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2 DOGODKI 

IHI UVODNIK 

Zdravniki pod 
drobnogledom 

psiiiiatrov 
Slovenski zdravniki predvsem v 

Kliničnem centru delajo pod hudi
mi pritiski in so dežurni krivci za 
vse, je ugotovila predsednica sindi
kata KC zdravnica Rasta Rakar. 
Zdravniki so preutrujeni in vedno 
več jih išče pomoč pri psihiatrih, je 
zaključila in v bran svojemu stanov
skemu cehu povedala, da bo prav 
kmalu za vse slovenske zdravnike 
ustanovljen odbor za zaščito zdrav
nikov, v katerem jim bodo nudili 
pravno pomoč, pa tudi prepotrebne in čisto naravne po
govore s kolegi psihiatrične stroke. 

V KC je zdaleč največ zaposlenih (in utrujenih) zdrav
nikov, pa kljub temu njegov ugled med pacienti in zdra
vimi ljudmi ni tako zelo okrnjen, kot ravno v celjski bol
nišnici. Temelji zaupanja v to plemenito človeško po
slanstvo so se prvič močno zamajali že v času, ko so od-
stavljali nekdanjega direktorja celjske bolnišnice Sama 
Fakina. Čeprav je šlo za povsem strokovna vprašanja, je 
padlo Fakinovo glavo kot trofejo odnesel predsednik celj
ske LDS Zdene Podlesnik in se tako na intrigantski na
čin maščeval celjskemu županu Bojanu Šrotu, ki je bil 
Fakinu iz čisto praktičnih in strokovnih razlogov veliko 
bolj pri srcu kakor njegov sicer strankarski kolega Zdene 
Podlesnik. 

V občasno manično depresivnih glavah nekaterih celj
skih zdravnikov so takrat nekateri še dodatno poskrbeli, 
da so se temelji ugleda 13 milijard tolarjev vredne bolni
šnice začeli še dodatno podirati. Pri tem je v glavni vlogi 
nastopil nekoč ugledni specialist ortoped dr Matjaž Sa-
jovic, ki pa mu danes na zaupajo več niti športniki, iz 
nekoč polne celjske čakalnice se sedaj raje odpravljajo v 
Valdoltro ali Maribor 

Nobeden od zgoraj naštetih razlogov sindikalistke KC 
pri njem ni prišel v poštev, da so ga zaradi kavbojskih 
izpadov spravili na varno in pri tem danes sploh ni več 
pomembno, ali se bodo o njegovi strokovni licenci v Zdrav
niški zbornici Slovenije odločali na podlagi mnenj druge 
vrste specialistov iz Begunj, Idrije ali Vojnika. 

Nenazadnje je v umazani igri odstavljanja Fakina so
deloval tudi minister za zdravje dr Dušan Keber Ta v 
zadnjem času ni izgubil nekaj svoje priljubljenosti in kre-
dibilnosti samo zaradi protialkoholnega zakona, ampak 
tudi zato, ker je tako rekoč čez noč zapustil ženo in otro
ka in se kot zaljubljeni srednješolec preselil domov k svo
ji tajnici in njenima dvema otrokoma. 

Stvari se v slovenskem zdravstvu prišle že tako daleč, 
da bo kmalu od vsega skupaj imel največ očitno Krkin 
direktor Miloš Kovačič, ki sicer že zdaj generične barbi-
turate prodaja za med. 

B O J A N G R O M 

KRATKE-SLADKE 

Kozjansica 
100-ietnica 

Letos se ves svet spominja 
stoletnice rojstva, ki je po
vezana tudi s Kozjanskim. 
Gre za stoletnico smrti sve
tovno znanega skladatelja Hu-
ga Wolfa, rojenega v Slovenj 
Gradcu, ki si ga (bolj ali manj 
upravičeno) lastijo Avstrijci. 
Slovenci pa že dolgo doka
zujejo, da je slovenskih ko
renin, po prednikih iz Šent
jurja. Ti so se pisali še Volk. 

Polovično delo 
čeprav je raziskanost ro

pov na območju PU Celje v 
zadnjem času zelo narasla, 
so predvsem tisti, ki so bili 
oropani, z rezultati dobrega 
dela policistov zadovoljni le 
deloma. Vse večkrat se na

mreč zgodi, da celjski poli
cisti sicer ujamejo roparje -
nikakor pa jim ne uspe ugo
toviti, kam so le-ti skrili ukra
deni denar... 

Pustni predlog 
Mozirski pustnaki se drži

jo za glavo, saj se je v minu
lem letu v občinski malhi na
bralo toliko nepravilnosti, da 
na pustni torek sploh ne bo
do mogli vseh »pošlihtati«. 
Zato v pustni vladi razmiš
ljajo, da bi v Mozirju uvedli 
pusta vsaj dvakrat na leto. 

Obvestilo 
šolskih počitnic na Celj

skem je konec. S smučanj (v 
tujini, da ne bo pomote) se 
je vrnila večina, ki navadnim 
občanom reže kruh in odlo
ča o podražitvah. 

Nato - da ali ne? 
»Ne« Natu bi razvojno pomenil vrnitev Slovencev vsaj za eno generacijo 
preteklost, meni Janko Deželak - Milana Gorjanca ne moti natoizacija, pa 

pa amerikanizacija 
Slab mesec nas še loči od 23. mar

ca, ko bomo na voliščih odločali, ali 
naj Slovenija vstopi v Evropsko unijo 
in zvezo Nato. Naša odločitev bo v 
vsakem primeru zavezujoča, obljub
lja oblast. Če je po javnomnenjskih 
raziskavah podpora E U stabilna in 
zadnje mesece presega 60 odstotkov, 
je veliko več negotovosti glede tega, 
kako naj se odločimo glede vstopa v 
severnoatlantsko obrambno zvezo. 
Naklonjenost Slovencev do Nata zad
nje mesece pada, februarja je kar za 
desetino porasel delež neopredelje
nih. 

Temeljni razlog za vključitev Slove
nije v zvezo Nato je zagotavljanje na
cionalne varnosti. Nato je naš cilj vse 
od osamosvojitve. In če bi povabilo v 
zavezništvo dobili leta 1996, bi dvom
ljivce, ki bi razmišljali o nepotrebno
sti, morda celo škodljivosti vključitve, 
lahko prešteli na prste. 

Danes je drugače. J e Slovenija sploh 
ogrožena, kdo nas ogroža, kol iko nas 
bo Nato stal, kako bi članstvo vpli
valo na naš položaj , kakšne so druge 
alternative... je bilo nekaj vprašanj, 
na katera sta na okrogli mizi Nato -
da ali ne? v Laškem v petek zvečer 
odgovar ja la d ržavni sekretar v 
obrambnem ministrstvu J a n k o De
želak in vojaški analitik Mi lan Gor-
j a n c . 

Ogroženost 
Slovenije in 
terorizem 

»v klasični obliki Slovenija vojaš
ko ni ogrožena, ne grozi nam nobena 
armada,« je prepričan Deželak, ki vi
di večjo nevarnost za našo državo v 
terorizmu. Slednji je v porastu, v med
narodno skupnost vnaša strah orožje 
za množično uničevanje. Svet je glo
balna vas, terorizem pa ne pozna me
ja . 

Da je Slovenija varna država in bo 
takšna, kar se vojaške ogroženosti ti
če, vsaj še 15 do 20 let, se strinja tudi 
Gorjanc. »V temeljih bi se morali me
njati politični sistemi v naši okolici , 
da bi nam lahko kdo grozil z orož
jem.« Vseeno se svet polarizira, tero
rizem ogroža tudi Slovenijo. »Ni raz
logov, da bi se Sloveniji zgodil 11. sep
tember, a če postanemo članica Na
ta, bomo zagotovo bolj ogroženi. Te
roristi se ne bodo maščevali Sloveni
j i , pač pa zvezi Nato in kot njen ši
bek člen bi bili zagotovo najbolj ran
ljivi, učinek pa bi bil enak. Napaden 
bi bil Nato.« 

Obramba Slovenije 
»v Sloveniji smo lani sprejeli paket 

obrambnih zakonov,« pravi Deželak in 
dodaja, da reorganizacija Slovenske voj
ske temelji na njeni profesionalizaci
ji , kar je pogoj za kompatibilnost z 
zahodnimi državami. O b zakl jučku 
reorganizacije naj bi imeli osem tisoč 
profesionalnih vojakov in deset do dva
najst tisoč rezervistov, s poldrugega od
stotka v lanskem letu pa naj bi se stroš
ki za obrambo do leta 2008 povzpeli 
na dva odstotka BDP. Ob pogoju, da 
Slovenija vstopi v Nato. Danes vsake
ga Slovenca nacionalna varnost stane 
150 dolarjev, v primeru, da se odreče
mo Natu, pa bi se stroški podvojili na 
300 dolarjev. »Lasten obrambni sistem 
bi bil bistveno dražji,« še dodaja in 
pojasnjuje, da zavezništvo sicer ni naj
boljše na svetu, ni optimalno, je pa 
zagotovo tisto največ, kar Slovenci 
zmoremo . 

Milan Gorjanc: »Med ZDA in staro Evropo je trenutno boj za vzhodno Evropo; eni ponujajo 
Nato, drugi EU. Bojim se ie, da pri tem ne držijo fige v žepu.« 

»Slovenija je imela pred osamosvo
jitvijo, v sklopu J L A , na svojem ozemlju 
več kot dva tisoč aktivnih starešin, 
22.500 nabornikov ter 80 tisoč rezer
vistov, ob njih pa še 80 tisoč pripadni
kov Teritorialne obrambe,« se spomi
nja Gorjanc in dodaja, da danes ni no
benih razlogov, da bi gradili svojo avia-
cijo, a brez lastnih obrambnih sil ne 
smemo ostati, zato nasprotuje razpu
stitvi rodov. Če bi se to zgodilo, bi bili 
v celoti odvisni od zaveznikov, kar spet 
ne bi bilo dobro: »Vprašanje je, kdaj 
bi potem odšli z našega ozemlja. Po
glejmo samo Bosno in Sfor.« Sicer pa, 
je še dodal Gorjanc, so vojne vselej 
dobivali rezervisti, le redko profesio
nalc i . 

Nato v praksi 
»Nato ni idealna združba, zaradi krize 

v Iraku zdaj ni idealen čas za vstop v 
zvezo, a Nato nam zagotavlja nacio
nalno varnost,« meni Deželak. Ob manj
ših stroških in zagotovljeni varnosti 
prinaša članstvo v zvezi tudi številne 
vzpodbude na civilnem področju, v ra
ziskovanju in nenazadnje povsem mer
ljive neto učinke v gospodarskem raz
voju. »Naš ne Natu bi razvojno pome
nil, da se Slovenci vračamo vsaj za eno 
generacijo v preteklost. Zveza nam sa
ma po sebi ne bo nič dala, glede na 
naše znanje in sposobnosti pa ni raz
logov, da iz članstva ne bi znali poteg
niti kar največ.« Ob tem bi se položaj 
Slovenije kot članice zveze utrdil tudi 
v odnosu do sosed, drugih alternativ 
pa Slovenija praktično nima. »In ne 
pozabimo. Nato ni Z D A in tudi Z D A 
niso Bush.« 

»Ne bojim se natoizacije, motita me 
amerikanizaci ja ter regionalizacija, 
ko večje države prevzemajo patronat 
nad manjšimi sosedami,« pravi Gor
janc in dodaja, da je z Natom na pa
pirju vse v redu, praksa pa je drugač
na. Če Slovenija ne vstopi v zavezniš
tvo, ji ostajajo odprte možnosti za so
delovanje z vsemi državami, v zvezi 
pa bo »obsojena« na nenehne kom
promise, s katerimi bo le izgubljala. 
»Obrambe države ne zagotavlja nobena 
vojska, ampak poštena notranja po
lit ika, modra zunan ja pol i t ika ter 
močno gospodarstvo,« je še prepri
čan Gorjanc, ki je kot vojaški anali
tik, ki je zvezo Nato proučeval naj
prej kot sovražnika in nazadnje kot 
prijatelja, skozi svoje analize ugoto
vil, da Nato takrat, ko bo Slovenija 
godna za vstop v zavezništvo, ne bo 
več tisto, kar si Slovenci že l imo. 

IVANA S T A M E J Č I Č 
Foto: BLAŽ S A M E C 

Janko Deželak: »Z vstopom v zvezo NatodJ 
mo možnost soodločanja. Če ena članica re 
ne, je ne - odločitve se sprejemajo s soglasjei 
Ničesar pa ne pridobimo, če ostanemo zunaj 

Zaupanje 
usiha 

Februarska raziskava Politbaroniete 
v katero je Center za raziskovanje jâ  
nega mnenja pri Fakulteti za družben 
vede zajel 949 anketirancev, je gled 
vključevanja Slovenije v Nato namer 
la največji delež neopredeljenih dosle 
Za vstop v zavezništvo bi glasovalo 3 
odstotkov vprašanih (januarja 44, dt 
cembra 50), proti pa odstotek manj (j' 
nuarja 39, decembra 30). V primerja^ 
z mesecem prej je delež neopredelj« 
nih narasel za deset odstotkov, na I 
odstotkov. 

Podobno stopničasto zadnje t u nn 
sece pada tudi delež tistih, ki ocenjuj' 
jo, da bi bilo za Slovenijo dobro, čet 
postala članica zveze Nato. Februaii 
je bilo tistih, ki koristi članstva posta^ 
Ijajo pred slabosti, 40 odstotkov (ja 111lar 
42, decembra 47), prav tako 40 odsto 
kov (januarja 38, decembra 30) pa j 
bilo prepričanih o nasprotnem. Pri teč 
je zanimivo, da je v mnenjskem spop^ 
du glede vstopa v Nato značilna skul' 
na, ki se navzven kaže kot opredeljeni 
vendar pa njihova stališča niso trdna* 
dokončna. Med opredeljenimi je 30 o*! 
stotkov takšnih, ki bi svoje mnenje \^ 
ko še spremenili. 

Sodeč po februarskih rezultatih, ^ 
23. marca udeležba na obeh referend^ 
mih zelo visoka, saj je svoje izrekaiij^j 
vstopu v EU in Nato napovedalo kar j 
odstotkov vprašanih, le šest odstot^ 
se na volišča ne bi odpravilo, osem ^ 
stotkov pa se še ni odločilo. 
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Ne nabiralnik želja 
v Celju so štirje ministri odprli ministrsko pisarno 

»Pisarno v Celju razu-
inem kot točko usklajeva
nja in ne zgolj kot nabiral
nik želja,« je ob petkovi ot
voritvi prve iz Ljubljane di
slocirane ministrske pisar
ne poudaril minister za 
šolstvo dr. Slavko Gaber. 

Vidno zadovoljen, da je 
njegova pobuda o tem pro
jektu slovenske vlade nale
tela na razumevanje tako v 
vladi kot v Mestni občini Ce
lje, je pojasnjeval, da so se 
na njegovo pobudo odzvali 
še trije ministri s Celjskega 
območja Andreja Rihter, 
Zdenka Kovač in Jakob Pre-
sečnik. Vsi pričakujejo, da 
bodo s svojimi sodelavci z 
novo obliko dela v konkret
nem okolju lokalne skupno
sti predvsem izboljšali last
no obveščenost, povečali pre
tok informacij, se bolje sez
nanili s problemi posamez
nih območij ter odpirali po-

21. marca bo v ministrski 
pisarni Andreja Rihter, 4. 
aprila Jakob Presečnik, 18. 
aprila spet dr. Slavko Ga
ber, 9. maja Zdenka Kovač, 
24. maja Andreja Rihter, 6. 
junija Jakob Presečnik in 
27. junija še enkrat dr. Slav
ko Gaber. 

Štirje ministri s Celjskega si veliko obetajo od dela v celjski ministrski pisarni, ki je vladni pilotni projekt. 

ti za lažje in učinkovitejše re
ševanje problemov in razvoj
nih izzivov. 

Ministrici in ministra so kar 
po vrsti zatrjevali, da sp pri
čakovanja od nove oblike dela 
zelo velika in da nikakor ne 
bodo vztrajali le na pogovo
rih s svojih področij. Zlasti 
ministrica za strukturno po
litiko in regionalni razvoj 
Zdenka Kovač pričakuje vr
sto regionalnih razvojnih po
bud, ne samo z območja Sa
vinjske regije. Minister za 

promet Jakob Presečnik pa 
poudarja zlasti dvoje - da ne 
gre za obliko lokalnega ozi
roma regionalnega razvojne
ga lobiranja, za nikakršen lo-
kalpatriotizem torej, in da 
ministrska pisarna nima na
mena biti konkurenca obsto
ječim poslanskim pisarnam, 
marveč le lažja vez do dela 
vlade. 

V ministrski pisarni bodo 
zaenkrat sodelovali omenjeni 
štirje ministri, veliko priprav
ljenost za sodelovanje v tej 

obliki dela pa kažeta še kme
tijski minister Franci But in 
minister za delo Vlado Di-
movski. 

Pisarna bo delovala vsak 
drug petek, naslednjič bo od
prla vrata 14. marca, ko bo v 
njej o izzivih regionalnega 
razvoja z zainteresiranimi, 
predvsem z župani in delav
ci iz regionalnih razvojnih 
agencij govorila ministrica 
Zdenka Kovač. 

B R S T 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Evropska 
unija bliže 
dijaicom 

Veleposlanik Evropske uni
je Erwan Fouere se je minu
li ponedeljek srečal z dijaki 
1. Gimnazije v Celju in Sred
nje ekonomske šole. Namen 
tovrstnih obiskov, ki jih je 
veleposlanik do sedaj imel 
že šest, je omogočiti dija
kom, da postavijo vprašanja 
in da izrazijo skrbi, ki jih 
imajo v zvezi z Evropsko uni
jo. Dijake je najbolj zanimala 
ekonomska situacija Slove
nije po vstopu v Fivropsko uni
jo, šengenska meja in plače
vanje z evri. Fouere je ome
nil tudi programe za izme
njavo študentov, pri nas de
lujejo Socrates, Erasmus in 
Leonardo da Vinci, in pozval 
dijake, naj se jih udeležijo 
po končanem šolanju, saj si 
bodo tako najlažje in na naj
bolj prijeten način razširili 
obzorje. Š Q | 

Pomembne povezave 
Celje bo v naslednjih letih dobilo dva avtocestna 

priključka in obnovljeno Mariborsko cesto 
Obisk štirih ministrov 

slovenske vlade, ki so v Ce
lju odprli svojo ministrsko 
pisarno, je minister za pro
met Jakob Presečnik izko
ristil tudi za to, da je zbra
ne seznanil s projekti mi
nistrstva na območju Ce
lja. 

Na tem območju bodo v 
naslednjih mesecih stekli kar 
trije pomembni projekti, ob 
že pričeti obnovi Maribor
ske ceste še gradnja dveh av
tocestnih priključkov - na 
Ljubečni in na Lopati. 

Za avtocestni priključek 
Ljubečna naj bi projektno 
dokumentacijo pričeli izde
lovati julija letos, le še kak
šnih 14 dni pa nas loči od 
podpisa izvajalske pogodbe 

za avtocestni priključek Lo
pata, ki bo izboljšal promet
ne razmere v Celju. Priključ
no južno cesto bo gradil C M 
Celje s petimi podizvajalci, 
priključek na avtocesto pa 
Gradiš s petimi podizvajal
ci. Graditi naj bi pričeli še 
to pomlad, saj bodo izvajalci 
v dela, trajala naj bi dobro 
leto in pol, uvedeni še mar
ca. Dotlej morajo odkupiti 
še okoli 10 odstotkov po
trebnih zemljišč, ki so v la
sti Mestne občine Celje in v 
postopku denacionalizacije. 
Projektna dokumentacija je 
nared, opravili so sondaže 
območja povojnih pobojev 
in izvedli arheološka izko
pavanja, tako da večjih ovir 
za predviden začetek del v 

marcu ali aprilu ni več. V let
nem načrtu razvoja in vzdr
ževanja avtocest so za grad
njo tega priključka letos za
gotovili dobri 2 milijardi to
larjev. Priključek naj bi bil 
končan do oktobra prihod
nje leto. 

Mesec dni prej naj bi bi
la končana tretja faza ob
nove Mariborske ceste v Ce
lju, za katero so se priprav
ljalna dela - rušenje dveh hiš 
na predvideni trasi - že za
čela. V letnem načrtu raz
voja in vzdrževanja avtocest 
so za obnovo Mariborske z 
gradnjo podvoza zagotovi
li dobro milijardo tolarjev, 
cesto pa naj bi odprli sep
tembra 2004. 

B R S T 

Priznanja v prave roice 
Svetovni dan civilne zaš

čite, 1. marec, so včeraj na 
proslavi, kjer je zbranim go
voril poveljnik civilne zaš
čite za Zahodno Štajersko 
Ivan Eržen, počastili tudi 
v Celju. 

Mestna občina Celje, celj
ska izpostava republiške 
uprave za zaščito in reševa
nje in štab civilne zaščite za 
Zahodno Štajersko so na slo
vesnosti podelili letošnja 
priznanja in nagrade civilne 
zaščite. 

Srebrne znake so name
nili reševalni službi zdravs
tvenega doma Velenje, A l 

binu Kostrevcu s Teharij in 
Marjanu Grudniku iz Šošta
nja. Bronasti znak pa so os
vojili G K N Atras Zreče, eki
pa prve pomoči C Z občine 
Vojnik, Benjamin Božiček 
iz Celja, Vera Dolšak iz Slo
venskih Konjic, Boris Kov-
še iz Velenja, Slavko Jezer-
nik iz Nove Cerkve in Šte
fan Pohajač z Dobrne. Atra-
su in velenjski reševalni služ
bi bodo znaka podelili 3. 
marca na osrednji priredi
tvi ob dnevu civilne zaščite 
v Cankar jevem domu v 
Ljubl jani . 

BS 

Spomin na Kajuha 
Včeraj so pred Kajuhovim spomenikom ob I. Gimnazi-

i' v Celju obeležili obletnico smrti pesnika in domoljuba 
'̂ arla Destovnika - Kajuha. 

Slovesnost sta pripravila Združena lista socialnih demo-
^ t o v in Območno združenje borcev in udeležencev N O B -

iz Celja, v krajšem programu pa so sodelovali učenci III. 
^snovne šole in Pevsko društvo upokojencev iz Celja. Spo-
" '̂n na pesnika in borca XIV. divizije, ki je na pragu svobo-

padel pri Belih Vodah, je obudil Stane Rozman. BS 

ZA IN PROTI 

Geji in 
darovanje krv i 
v času, ko je v Sloveniji izbruhnila afera zaradi po

manjkanja krvi, je predstavnike slovenskih gejevskih 
gibanj razburilo dejstvo, da homoseksualni moški ne 
smejo darovati krvi le zato, ker so istospolno usmerjeni 
- pa čeprav so povsem zdravi in bi marsikdo od njih 
dragoceno tekočino z veseljem daroval. Gre za diskrimi
nacijo istospolno usmerjenih moških ali pri odločitvi o 
tem resnično prevladujejo izključno strokovna merila? 

Miha Lobnik, 
sociolog 

Temeljni očitek tovrstnim dolo
čilom je, da izhajajo iz prepričanja, 
da ima nekdo, ki je istospolno us
merjen, tudi nevarno in nezaščite
no spolno življenje. Tako kot pri ne
katerih heteroseksualcih je nedvom
no tvegano tudi spolno življenje ne
katerih homoseksualcev, zato je prav, 
da se potencialne krvodajalce izloča na podlagi njihove izpri
čane tvegane spolne prakse. Ni pa upravičeno, da nevarne spolne 
prakse že vnaprej enačimo s spolno usmerjenostjo. 

Ali je kri geja, ki sploh ni imel spolnega odnosa, pa ve, da 
ga privlačijo moški, manj varna? J e manj varna kri geja, ki 
ima stalnega spolnega partnerja? Ali je manj varna kri moš
kega, ki ima z drugimi moškimi izključno zaščitene spolne 
odnose? 

Glede na to, da zaščita potencialnih krvodajalcev temelji 
na zaupanju med krvodajalcem in zdravnikom ter na drugi 
strani na testiranju krvi, bi lahko istospolno usmerjene ose
be vprašali tudi, kako tvegano je v resnici njihovo spolno 
življenje. Nedvomno je potrebno tiste s tveganim načinom 
življenja izločiti iz vrst darovalcev krvi. Toda, če potencial
nim krvodajalcem zaupamo, da bodo v vprašalniku izrazili 
svojo spolno usmerjenost, kljub temu, da vedo, da potem 
ne bodo sprejeti med krvodajalce, jim lahko zaupamo tudi, 
da bodo ravno tako iskreno odgovorili na prej navedena 
vprašanja o tveganem načinu življenja. 

Navodilo Javnega zavoda RS za transfuzijsko medicino, 
da istospolno usmerjeni moški ne smejo darovati krvi, je 
problematično, saj določeni skupini ljudi zgolj na osnovi 
spolne usmerjenosti pripisuje določene lastnosti vedenja. 
Omenjena institucija s takim ravnanjem pomaga utrjevati 
predsodke in stereotipe, ki ignorirajo obstoječe razlike živ- ^ 
Ijenjskih praks istospolno usmerjenih^)seb. J 

Dr. Ljubiša Lukič, 
Zavod RS za 

transfuzijsko 
medicino 

Varnost krvi se začne pri krvoda
jalcu, pri zahtevi o varnosti pa de
lujemo na treh ravneh odločanja. 
S tem, kdo lahko daruje kri, sezna
nimo krvodajalce, kar imenujemo 
sistem samoizločitve. Krvodajalci 
se lahko posvetujejo z zdravstve
nim osebjem. Vsak od njih dobi enak 
vprašalnik, ki je relevanten za var
nost krvi, zdravnik pa se z vsakim 
krvodajalcem posvetuje o tem, ali 
je njegova krvi varna. 

Pri tem, kdo lahko daruje kri in kdo ne, se ravnamo po 
svetovni doktrini, ki predvideva, da imajo homoseksualni 
moški več infekcij oziroma več možnosti za okužbo, kar 
dokazujejo tudi medicinski podatki. Sicer pa krvi tri leta ne 
morejo darovati ljudje, ki so bili zadnjega pol leta v Afriki 
oziroma drugih deželah, kjer razsaja malarija. Ker želimo 
zagotoviti popolno varnost in neoporečnost krvi, darovalec 
ne more biti nihče, ki je kakorkoli ogrožen. Tako krvi ne 
jemljemo v zaporih, ne morejo je darovati ljudje, ki so ime
li v določenem obdobju kakšno bolezen oziroma so jemali 
zdravila, prav tako pa je ne morejo darovati ljudje, ki so 
spali s prostitutko ali so si kadarkoli vzbrizgavali mamila. 

Pri tem ne gre za nikakršno stigmatizacijo, temveč za med
narodno sprejeta merila, ki smo jih Slovenci prevzeli od Evro
pe. Tudi v primeru, da bi nam v Sloveniji spet primanjkovalo 
krvi, kriterija ne bi znižali. Glavno načelo, ki se ga držimo, 
namreč je, da na eni strani zaščitimo krvodajalca, na drugi pa 
prejemnika darovane krvi. Dokazano je, da imajo istospolno 
usmerjeni moški več hepatitisa C in več HIV kot drugi ljudje. 
Tudi sam bi si kot prejemnik darovane krvi želel najbolj var
no kri. Sicer pa v medicini ni nikakršne stigmatizacije, gre le 
za varno in s strokovnimi dejstvi podkrepljeno delo. 

St . 9 - 2 7 . februar 2 0 0 3 
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Punčka Mojca 
za Ano 

»... spoznati prave ljudi, 
...storitiprave reči, 
...ubrati prave poti 
in v sebi in drugih 
najti le dobrih sledi!« 

Ana Četkovič Vodovnik 

je ena od želja, zapisa
nih v knjigi voščil Dotiki 
besed Ane Četkovič Vodov
nik . 

Ana je v življenju v sebi 
in drugih iskala le dobrih 
sledi, a je zagotovo našla 
tudi sledi slabih, že zato, 
da je zdaj ločnica med do
br im in s lab im jasnejša . 
Spozna l a je in spoznava 
prave ljudi. Ena od pravih 
poti, ki jih je ubrala, je bi
la odločitev, da voščila, ki 
jih je v letih življenja sa 
ma prejela ali napisala, pa 
tudi lepe misli drugih av
torjev, zbere v knjigi. In sle
dila je še prava reč; da iz
kupiček od prodaje knjige, 
ki jo je v nakladi tri tisoč 
izvodov celjski Cetis sredi 
decembra poslal med lju
di, nameni otrokom. Izbra
la je Unicef, doslej pa se je 
za pomoč otrokom sveta na
bralo 1,4 milijona tolarjev. 
To je A n o uvrstilo na sam 
vrh posamičnih darovalcev 
lanskega leta v Slovenij i . 
Za darežljivost se ji je pre
tekli četrtek zahvalil direk
tor Unicefovega regional
nega urada za Evropo Step-
hen Woodhouse , posebej 
vesela pa je bila darila Teo
dore Krpan 
iz Nove G o 
rice, punčke 
M o j c e , na
rejene iz 
cunj , ki sim
bolizira so
lidarnost in 
s p l e t a n j e 
prijateljskih 
vez i med 
l j u d m i . 

Profesori
ca pedagogi
ke in psiho
logi je , dol
goletna rav-
n a t e l j i c a 
Vrtca An ice ' 
Černejeve v Cel ju , je od le
ta 1996 upokojena, njeno 
življenje in kariera pa sta 
se ves čas prepletala s skrb
jo za otroke. V seznamu 
funkcij in del, ki j ih (je) 
opravlja(la), ter objavlje
nih strokovnih prispevkov 
se na vidnem mestu pred
stavlja tudi kot »življenjska 
sopotnica akademskega ki
parja Vasilija Četkoviča-Va-
ska«. In z Vaskom sta res 
par, ki ga ne srečaš pogo
sto. Partnerja, ki se znata 
vzajemno podpreti, kadar 
je eden ali drug potreben 
opore; ki vidita in najdeta 
navdih eden v drugem. Člo
veka, ki sta se, zdaj že dav
no tega, dotaknila in v svoji 
zvezi nenehno odkrivata le
poto in globino, včasih tu
di bolečino vnovičnih do
tikov. 

Prelom tisočletja sta sku
paj izbrala za selitev iz C e 
lja v podstrešni apartma Vi 
le Golf v Rogaški Sla t in i . 

Iz 500 na zanju skromnih 
86 kvadratnih metrov, po
sloviti se je bilo treba od 
mnogih, obema še kako lju
bih in domač ih stvari. A 
kartonsko škatlo, v katero 
je Ana leta dolgo shranje
vala prejete vošči lnice in 
pisma, je le vzela s seboj. 
In drobce iz njih v d n e v i h f 
ko ji je bilo privajanje na 
nov način življenja tiajhuj-
še, prenašala v računalnik. 
Tistega, ki ji ga je Vaško 
podaril ob upokojitvi in se 
ga dobri dve leti, dovolj da 
je bil pred prvim vklopom 
potreben temeljite obnove, 
ni niti dotaknila. »Zato, ker 
sem mislila, da je nova teh
nologija le korak več do 
razč lovečenja l judi,« se 
zdaj nasmeje svoji zmoti : 
»Računalnik, zlasti pa elek
tronska pošta, je tudi pri
pomoček, da smo si z be
sedami b l i zu , tudi kadar 
nas ločijo stotine kilome
trov.« 

Te dni je pod streho Vile 
Golf, na bližnjem smučiš
ču Janina in še kje, živah
no. Za to poskrbita vnuka 
Aljoša in Petja, ljubljanska 
šolarja, ki imata počitni
ce. Četkovičevi se v Rogaški 

Slat ini od-
Učno počuti
jo : »V knjiž
n ic i , ki jo 
i m a m čez 
d v o r i š č e , 
med spreho
di, tekom na 
s m u č e h , v 
družbi iskre
nih in pri
jazn ih Koz -
jancev, z la
sti pa na Iva
novem hri
bu , kjer je 
Vaško za lan
sko ve l iko 
noč zače l 

graditi svoj atelje. Zdaj bo 
to še najin drugi dom.« 
Zaenkrat ; kajti želja po 
kamnitem Krasu še ni či
sto zamrla.. . 

Enciklopedično našteva
nje Aninih dosežkov v živ
ljenju bi terjalo preveč pro
stora; dovolj jo predstavita 
že njena trma, s katero je 
uveljavljala znak dobre igra
če, in nenehna vpetost v 
gradnjo sistema predšolske 
vzgoje. »Potrditev, da sem 
bila na pravi poti, da me novi 
čas in novi sistem nista iz
vrgla kot ostalino prejšnjih, 
je bilo tudi povabilo v stro
kovni sosvet za predšolsko 
vzgojo na državni ravni, v 
katerem sem delala tudi po 
upokojitvi,« je ponosna 
Ana, ki zase pravi, da je od
visna od ljudi, da potrebu
je bližino in besede solju
di. »Tudi, če je to zasvoje
nost, če je napaka sodobne 
civilizacije - takšna sem!« 

I V A N A S T A M E J Č I Č . 

Nedovoljeni 
hormoni pri 

Strašicu 
Veterinarska inšpekcija je 

pri prašičjem mesu, ki ga 
je iz Nizozemske uvozil ko
njiški mesar Štefan Strašek, 
odkrila prisotnost nedovo
ljenega sintetičnega hormo
na medroksiprogesteron 
acetata (MPA). V Sloven
skih Konjicah so doslej pre
delali le manjšo količino 
spornega mesa, vendar iz
delki niso prišli do potro
šnikov. 

V kaj so predelali meso, v 
Mesariji Strašek ne želijo po
vedati, češ da to trenutno 
sploh ni pomembno. Očitno 
se bojijo, da bi senca dvoma 
padla na vse takšne izdelke, 
četudi so bili narejeni iz neo
porečnega mesa. »Upam, da 
bodo potrošniki iz te zgod
be spoznali predvsem to, da 
nadzor pri nas res dobro de
luje in da smo zaradi siste
ma sledljivosti lahko takoj 
umaknili izdelke, v katerih 
bi lahko bilo sporno meso. 
Nekaj manjših količin je bi
lo sicer že pri trgovcih, ven
dar lahko z gotovostjo zatr
dim, da do prodajnih polic 
ni prišel niti en izdelek,« je 
pojasnil Andrej Strašek (sin 
lastnika mesarije). Dejal je 
še, da so se za uvoz iz Nizo
zemske odločili, ker so bili 
prepričani v kakovost mesa 
na evropskem trgu. Dobavi
telji, s katerimi so tokrat po
slovali prvič, so jim že zago
tovili, da jim bodo povrnili 
okrog 35.000 evrov škode, 
ki bo nastala zaradi umika 
mesa s trga. 

Mesarija Strašek je okrog 
20 ton zamrznjenega prašič
jega mesa (gre za obreznine 

Štefan Strašek 

svinjskih glav in ličnic) uvo
zila 1. februarja. Ker so la
boratorijski izvidi vzorca, od
vzetega na meji, pokazali 
vsebnost prepovedanega hor
mona, je veterinarska inšpek
cija takoj prepovedala nadalj
njo predelavo in prodajo me
sa. Okrog 1.200 kilogramov 
ga je že bilo v Slovenskih Ko
njicah, preostalih 17 ton pa 

je Strašek uskladiščil v hla
dilnici Celjskih mesnin. 

Na republiški veterinar
ski upravi so pojasnili, da 
vsebnost hormona MPA v 
mesu ni bila velika, na kme
tijskem ministrstvu pa so po
vedali, da pravzaprav ne gre 
za nič posebnega, saj so se 
podobni primeri v preteklo
sti že dogajali, vendar o njih 
doslej niso obveščala javno
sti. 

Za dohodnino še 33 dni 
Najpozneje do ponedeljka, 

31. marca, morajo zavezan
ci za dohodnino vložiti na
poved za odmero dohodni
ne za leto 2002. Napoved je, 
tako kot že vsa leta doslej, 
treba oddati na predpisanih 
obrazcih, ki so jih tiskarji le
tos podražili na 57 tolarjev. 

Na podlagi podatkov sta
tističnega urada o povprečni 
plači za leto 2002 znaša neob
davčljivi del (11 odstotkov 
povprečne letne plače), ki ga 
lahko uveljavljajo vsi zave
zanci za dohodnino, 310.776 
tolarjev. Znesek olajšave za 
invalide s 100-odstotno tele
sno okvaro je enak povpreč
ni letni plači (2.825.232 to
larjev), za učence in študen
te za delo prek študentskih 
in mladinskih organizacij 
1.130.093 tolarjev (40 odstot
kov povprečne plače), za sta
rejše od 65 let pa 226.019 to
larjev (8 odstotkov povpreč
ne plače). 

Olajšava za vzdrževane dru
žinske člane znaša 10 odstot
kov povprečne plače za prve
ga otroka, za vsakega nadalj
njega otroka pa se olajšava po
veča za 5 odstotkov (141.262 
tolarjev). Za prvega otroka 
znaša tako olajšava 282.523 
tolarjev, za dva otroka 706.308 
tolarjev, za tri otroke 
1.271.354 tolarjev in na enak 
način za vsakega nadaljnjega 
otroka. Za motenega otroka 
je priznana olajšava 1.412.616 

tolarjev, to je polovica pov
prečne plače. 

Poleg splošne 11-odstotne 
olajšave ter posebnih olajšav 
za vzdrževane družinske čla
ne, starejše, invalide in štu
dente, je davčno osnovo mo
goče znižati še s 3-odstotno 
olajšavo, ki jo država prizna 
za nekatere izdatke, in z olaj
šavo za sredstva, namenjena 
za prostovoljno dodatno po
kojninsko zavarovanje. 

J I 

Tretji v 
državi po 
brezpo
selnosti 
Minister za delo, druži

no in socialne zadeve dr. 
Vlado Dimovski je minu
li petek obiskal Območno 
službo Zavoda Republike 
Slovenije za zaposlovanje 
v Celju. Direktor območ
ne službe Uroš Pešec je mi
nistra s svojimi sodelavci 
seznanil s stanjem brez
poselnosti v regiji in pred
stavil programe aktivne 
politike zaposlovanja, ki 
jih bodo izvajali v letoš
njem letu. 

Osnovni cilj teh progra
mov je zniževanje stopnje 
brezposelnosti, ki je na Celj
skem 14,6-odstotna. Višji 
odstotek imajo le še v Ljub
ljani in Mariboru. Pri zmanj
ševanju brezposelnosti je tre
ba pozornost po ministro
vih besedah usmeriti na gos
podarsko rast in gospodar
sko politiko, saj so tam in
štrumenti za oblikovanje no
vih delovnih mest. Za izbolj
šanje situacije bi po mne
nju Dimovskega zavodi mo
rali delovati kot celoten si
stem, povezovati bi se mo
rali z najpomembnejšimi 
akterji v regiji in z njimi is
kati skupne točke na po
dročju zaposlovanja v njej. 
Minister je omenil tudi pro
gram Phare Savinjska, za ka
terega je namenjenih 3,8 mi
lijona evrov. V program, ki 
je namenjen predvsem ob-j 
likovanju novih delovnih! 
mest, bo vključenih približ
no 1.200 brezposelnih. Di
movski je poudaril tudi po
membnost pospeševanja za
poslovanja v socialnem sek
torju. Tam je najuspešnejši 
primer zaposlovanje v siste
mu pomoči na domu. Po mi
nistrovih besedah so za to
vrstno zaposlovanje tri pred
nosti: »Ljudje se zaposlijo 
neposredno, omogočena je 
pomoč starejšim, denar se 
ne vlaga v zidove, ampak v 
ljudi.« Minister je še dejal, 
da je celjska enota ustrezno 
pripravljena za izvajanje pro
gramov, izboljšati bi mora
li le še stopnjo učinkovito
sti programov, čeprav se ta 
v zadnjih dveh letih že po
večuje. 

Obisk Dimovskega je bil 
četrti v sklopu ministrovih 
obiskov območnih enot za
voda za zaposlovanje. S to
vrstnimi obiski želi mini
strstvo ugotoviti, kaj dejanj 
sko se v območnih enotall 
dogaja, in na ta način izvaj 
jati tudi določen nadzor. J 

ŠPELA O S E I 

Dohodninska lestvica 2002: 

Vir: Ministrstvo za finance-
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Bo celjski ortoped 
ostal brez licence? 
Kar Lilijani Zemljak v skoraj osmih letih ni uspelo pri celjskemu ortopedu dr. Matjažu Sajovicu, 

je v prijaznem okolju zdravnikov v Valdoltri dosegla v nekaj dneh 
Konec lanskega novembra 

je 40-letno Lilijano Zemljak 
iz Rimskih Toplic nenado
ma neznosno zabolelo v vra
tu in hrbtenici. Kljub sedem
letnim težavam z vratno hrb
tenico, zaradi česar je brez 
težav pridobila status inva
lidke tretje kategorije, takih 
bolečin še ni poznala, tako 
da jo je tudi strah kot poko-
šeno vrgel na da. Sama se ni 
več mogla pobrati. Mož jo je 
v paničnem strahu nekako 
spravil v posteljo, slabo uro 
zatem pa je imela v rokah že 
napotnico svojega zdravni
ka za takojšni nujni pregled 
pri zdravniku specialistu or
topedskega oddelka celjske 
bolnišnice. 

Ker se tradiciji neradi izne-
verjamo, v tistem trenutku ni 
bilo na voljo rešilca in v hu
dih bolečinah se je Zemljako-
va v spremstvu sorodnice v Ce
lje odpeljala s taksijem. Vsaj 
malo ji je odleglo, ko je sedla 
na invalidski voziček na celj
ski ortopediji, kjer, si je mi
slila, ji bodo končno tudi po
magali. Kar precej časa je pre
teklo, da je sorodnica v nje
nem imenu uredila vse biro
kratske zdravniške formalno
sti, da jo je naposled sprejel 
specialist ortoped dr. Matjaž 
Sajovic. Ampak srečanje z 
njim je bilo kratko, pa zato 
nič manj jasno in jedrnato. Č e 
prav je kot ugleden strokov
njak ortoped moral videti, ka
ko ženska trpi, ji je kar pred 
drugimi pacienti naravnost 
povedal, naj izgine v Valdol
tro, češ da on z njo noče imeti 
več nobenega opravka. Vrnil 
ji je napotnico, na njo pripi
sal Valdoltra, in treskoma za
prl vrata. Ženski je bilo ja
sno, da ji v celjski bolnišnici 
ne bo nihče pomagal in s so-
rodnico sta se s taksijem od
peljali nazaj domov. 

Dobila samo 
še duševne 

bolečine 
Bolečine niso minile in po-

l^licala je sorodnika Karla 
Hanžiča, ki zaradi več kot tri
desetletnih špediterskih izku
šenj vsaj ni tako boječ, pa še 

bolj iznajdljiv je. Zemljako-
va je z njegovo pomočjo in 
veljavno napotnico, tik pred 
odhodom v Valdoltro še en
krat poskusila priti do dr. Mat
jaža Sajovica. Ta je telefonič-
no šele po Hanžičevi grožnji 
s prijavo njegovega vedenja 
pristojnim institucijam dose
gel, da mu je dr. Sajovic ro
potajoč v slušalko zabrusil, 
naj jo kar pripelje, vendar da 
je ne bo zdravil, ampak samo 
pregledal. Ko sta prišla k nje
mu pa se je pravi cirkus šele 
začel. Ko je zdravnik specia
list na mizi opazil dokumen
tacijo Zemljakove, je popol
noma ponorel in preseneče
nega Hanžiča vprašal, ali re
sno misli, da se bo on ukvar
jal s to solato? Da je lahko svoj 
srd vsaj malo opravičil, je 
Zemljakovo poslal na R T G 
hrbtenice in ji zabrusil, da je 
navadna lenuhinja, ki se pu
sti prevažati v invalidskem vo
zičku, čeprav bi lahko sama 
hodila. Za piko na i pa je po
tem še pred številnimi drugi
mi pacienti za njo zalajal, da 
je šofer z zvezami pripeljal pa
cientko na urgentni ortoped
ski pregled brez vsakršnega 
pravega razloga, namesto da 
bi jo odpeljal naravnost v Val
doltro. 

V varnem 
naročju 

Valdoltre 
Hanžič je nato telefoniral v 

Valdoltro in se že po krajšem 
telefonskem pogovoru z dr. 
Borisom Pavlinom dogovo
ril vse tisto, kar se Zemljako-
va v skoraj osmih letih ni mo
gla z dr. Matjažem Sajovicem. 
Drugi dan je bila že v Valdol
tri, v varnem naročju zdrav
nikov specialistov in brez iz
jem prijaznega osebja, ki so 
se ji posvečali tudi takrat, ko 
to ni bilo nujno potrebno. Pač 
vedo, da je lahko lepa beseda 
večkrat učinkovitejša od zdra
vil in kirurškega noža. 

Že enajsti dan dvanajstega 
meseca lani so jo po predhod
nem temeljitem pregledu ope
rirali, saj je diagnoza dopuš
čala samo to možnost in spe
cialist ortoped dr. Boris Pa-

Karje res, je res. Dr. Sajovic ima enega najlepših dobermanov na svetu. 
Po potrebi pride z njim tudi v službo. 

vlin, predstojnik C paviljona, 
je v obvestilu zdravniku Lili-
jane Zemljak med drugim za
pisal, da mora pacientka ob
vezno vsaj mesec dni popol
noma mirovati, da je trajno 
zmanjšana njena delazmož-
nost izključno sedeče delo 
ter za pogosto pripogibanje 
in dviganje predmetov, težjih 
od petih kilogramov. 

Pritožba zoper 
uglednega 
specialista 

Lilijana Zemljak je zaradi 
nesprejemljivega ravnanja dr. 
Matjaža Sajovica napisala ob
širno pritožbo strokovnemu 
direktorju celjske bolnišnice 
dr. Radku Komadini, pri tem 
pa se ni mogla izogniti niti ze
lo moteči ugotovitvi, da je 
zdravnik specialist ortoped 
ves čas strahotno zaudarjal po 
alkoholu. 

Dr. Radko Komadina je za
radi pritožbe prosil predstoj
nika ortopedije dr. Vilibal-
da Vengusta, naj mu čim prej 
sporoči pisno mnenje o delu 
dr. Matjaža Sajovica, Zem
ljakovo pa pisno o tem ob
vestil in ji hkrati sporočil, da 
mu je vsekakor žal, da je ne
zadovoljna z delom v orto
pedski ambulanti celjske bol
nišnice. Ker pa konkretnega 
odgovora na pritožbo Zem-
Ijakova ni dobila vse do 21. 
januarja letos, je Karel Han
žič osebno poiskal dr. Rad-
ka Komadino, vendar ni bil 

^''jani Zemljak se bo brazgotina po nujni operaciji v Valdoltri poznala j 
vse življenje. (Foto: BG) j 

uspešen. M u je pa Irena Pfei-
fer, tajnica direktorja, zago
tovila, da bo pritožbo obrav
naval strokovni svet bolnišni
ce 30. januarja in da bo od
govor s strani strokovnega 
sveta dobila 6. februarja. In 
res ga je. Ker je kratek in je
drnat, ga objavljamo v celo
ti, podpisal pa ga je dr. Rad
ko Komadina. 

Opravičilo 
zaradi 

neprimernega 
vedenja 

»Po temeljitem razgovoru z 
lečečim ortopedom smo ugo
tovili, da je 28. 11.2002 na
stopil v prenapolnjeni ortoped
ski ambulanti konflikt v med
sebojnem komuniciranju. Le-
čeči ortoped je bil tistega dne 
v fazi rekonvalescence, tik po 
zaključku lastnega 7xlravljenja 
oziroma ozdravitvi. Strokov
ne napake, ki bi usodno vpli
vale na vaše zdravje, ni bilo 
storjene. Lečeči ortoped sicer 
slovi kot iskani specialist za 
operativno zdravljenje šport
nih poškodb. Po pregledu do
kumentacije opravljenega dela 
v preteklih mesecih, kolegij 
specialistov ortopedskega od
delka ni našel strokovnih na
pak. Ugotavljamo, da bo ob 
podobnem incidentu v prihod
nje lečeči zdravnik moral prev
zeti lastno civilno pravno od
govornost, strokovni svet pa 
bo izrekel predlog disciplin

skega ukrepa. Za incident, ki 
temelji na neprimernem ob
našanju, se iskreno opraviču
jemo.« 

Zbornica je o 
primeru 

obveščena 
Tudi če je bila Lilijana Zem

ljak kolikor toliko zadovolj
na z odgovorom, pa smo mi 
v izogib očitkom o neobjek-
tivnosti ravno tako strokov
nemu direktorju postavili ne
kaj vprašanj, na katere smo 
dobili tri kratke odstavke od
govorov, iz katerih smo izve
deli, da je strokovni svet ime
noval petčlansko komisijo, ki 
je pritožbo obravnavala in po
dala svoje zaključke. Na na
še vprašanje, ali ni vprašljiva 
zdravniška licenca dr. Sajo
vica, saj je navsezadnje tudi v 
času obglavljanju nekdanje
ga direktorja Sama Fakina po
treboval psihiatrično pomoč 
in da nam je Sajoviceva žena 
takrat sama priznala, da ima 
mož hude težave s komuni
kacijami z ljudmi, pa nas je 
dr. Radko Komadina kot stro
kovni direktor podučil, da in
formacij o poteku zdravlje
nja (dr. Sajovica, op.p.) gle
de na zakonsko določeno vr
sto podatkov o zdravljenju ne 
more posredovati. Na koncu 
nam je še sporočil, da ima dr. 
Sajovic veljavno licenco za 
opravljanje zdravniškega de
la. Podeljevanje in odvzem li
cence za delo zdravnika pa je 
v rokah zdravniške zbornice, 
ki je o tej aktualni problema
tiki obveščena. 

Bo celjski 
specialist 

trelji? 
To nam je potrdil tudi Ta

dej Gale, pravnik zbornice, 
ki je že v uvodu povedal, da 
je zbornica prejela pritožbo 
z domnevno neetičnim rav
nanjem oziroma kršenjem 
Kodeksa medicinske etike in 
deontologije Slovenije celj
skega zdravnika M.S . Ker po
stopek še poteka, nam ni mo
gel posredovati natančnejših 
informacij . 

Zdravniška zbornica je do
slej dvema zdravnikoma zaradi 
dokazanih strokovnih napak 
odvzela licenco in prav lahko 
se zgodi, da se bo paru vsaj 
dobo petih let odvzema licen
ce pridružil tudi dr. Matjaž Sa
jovic. Obstajata namreč dva od
vzema, trajni in začasni z^ do
bo petih do desetih let, in to 
tako po Zakonu o zdravniški 
službi kot po Pravilniku o 
zdravniških licencah, poleg 
teh dveh zborničnih pravilni
kov pa sta V2i dr. Sajovica lah
ko precej neprijetna tudi Pra
vilnik o organizaciji in delu 
razsodišča zdravniške zborni
ce Slovenije in disciplinski in 
varstveni ukrepi. Med pogoji 

Lilijana Zemljak bo po nasvetu 
zdravnikov šla na invalidsko ko
misijo za pridobitev invalidnosti 

druge kategorije. (Foto: BG) 

za začasni petletni odvzem li
cence bi dr. Sajovic lahko iz
polnjeval na primer pogoj, da 
je s svojim (ne)zdravljenjem 
Lilijane Zemljak resno ogro
zil njeno že tako klavrno zdrav
je. Med kršitvami pravilnika 
o organizaciji in delu pa bi naj
brž lahko pri dr. Sajovicu prišle 
v poštev tri: odklonitev nujne 
medicinske pomoči pacientu, 
ki je v nevarnosti zaradi traj
nega poslabšanja zdravja ali 
celo smrt pacienta, odkloni
tev lajšanja trpljenja in bole
čine bolniku v nasprotju z dok
trino in možnostmi ter nepri
merno vedenje na delovnem 
mestu, kot so pijančevanja, 
uživanje mamil, spolno nad
legovanje ipd. Med oteževal
ne okoliščine pri odločanju o 
vrsti disciplinskega ukrepa pa 
pri dr. Sajovicu verjetno ne bo
do mogli spregledati 3. točke 
43.člena, ki pravi, da je izra
ba zdravnikovega nekdanjega 
ugleda nedopustna za brisanje 
sledi pri napakah. 

Z zdravnikom 
se ukvaija tudi 

tožilstvo 
Sicer pa bodo v zbornici 

proti omenjenemu zdravni
ku najbrž lahko odločali še
le potem, ko bo jasno, kaj se 
bo na celjskem okrožnem to
žilstvu zgodilo z vloženimi 
ovadbami pacientov zaradi 
suma povzročitve lahkih te
lesnih poškodb. 

Dr. Matjaž Sajovic je bil vča
sih zelo iskan specialist orto
ped, v zadnjem času pa je nje
gov ugled precej upadel. Moj
ca Dumančič, dopisnica te
levizije iz Nove Gorice, je po
vedala, da ji je pred šestimi 
leti rešil nogo, ko ga je sprem
ljala v času odstavljanja Sa
ma Fakina, pa je mislila, da 
gleda in posluša popolnoma 
drugega človeka in je bila za
to povsem pretresena. Za mne
nje o delu dr. Matjaža Sajovi
ca smo skušali vprašati mini
stra dr. Dušana Kebra, a je od
šel na dopust. Kljub temu pa 
smo od tiskovne predstavni
ce Bojane Leskovar prejeli 
pojasnilo, da se s konkretnim 
primerom ukvarja psihiater, 
ki lahko kar sam obvesti de
lodajalca, če ugotovi, da je 
opravljanje poklica nevarno 
7.a zdravnikove paciente. Ob 
vseh teh pojasnilih in odgovo
rih pa je najbolj zgovorna iz
java prof.dr.Primoža Rodeta, 
direktorja Kliničnega centra, 
ki je dejal: »Ne poznam ne pri
mera ne zdravnika. Če je res, 
kar pravite, potem res ne mo
rem več verjeti, da se lahko 
kaj takega pri nas še dogaja.« 

B O J A N G R O M 
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Stop za 
celjsko mleko 

Zaradi bojkota na vzhodu bo Mlekarna Celeia letos nove poslovne 
priložnosti iskala na zahodu 

Mlekarna Celeia je lani 
odkupila in predelala 76,5 
milijona litrov mleka, kar 
je za osem odstotkov več kot 
predlani. S prodajo mlečnih 
izdelkov je ustvarila nekaj 
manj kot 11 milijard tolar
jev prihodka in nekoliko 
presegla poslovni načrt. 
Imela je tudi dobiček, ki pa 
je manjši od pričakovane
ga. Afera s kloramfeniko-
lom ji je namreč »odnesla« 
kar nekaj zaslužka, čeprav 
pri nobenem od njenih pri
delovalcev niso našli sledi 
prepovedanega antibiotika. 
Škodo ocenjujejo na okrog 
85 milijonov tolarjev. 

Kljub zagotovilom, da so 
mleko in mlečni izdelki iz 
Arje vasi neoporečni, so se 
za mlekarno v začetku lan
skega novembra zaprli trgi na 
Hrvaškem ter v Bosni in Her
cegovini. Na Hrvaškem so so
delovali z Vindijo, ki so ji s 
kompenzacijo oddajali zača

sne viške mleka. Kot je poja
snil direktor Marjan Jakob, 
je vodstvo hrvaškega podjet
ja sodelovanje odpovedalo in 
se sploh ne želi več pogovar
jati z njimi. Na bosanskoher-
cegovskem trgu pa je težave 
slovenskih proizvajalcev iz
koristil zagrebški Dukat in 
police v trgovinah hitro na
polnil s svojimi izdelki. 

Marjan Jakob napoveduje, 
da bodo letos slabšo proda
jo na jugovzhodu poskušali 
nadomestiti na zahodnoe
vropskih trgih. Status izvoz
nika v države Evropske uni
je imajo že od lani, na zahod 
pa nameravajo prodreti z iz
delki blagovne znamke zele
ne doline, ki imajo žig naj
višje stopnje varnosti in gre
do zelo dobro v prodajo tudi 
na domačem trgu. Z desert-
nimi jogurti so namreč lani 
že dosegli 83-odstotni tržni 
delež, s probiotičnimi- sad
nimi jogurt 61-odstotnega, s 

MLEKARNA CELEIA 

Afera s kloramfenikolom je lani Mlekarni Celeia odnesla dobršen del 
dobička. 

probiotičnimi navadnimi jo
gurti pa 27-odstotnega. Mle
karna je lani prodajo fermen-
tiranih izdelkov povečala za 
7,5 odstotka, od tega je bila 
prodaja na slovenskem trgu 
večja za 6,7 odstotka. Večja 

kot predlani je bila tudi pro
daja sirov, v katere predela
jo kar 70 odstotkov odkup
ljenega mleka. Izdelali so 
4.917 ton sirov in jih 4.170 
ton prodali doma. 

J A N J A INTIHAR 

I n d i j s k i kap i ta l d o A l p o s a 
Tretji največji jeklarski koncern na svetu kupil največjega lastnika 
šentjurskega podjetja - Nič sprememb, le nove poslovne priložnosti 

Generalni direktor šent
jurskega Alposa Mirjan 
Bevc pričakuje, da se bo 
spomladi sestal s predstav
niki novih lastnikov češke 
železarne Nova Hut, ki je nji
hova največja lastnica, saj 
ima v lasti dobrih 38 odstot
kov podjetja. V Šentjurju jih 
predvsem zanima, kakšne 
načrte imajo novi lastniki z 
Alposom, radi pa bi tudi ve
deli, ali nameravajo svoj 
vpliv v podjetju še povečati. 

Največja češka železarna 
iz Ostrave, ki ima lastniški 
delež v Alposu že od leta 
1997, je letos prešla v last 
tretjega največjega jeklarske

ga koncema na svetu L N M 
Group. Ker je del koncema, 
ki je kupil Novo Hut, regi
striran na Nizozemskih An-
tihh, so si v minulih dneh v 
nekaterih medijih napačno 
razlagali, da gre za nizozem
sko družbo. Za L N M , ki se 
je zanimal tudi za nakup je
seniškega Acronija, stoji na
mreč Indijec Lakshmi N . Mit-
tal (naziv koncema sestavlja
jo kratice njegovega imena). 
Podjetniško pot je začel leta 
1976 v Indoneziji ter do da
nes s prevzemi in poceni na
kupi zgradil tretji največji je
klarski koncern na svetu, ki 
na leto izdela preko 35 mili

jonov ton jekla. Mittal, ki so 
ga lani uvrstili med 300 naj
bogatejših ljudi na svetu, se 
zadnje čase usmerja pred
vsem na trge vzhodne in ju
govzhodne Evrope. Po pisa
nju čeških časopisov je za No
vo Hut - skupaj z investicij
skimi obljubami - ponudil 
623 milijonov evrov. 

Mirjan Bevc pravi, da spre
membe lastništva na Češkem 
v pravnem smislu ne bodo prav 
nič vplivale na Alpos. J e pa do
bro, še dodaja, da se je proces 
privatizacije uspešno zaklju
čil in da ima zdaj železarna 
Nova Hut, kjer Alpos kupuje 
polovico surovin, potrebnih za 

izdelavo cevi, stabilnega last
nika. Poleg tega lahko N L M , 
ki trenutno velja za najbolj glo
balni koncern na svetu, Šent-
jurčanom odpre nove poslov
ne priložnosti. 

V Alposu, kjer so lani us
tvarili preko 13 milijard to
larjev prihodkov, tudi za le
tos napovedujejo 13-odstot
no rast. Konec marca bodo za
ključili gradnjo nove proizvo
de hale za invalidsko podjet
je Alpos posebne storitve, v 
jesenskih mesecih pa bodo zag
nali proizvodnjo tudi v novih 
tovarnah za aluminijske izdel
ke in za trgovinsko opremo. 

J A N J A INTIHAR 

MA KRATKO 
Orešnik odhaja v pokoj 

s 1. marcem bo odšel v pokoj dolgoletni direktor celjske
ga podjetja za vzdrževanje in obnovo cest Vinko Orešnik. 
Nadzorni svet je na njegovo mesto imenoval Bogdana Ko-
čevarja, ki je bil doslej v podjetju Ceste-mostovi Celje ope
rativni direktor za področje magistralnih, regionalnih in 
lokalnih cest. Vinko Orešnik se je v Cestnem podjetju Celje, 
ki se je pred nekaj leti razdelilo na Ceste-mostovi Celje in 
V O C , zaposlil pred skoraj štirimi desetletji. Direktorske funk
cije je opravljal od leta 1978. 

Etol v Indiji 
Med slovenskimi gospodarstveniki, ki so pod vodstvom 

predsednika G Z S Jožka Čuka ta teden mudijo na poslov
nem obisku Indije, so tudi predstavniki celjskega Etola. Po 
besedah člana uprave Zdenka Zanoškega bodo predvsem 
kupovali in manj prodajali, čeprav bodo med proizvajalci 
konditorskih izdelkov ter v mlečni industriji in industriji 
pijač poskušali poiskati kakšnega kupca za svoje sadne kon
centrate. V Indiji želijo zlasti izvedeti, kakšne so možnosti 
za nakup začimbnih koncentratov. V skladu z nadaljnjo stra

tegijo podjetja so se namreč v Etolu odločili tudi za razvoj 
tako imenovanih procesnih arom, ki se uporabljajo pri proi
zvodnji jušnih koncentratov. V Indiji bi lahko, pravi Zanoš-
ki, vsekakor prišli do cenejših surovin. 

Kos prodaja Mik 
Stečajni upravitelj Tomaž Kos je z javno objavo že začel 

zbirati ponudbe za prodajo premoženja preboldskega Mi
ka. Za nepremičnine je postavil izklicno ceno 32,6 milijo
na tolarjev, premičnine pa prodaja za 16 milijonov tolarjev. 
Kos upa, da bo Mikove premoženje prodal čimprej, v ste
čajno maso pa se bo po njegovih ocenah nabralo okrog 100 
milijonov tolarjev. To pomeni, da bo lahko poplačal le del 
terjatev delavcev in dolgove do Banke Celje. Vsi upniki so 
namreč prijavili za 304 milijone tolarjev terjatev. 

Zdrava pretirana iz Šmarja 
Podjetje Mediacor, ki se ukvarja s proizvodnjo in prodajo 

zdrave prehrane ter drugih izdelkov za zdravje in dobro 
počutje, bo jutri v Šmarju pri Jelšah odprlo svoj nov poslov-
no-proizvodni objekt. Mediacor, ki se je na trgu uveljavil 
tudi z izdelki blagovne znamke Biotop, je v lasti Janeza 
Čretnika in zdravnika Janeza Tasiča, doslej pa je imel 
sedež v Celju. 

JI 

Izbira podaljšala 
čas za odločitev 

V trgovski družbi Izbira Laško bi se morali do kon
ca februarja odločiti, kako - sami, v sodelovanju z 
Mercatorjem ali kakšnim drugim poslovnim partner
jem - bodo gradili veliko nakupovalno središče ob Celjski 
cesti, a so čas za odločitev zdaj podaljšali do konca 
marca. 

Po besedah direktorja Izbire Ivana Groblerja je zani
manje za sodelovanje v gradnji nakupovalnega središča 
večje, a v podjetju imajo samo pisno ponudbo Mercator-
ja. Ker jo želijo temeljito proučiti, so si tudi podaljšali 
čas za odločitev. Sicer pa bodo stališča do ponudbe naj
prej uskladili znotraj uprave in se, če bo potrebno, znova 
srečah z upravo Mercatorja, zatem pa-bodo pred kon
cem marca dokončno odločitev sprejeli člani Nadzorne
ga sveta Izbire Laško. 

IS 

Mestna občina Celje 

Lokalni 
podjetniški 
center d.o.o. 
Trg celjskih knezov 8, 3 0 0 0 Celje 
tel.: 0 3 / 4 2 6 51 8 0 
fax.: 0 3 / 4 2 6 51 87 
e-mail: lpc@celje.si ^ 

Glede na objavljene javne razpise v Ur.l.št. 8 / 0 3 dne 24.1.03 
po P r o g r a m u u k r e p o v za s p o d b u j a n j e p o d j e t n i š t v a in 
k o n k u r e n č n o s t i za o b d o b j e 2 0 0 2 - 2 0 0 3 Min is t rs tva za 
gospodarstvo, Področje za razvoj podjetniškega sektorja in 
konkurenčnosti med katerimi je tudi Javni razpis za spodbujanje 
razvoja grozdov vam predstavljam: 

Slovenski pristop k grozdenju 
Vsi programi in podprogrami Ministrstva za gospodarstvo kažejo, 
da so gozdi so pomemben del razvojnih spodbud. Grozdenje 
vidijo kot orodje za doseganje konkurenčne prednosti podjetij v 
grozdu: 

• izboljšanje produktivnosti (dostop do dobaviteljev, veščin, 
znanj, informacij) 

• pospeševanje inovativnosti podjetij (povečana zmožnost 
zaznavanja novih priložnosti 

• pospeševanje komercializacije inovacij (prijazno okolje za 
razvoj majhnih inovativnih podjeti j , spin off) 

• SMEs kombinacija majhnih prednosti za koristi velikega 
obsega 

1. Jeseni leta 1999 se je začela raziskava o možnosti 
ustanovitve in razvoja grozdov Sloveniji, končala pa sej 
je marca 2 0 0 0 . Raziskavo je naroč i lo takratno 
Ministrstvo za gospodarske dejavnosti, izvedlo pa jo je 
podjetje ITEO. 

2. Ministrstvo za gospodarstvo je v okviru projekta " 
spodbujanje povezovanja podjet i j , special izaci je v 
proizvodnih verigah in skupnega razvoja mednarodnih 
t rgov po s is temu grozd ja" v letu 2 0 0 0 zače lo z 
grozdenjem na državni ravni, ko so izvedli raziskavo o 
potencialih razvoja grozdov. A raziskava je med drugim 
pokazala, da so v Sloveniji medpodjetniške povezave 
relativno šibke. Infrastruktura, ki bi lahko grozd podprla 
je bila še v nastajanju. 

3. Politika razvoja grozdov se udejanja s pilotnimi projekti 
piloti. Rezultat projekta so trije pilotno vzpostavljeni 
grozdi v Sloveniji avtomobilski, orodjarski in transportno 
logistični. 

4 . Uresničevanje politike razvoja grozdov program za leta 
2 0 0 2 - 2 0 0 6 

Stanje maja 2 0 0 2 je bilo naslednje: pilotni projekti v procesu 
grozdenja:avtomobilski, t ransportno logistični in orodjarski, 15 
novih iniciativ za razvoj grozdov (izbrani prijavitelji na javnem 
razpisu Ministrstva za gospodarstvo) in lokalni grozdi (majhna 
podjetja) Pospeševalni center za malo gospodarstvo je zvedel 
na podlagi predhodnih aktivnosti Ministrstva za gospodarstvo 
10. aprila 2 0 0 2 javni poziv namenjen lokalnim/regionalnim 
razvo jn im in ic ia t i vam k odda j i pr i jav pri vzpos tav l jan ju 
infrastrukture za podporo razvoja povezovanja majhnih podjetij 
na lokalnem nivoju in promocije lokalnih grozdov v okviru projekta 
"Razvoj lokalnih grozdov v Sloveniji". 
Dvanajst izbranih prijaviteljev je že zaključilo 1. fazo projekta s 
študijo izvedljivosti vsaj enega potencialnega grozda. V letu 2003 
bo predvidoma sledila 2. faza, ki bo usmerjena na izvedbo pilotne j 
študije in bo že pokazala prve rezultate povezovanja. 

Pomemben del spodbud razvoju podjetništva v Sloveniji je torej 
usmerjen razvoju podjetništva in razvoju podpornega okolja za 
majhna in srednja podjetja z namenom iniciacije razvoja grozdov 
mikro in majhnih podjetij (od 1 -50 zaposlenih) kot pomembnega 
dela gospodarstva. 

Razvojne spodbude so usmerjene v krepitev ključnih dejavnikov] 
uspeha razvoja grozdov in sicer v : 

• sodelovanje/kulturo med podjetji in nosilci znanja 
• pretok znanja med podjetj i , R&R institucijami, univerzo, 

izobraževalnimi institucijami 
• specializacijo proizvodnih verig 
• tehnološke mreže 

Cilj razvojne spodbude je pospešiti lokalni proces inovativnosti z 
razvojem unikatnega slovenskega znanja in vpetost slovenskiti 
grozdov v mednarodne mreže/grozde. 

Prihodnost bo pokazala ali nam bo zastavljeni cilj uspelo uresničiti-

Vodja p r o j e k t o v : Tat jana Š t inek , univ. d i p l . inž. 

mailto:lpc@celje.si
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Velik cirkus za 
malo denarja 

Država je doslej finančno podprla le tretjino razvojnih projektov Savinjske 
regije - Do 2006 na »lastnih silah« 

»Mi sploh ne delamo re
gionalnega razvoja, ampak 
se ga samo igramo,« te dni 
Icritično ugotavlja direktor 
Regionalne razvojne agen
cije Celje Boris Klančnik. 
pržava je namreč v letoš
njem proračunu za razvoj
ne projekte Savinjske regi
je namenila le 440 milijo
nov tolarjev, prihodnje le
to pa bo regija imela na raz
polago 660 milijonov tolar
jev. S tako skromno držav
no pomočjo se regija nika
kor ne bo mogla otresti raz
vojnih zaostankov. Če bi 
namreč do leta 2013 hotela 
uresničiti svoj cilj, to je 7.100 
novih delovnih mest, bi po
trebovala najmanj 8 mili
jard tolarjev. 

Država je leta 1999 z veli
ko besed samohvale in še več 
obljubami sprejela zakon o 
spodbujanju regionalnega 
razvoja, vendar je že drugo 
leto zapored jasno, da svo
jih obveznosti ne izpolnju
je. Razvojne razlike se ne 
zmanjšujejo, ampak se celo 
ipovečujejo, opozarja Boris 
Klančnik. Savinjski regiji 
Idoslej ni uspelo rešiti še niti 
enega od svojih kl jučnih 
problemov in vprašanje je, 
feji bi ob takšnem sistemu 
državne podpore to tudi us
pelo. »Opreti se bomo mo
rali na lastne moči in na po
moč evropskih skladov,« me

ni Klančnik in se sprašuje, ali 
je država s 440 milijoni to
larjev razvojne pomoči sploh 
še lahko kompetenten part
ner Savinjske regije. 

Ogrožena 
tretjina 

delovnih mest 
Večina problemov Savinj

ske regije, ki je tretja največja 
v državi, izhaja iz obstoječe 
gospodarske strukture, ki jo 
v glavnem sestavljajo tako 
imenovane stare industrijske 
panoge. Okrog 70 odstotkov 
delovnih mest je v podjetjih, 
ki sicer solidno poslujejo, 
vendar pri njih dodatnega za
poslovanja ni mogoče priča
kovati. Pet odstotkov, oziro
ma 5.000 delovnih mest, ve
činoma v tekstilni industriji 

Savinjska regija je letos 
ministrstvu za gospodars
tvo predlagala 10 projektov. 
Z denarjem, ki ji ga je na
menila država (440 milijo
nov tolarjev), bo lahko po
skrbela le za pripravo pro
jektne, lokacijske in inve
sticijske dokumentacije za 
te projekte. Gre za ustano
vitev razvojnega tehnološ
kega središča, industrijske 
cone Celje in Arnovski 
gozd, dokončanje zasnove 
prostorskega razvoja Sa
vinjske regije, uvajanje 
ekoloških turističnih cen
trov in investicijskega na
črta na področju turizma. 

in v gradbeništvu, je ogrože
nih že sedaj, v vseh ostalih 
podjetjih pa delovna mesta 
komaj še ohranjajo in bodo 
po ocenah regionalne agen
cije zaradi svoje nekonku-
renčnosti imeli veliko težav 

ob vstopu v Evropsko unijo. 
»Ključni problem regije je 
predvsem ta, da nima tehno
loško zahtevnih panog, ki us
tvarjajo višjo dodano vred
nost, prav tako pa tudi nima 
tujih naložb, ki bi odpirala 
nova delovna mesta,« ugotav
lja Klančnik. 

Savinjska regija si je v svo
jih razvojnih programih kot 
osnovni cilj do leta 2013 po
stavila 7.100 novih delovnih 
mest in znižanje stopnje brez
poselnosti na 8 odstotkov. Za 
to bi potrebovala najmanj 355 
milijonov evrov. V desetih le
tih naj bi na območju regije 
nastalo za 300 hektarov in
dustrijskih in poslovnih con, 
dva tehnološka centra, en teh
nološki park in osem podjet
niških inkubatorjev, kar bi 
skupaj stalo 158 milijonov 

evrov. V razvoj kadrov in za 
izgradnjo 1.300 stanovanj za 
strokovnjake (»Tudi to je eden 
od načinov, kako preprečiti 
beg možganov,« pravi Klanč
nik.) bi bilo treba vložiti še 
dodatnih 95 milijonov evrov. 

Glede na to, kako malo de
narja je za projekte, ki naj bi 
vodili k temu cilju, doslej 
prišlo iz Ljubljane, se zdijo 
vse te številke hudo utopič
ne. Vendar pa je Klančnik, ki 
sicer ne štedi kritičnih besed 
do države, dokaj optimisti
čen. Prepričan je namreč, da 
lahko regiji uspe. »Do leta 
2006 se moramo opreti pred
vsem na lastne razvojne in 
gospodarske potenciale ter na 
investicijske potenciale Evrop
ske unije.« 

J A N J A INTIHAR 
Foto: G R E G O R KATIC 

Prvi poslovni 
rezultati 

Konec februarja se podjetjem z borzne kotacije izteče 
rok za objavo poslovnih poročil za minulo leto. Večina 
podjetij jih bo objavila tik pred iztekom roka, nekatera 
pa so to, hvaležno ali nehvaležno nalogo, že opravila. 
Zato lahko pričakujemo, da bodo ostala poslovna poro
čila kapljala v javnost kot kapljice dežja pred nevihto, 
ki je napovedana za ta petek. 

Zaradi vpliva takšnih pomembnih informacij na ceno del-1 
nic, si bomo danes na grobo ogledali nekatere do sedaj oh-1 
javljene rezultate podjetij. 1 

Mercator d.d. 
Eden izmed prvih, ki se je opogumil in objavil poslovne 

rezultate, je bil naš najboljši sosed, Mercator. Čisti prihod
ki iz prodaje so se povečali za dobrih 18 odstotkov, medtem 
ko se je čisti dobiček zmanjšal za skoraj 17 odstotkov, pred
vsem kot posledica spremembe računovodskih standardov. 
Mercator je v letu 2002 nadaljeval svojo intenzivno investi
cijsko politiko, prodrl na nov srbski trg, doma pa obdržal 
približno 40-odstotni tržni delež. Intenzivno investiranje 
vodi v visoko zadolženost, iz bilanc pa so razvidni tudi sig
nali, ki kažejo na morebitne likvidnostne težave. 

Merkur d.d. 
Leto 2002 je bilo za Merkur dokaj uspešno. Prihodki iz 

prodaje so se povečali za slabih 20 odstotkov, čisti dobiček 
pa za približno 12 odstotkov. Tudi za njim je investicijsko 
intenzivno leto z nekaterimi novimi trgovskimi centri do
ma in v tujini, načrti za prihodnost pa so ravno tako zelo 
ambiciozni. Za njihovo uresničitev bo Merkur povečal svoj 
osnovni kapital z izdajo novih delnic. To lahko na eni strani 
pomeni, da bo cena Merkurjeve delnice za nekaj časa miro
vala, po drugi strani pa bo dokapitalizacija omogočila izpe
ljavo načrtov in s tem večanje prihodnjega čistega dobička 
podjetja. Črne pike Merkurja so izjemno visoka zadolže
nost, zelo velike poslovne terjatve ter likvidnostne težave, 
ki pa se sicer izboljšujejo. 

Krka d.d. 
Krka pravzaprav še ni objavila celotnih poslovnih rezul

tatov, temveč le nekatere glavne kategorije. Čisti dobiček se 
je v minulem letu povečal za 15 odstotkov, čisti prihodki iz 
prodaje pa za 10 odstotkov. Kljub na prvi pogled dobrim 
poslovnim rezultatom, pa je po mojem mnenju Krka prvo. 
razočaranje. Njeno poslovanje ocenjujem kot podpovpreč
no, saj druga svetovna podjetja v isti panogi dosegajo višje 
stopnje rasti. Delnica Krke ostaja vseeno med relativno naj
cenejšimi slovenskimi delnicami in tako še vedno primer
na za dolgoročnejši nakup. 

Pregled izbranih vrednostnih papirjev 
v obdobju od 19. 2. do 25. 2. 2003 

Vrednost in sprememba indeksov 
v obdobju od 19. 2. do 25. 2. 2003 

Tudi dosedanje objave rezultatov niso bistveno vplivale 
na rast tečajev na slovenski borzi, saj so bili razmeroma 
pričakovani in deloma že všteti v cene delnic. Namesto ra
sti se je zgodilo celo nasprotno. Objava podpovprečnih Kr-
kinih rezultatov je povzročila padec tečaja te delnice za 2,2 
odstotka, indeks SBI20 pa je v pričakovanju bolj razvese-
Ijujočih rezultatov zdrsnil še za dodatnih 1,43 odstotka. 

VALTER G R I L A N C , 
Medvešek Pušnik d.d. 

analitik 

K m a l u na borz i 
Delavci celjskega podjetja 

Libela Maxima, ki je od 17. 
februarja v stečaju, so ko
nec minulega tedna dobili 
sklepe o prenehanju pogodb 
o zaposlitvi. V skladu z no
vo zakonodajo, ki določa 
15-dnevni odpovedni rok, 
bodo 6. marca šli na zavod 
za zaposlovanje. 

Kako bo potekal stečaj in 
kako se bo iztekel, je sedaj 
še težko napovedati, pravi ste-
čajni upravitelj Rudi Hra-
mec. Za pripravo bilanc bo 
treba še kar nekaj časa, ko
misija za popis in oceno pre
moženja pa je začela delati 
šele v začetku tedna. Na vpra
šanje, kaj bo s stroji, ki jih je 
direktor Janez Fischer konec 
lanskega leta dal v najem (ko 
o stečaju še ni bilo govora), 
da gre za začasne najemne po
godbe, ki jih je mogoče od
povedati v enem mesecu. 

Hramec je bivši upravi pod-; 
jetja tudi naložil, naj pripra
vi natančne podatke o izpla
čanih plačah. Pri tem bo, kot 
pričakujejo v sindikatu, kar 
nekaj problemov, saj je bilo 
zlasti v zadnjih dveh letih iz
plačevanje plač dokaj nepre
gledno in zelo po domače. De

lavci so nazadnje dobili no
vembrske plače, kako je bilo 
s poravnavanjem prispevkov, 
pa sploh ne vedo. Bojijo se 
tudi, kaj bo s terjatvami, ki 
so jih prijavili že leta 2000 v 
postopku prisilne poravnave, 
vendar jim jih podjetje ni v 
celoti poplačalo. J I 

Ložnica pri Žalcu 5 2 / a , 3310 ŽALEC 

spekter zaposli 

• KOMERCIALISTA na področju barve - laki 
POGOJI : -VI. ali VII. stopnja izobrazbe, 

-aktivno znanje angleškega jezika, 
-vsaj dve leti delovnih izkušenj, 
- izpi te kategorije. 

• PRODAJALCA na terenu za avtoličarski 
in avtokieparski material 
POGOJI : -trgovska šola, 

-izpit B kategorije, 
-vsaj dve leti delovnih izkušen. 

Prošnji priložite kratek življenjepis in potrdilo o izobrazbi. 
Rok za prijavo 8 dni od objave. 

Zelje in 
resničnost 

Celjska razvojna agenci
ja je za minulo in tekoče 
leto v imenu občin na raz
pise za dodeljevanje razvoj
nih spodbud prijavila 99 
projektov v skupni vredno
sti 9,8 milijarde tolarjev Dr
žava je odobrila le 31 pro
jektov in zanje dala 667 mi
lijonov tolarjev, kar pome
ni manj kot 7-odstotno ude
ležbo pri sofinanciranju. Za 
razvoj regionalne infra 
strukture je bilo odobrenih 
devel programov, pri kate-
'''h je država sodelovala z 
^9S,5 milijona tolarjev. Na 
javnem razpisu za sofinan
ciranje m a l i h projektov na 
'^eji s Hrvaško je agencija 
Uspela z osmimi projekti in 
'lobila 25,8 milijona tolar-
'ev, na razpisu za sofinan-
'̂ 'ranje pripravljalnih del za 
'̂ •̂'gionahie razvojne [irogra-
•̂ t' [ta je država podprla le 

projekte in zanje dala 21 
•bilijonov tolarjev. Agencija 

projektov, vrednih ne-
N več kot 4 milijarde to-
^Hev, prijavila tudi na i\r/.-
P'sza sofinanciranje izved-
^'nili del razvojnega pro-

^''ania. Us[ieli so s tretjino 
logov in zanje dobili 
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Prevara pri 
bančnem okencu 

Grenka izkušnja in očitki okradene občanke - Zgodba za poduk in premislek 
Jožica Čuček iz Rogatca 

obtožuje Banko Celje, da ni 
naredila dovolj za zaščito 
njenega denarja. Tik za tem, 
ko je Čučkova na bančni eno
ti v Rogaški Slatini prijavila 
tatvino svoje bančne karti
ce, je neka ženska z njene
ga tekočega računa zlahka 
dvignila 170 tisoč tolarjev. 
Čučkova se s pojasnili ban
ke ne more sprijazniti, ban
ka pa zavrača vsakršno od
govornost. 

Bilo je v ponedeljek, 27. ja
nuarja, okrog poldneva, v pi
sarni šmarske izpostave Geo
detskega zavoda Slovenije, 
kjer je Jožica Čuček zaposle
na. Med delom je za kratek 
čas zapustila pisarno in spre
gledala, da je svojo denarni
co pustila na pisalni mizi . 
Kmalu po vrnitvi na delovno 
mesto, kjer ima opravka tudi 
s strankami, je opazila, da je 
denarnica izginila. V njej je 
bilo okoli šest tisoč tolarjev 
gotovine, osebni dokumenti, 
čekovni blanketi, bančna kar
tica Activa/Maestro ter kar
tica zdravstvenega zavarova
nja. S tem grenkim spozna
njem se je odpravila v »svo
jo« banko, enoto v Rogaški 
Slatini, kamor je, kot pravi, 
prispela okoli 15.30 ure. 

Prijava in 
bioi€ada,imies 

pa... 
Pri bančnem okencu se je 

najprej pozanimala o stanju na 
svojem tekočem računu. Od
dahnila si je, stanje se je uje
malo z njeno osebno eviden
co. Takoj za tem je bančno us
lužbenko seznanila z izgubo 
bančne kartice in ji povedala, 
da jo pogreša od poldneva. Za 
tem je bančna uslužbenka pri
javo vnesla v računalnik. Z blo
kado ne bo mogel nihče pla
čevati z njeno bančno kartico 
in nihče ne bo mogel z njene
ga tekočega računa dvigovati 
gotovine, je bila Čučkova pre
pričana in pomirjena. 

Jožica Čuček je tatvino in 
poneverbo prijavila tudi po
liciji, ki je takoj ukrepala in 
začela zbirati podatke o sto
rilcu. Po neuradnih informa
cijah gre za žensko, ureje
nega videza, staro okoli 45 
let, redkih kostanjevih ma
lo daljših las, v njenem go
voru pa ni bilo zaznati kak
šnega značilnega naglasa. 

»Ko sem v svoji banki v Ro
gaški Slatini prijavila izgubo 
oziroma tatvino bančne kar
tice, sem bila prepričana, da 
bodo poleg kartic blokirali tu
di moj tekoči račun. Takrat 
mi je bančna uslužbenka tu
di zagotovila, da me bodo ta
koj obvestili, če bo na mo
jem tekočem računu prišlo do 

kakšne spremembe glede sta
nja. Kljub temu sem 30. ja
nuarja, torej čez dva dni, po
klicala v banko, kjer so mi 
povedali, da je bilo z mojega 
tekočega računa dvignjenih 
170 tisoč tolarjev,« nam je po
vedala Jožica Čuček in doda
la, da je bil to ves takratni raz
položljivi znesek na njenem 
tekočem računu. »Na banki 
so me še opozorili, da mi bo 
5. februarja na tekoči račun 
nakazana plača, zato naj bom 
takrat previdna. Glede tega so 
mi svetovali, naj takoj dvig
nem ves nakazani znesek, sa
ma pa sem se odločila, da te
ga dviga ne bom opravila in 
to bančni delavki tudi pove
dala. Šele na to mojo odloči
tev so v banki reagirali tako, 
kot sem od vsega začetka pri
čakovala: blokirali so moj te
koči račun. Potem sem Ban
ki Celje poslala dopis z zah
tevkom, da mi obrazložijo, 
kako se je lahko zgodilo, da 
je bil opravljen dvig mojega 
denarja z ukradenim osebnim 
dokumentom, ukradeno kar
tico in ponarejenim podpisom 
in to na samem bančnem 
okencu,« nam je svojo izkuš
njo opisala Čučkova. 

Sedem minut 
prepozno 

v Banki Celje, PE Rogaška 
Slatina, so ji odgovorili 5. fe
bruarja. Pri kronološkem pre
gledu dogajanja so bančniki 
ugotovili, da se je Čučkova v 
poslovalnici v Rogaški Slati
ni oglasila 27. januarja ob 
15.36 uri in se najprej poza
nimala o stanju na svojem te
kočem računu. Ob 15.45 je 
prijavila izgubo čekovnih 
blanketov in bančne kartice, 
ob 15.47 uri pa je bil oprav
ljen zaznamek prijave v ra
čunalniško aplikacijo. »V na
daljevanju je bilo ugotovlje
no, da je bil istega dne ob 
15.40 uri opravljen dvig z va
šega tekočega računa v višini 
170.000 tolarjev v Celjski 
mestni hranilnici. Pri dvigu 
gotovine je bila stranka iden
tificirana tako, da je poleg 
bančne kartice morala pred
ložiti še osebno izkaznico, kar 
je razvidno iz naloga za obre
menitev tekočega računa,« je 
navedeno v dopisu in še, da 
je bil zaznamek prijave izgu
be kartice izvršen po tem, ko 
je nekdo z njenega tekočega 
računa dvignil 170 tisočakov. 
Šlo je torej za časovno razli
ko borih sedem minut! »Za
to banka ne more prevzeti ni
kakršne finančne odgovorno
sti za škodo,« piše na koncu. 
S tem odgovorom pa Jožica 
Čuček ni bila zadovoljna, ban
ka bi morala narediti vse za 
zaščito svojih komitentov in 
za napake odgovarjati, je bi
la prepričana. Sledil je sesta

nek na sedežu banke v Celju, 
kjer so jo ponovno prepriče
vali, da niso storili nikakršne 
napake, da je bil identifika
cijski postopek pri dvigu nje
nega denarja pravilno izveden 
in da je krivda samo njena, 
ker je prepozno prijavila iz
gubo kartice in ni poskrbela 
za varnost svojih dokumen
tov. 

Primer Jožice Čuček nazor
no kaže, da dviga ne bi bilo 
mogoče opraviti, če ji ne bi 
bil hkrati z bančnimi doku
menti ukraden tudi osebni 
dokument. Ne smemo priča
kovati, da bo sUka na oseb
nem dokumentu predstavlja
la stoodstotno jamstvo. Vi
dez oseb se namreč pogosto 
spreminja (dolgi ali kratki 
lasje, brez očal ali z očali, 
sHka za osebni dokument je 
lahko že ob predložitvi za iz
delavo stara nekaj let...) Za
to je bančna delavka, ki ni 
strokovnjakinja za identifi
kacijo obrazov, dolžna ugo
toviti zgolj podobnost osebe 
ob bančnem okencu z ose
bo na sliki na osebnem do
kumentu. 

Bančna 
deiavica ni 

opazila raziiice 
Slišati smo želeli še drugo 

plat zvona, zato smo se obr
nili na Banko Celje. Predvsem 
so nas zanimale podrobnosti 
glede identifikacijskega po
stopka pri dvigu 170 tisoč to
larjev pri bančnem okencu v 
Celjski mestni hranilnici v Ce
lju. Konkretno: kako je bilo 
mogoče dvigniti razmeroma 
visoko vsoto gotovine s tujo 
osebno izkaznico in še ob dejs
tvu, da se je prevarantka na 
bančni obrazec pri dvigu dru
gače podpisala, kot se podpi
suje lastnica bančne kartice. 

Banka nam je odgovorila: 
»Pri dvigu gotovine je bila 
stranka identihcirana v skla
du z navodili za identifikaci
jo. Ta postopek je sledeč: 
stranka predloži dvižni listek 
skupaj z identifikacijsko kar
tico (npr. bančno kartico Ac
tiva/Maestro). Če je delavki 
banke stranka osebno pozna
na, od nje ne zahteva, da ji 
predloži osebni dokument, 
ampak na dvižni listek vpiše 
»osebno poznan«. Če pa banč
na delavka stranke ne pozna, 
od nje zahteva osebni doku
ment, iz katerega izpiše šte
vilko, vrsto in datum veljav
nosti ter primerja videz stran
ke ob bančnem okencu s sli
ko na osebnem dokumentu. 
V primeru gospe Jožice Ču
ček je bil prvi del postopka 
identifikacije, ki se nanaša na 
izpis podatkov iz osebnega do
kumenta, pravilno opravljen, 

kar je razvidno tudi iz arhiv
skih dokumentov. Primerja
ve videza stranke s sliko na 
osebnem dokumentu pa v 
obravnavanem primeru ne 
moremo opraviti, ker ne ve
mo, kako je izgledala stran
ka, ki je opravila dvig. Banč
na delavka na pogled ni opa
zila razlike, zato tudi ni po
sumila v verodostojnost stran
ke,« je bil odgovor Banke Ce
lje (sektor za poslovanje s pre
bivalstvom). 

Žal nam v banki na drugi 
del vprašanja v zvezi z identi
fikacijskim postopkom niso 
odgovorili. Zato dilema osta
ja. Dejstvo je namreč, da se je 
prevarantka na nalog za obre
menitev tekočega računa ob 
dvigu 170 tisoč tolarjev tujega 
denarja podpisala drugače, kot 
se podpisuje Jožica Čuček, kar 
je razvidno z njene bančne kar
tice Activa/Maestro (lastnica 
kartice se podpisuje samo s 
priimkom, prevarantka pa se 
je podpisala s priimkom in 
imenom). 

M A R J E L A A G R E Ž 
Foto: GREGOR KATIC Jožica Čuček: »Banki očitam, da smo komitenti preslabo zaščiteni.<i 

M l a d i t a l e n t i v p o c t j e l j i h 

Uspešna podje t ja sestavl ja jo uspešni l judje - t i pa ne 
nastane jo čez noč, vanje je p o t r e b n o v lagat i 

v okviru Phara 2000 , Donacijske sheme 
v savinjski regiji "Aktiviranje zaposlitvenih 
potencialov na lokalni ravni", je Zavod Glo-
cal skupaj z Gospodarsko zbornico S l o 
venije O b m o č n o zbornico Celje ter O b 
močno obrtno zbornico Cel je , pripravil 
projekt Razvoj in usposabljanje mla
dih strokovnjakov za dvig poslovne
ga znanja in medosebnih veščin", ki 
je namenjen k a r i e r n e m u r a z v o j u m l a d i h 
t a l e n t o v v malih in srednje velikih podjet
jih savinjske regije. 

Projekt je nastal z namenom p o m a g a t i 
m a l i m in s r e d n j i m p o d j e t j e m p r i p r i l a 
g a j a n j u s p r e m e n j e n i m r a z m e r a m n a t r 
g u . Spremembe se čutijo na vseh področ
jih - nove tehnologije, novi konkurenčni 
proizvodi, storitve, novi ponudniki in trgi... 
T a k š n i p o g o j i d e l a z a h t e v a j o o d z a p o 
s l e n i h z e l o š i r o k s p e k t e r z n a n j in i z j e m 
n o p r i l a g o d l j i v o s t . Vse bolj očitneje, da 
bodo v tem desetletju l j u d j e k l j u č e n d e 
j a v n i k u s p e h a p o d j e t i j . Evropska podjet
ja vedno bolj postavljajo v ospredje svoje 
mlade ljudi - talente, kajti zavedajo se , da 
jim bodo prav ti zagotavljali uspešnost in 
konkurenčnost na spreminjajočem s e tr
gu. Torej, č e želimo, da bodo slovenska 
podjetja konkurenčna evropskim, potem 
moramo prav tako vlagati v ključni dejav
nik uspeha - v mlade in sposobne ljudi. 
Prav to je cilj tega projekta, ki je sofinan
ciran s strani Evropske unije. Ministrstva 
R S za gospodarsh/o in Ministrstva R S za 
delo družino in socialne zadeve. 

Projekt ponuja več kot samo izobraževa
nje in usposabljanje - nudi p r i l o ž n o s t raz 

v o j a m l a d i h (do 35 let) l j u d i - t a l e n t o v , 
ki jih podjetja izberejo sama (ali po pred
hodni pobudi mladih). Udeleženci progra
ma bodo spoznali svoje l a s t n e z m o ž n o 
s t i in s p o s o b n o s t i , pridobili a k t u a l n a p o 
s l o v n a z n a n j a in r a z v i l i v e š č i n e , potreb
ne za spoprijemanje s spremembami, ter 
r e š e v a l i i z z i v e , ki s e pojavljajo v podjet
jih, kjer so zaposleni. Konkretne proble
me posameznih podjetij bodo imeli ude
leženci možnost reševati s pomočjo men
torjev vse do zaključka projekta v mesecu 
septembru. V sodelovanju z udeleženci 
in njihovimi nadrejenimi se bo na podlagi 
ocene potenciala posameznega kandida
ta oblikoval tudi njegov k a r i e r n i n a č r t , ki 
bo vseboval nadaljnje korake za usposab
ljanje posameznika za uspešnejše oprav
ljanje dela na sedanjem delovnem mestu, 
kot tudi na delovnem mestu, ki bi ga lahko 
v podjetju zasedel č e z nekaj let. 
S a m o pridobivanje novih znanj - 80-urno 
usposabljanje v malih skupinah, se bo iz
vajalo v času od meseca marca do junija. 
Skozi ce lo leto bodo organizirane tudi 
okrogle mize z različnimi temami, aktual
nimi za mlade talente in za delodajalce. 

Č e je članek vzbudil vaše zanimanje, se 
lahko za več informacij obrnete na 

G i o c a i , 
zavod za razvoj 
intelektualnega kapitala, 
Lava 2b, 3 0 0 0 Celje 
Tel.: 0 3 4 2 8 76 24 
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POZOR, HUD PES 

Pohujšljivost 
če imate otroke, imate ver-

gtno doma tudi pravljice. Če 
le vam ljubi, jim jih verjet
no kdaj tudi prebirate. Otro
bi imajo navado, da ves čas 
adi poslušajo eno samo 
,ravljico. Če jim želite pre-

jjrati kaj drugega, se uprejo. 
)otem prebirate ves čas eno, 
n isto in sama sreča je, da | 
;te še količkaj spočiti, da jo 
interpretirate drugače kot peti 
[iiinut prej, drugače se vam 
jnieša. Naš »tamal« ima naj-| 
raje Volka in sedem kozlič
kov, Martina Krpana in Rde-
10 kapico. 
Pravzaprav sem pravljice 

ikozi čas nekako potisnil v 

Sodzavest in šele v času, ko 
im jih kot vestni oče pričel 
rebirati otroku, sem pričel 
)njih ponovno premišljeva-
i. Pri Volku in sedmih koz-
ičkih prvič na točki, ko volk 
inede šest kozličkov, še bolj 

jpa, ko mama reši kozličke ta-
;o, da s škarjami prereže spe-
!emu volku trebuh in mu na
mesto rešenih kozličkov že
lodec napolni s kamenjem, 
tolk se žejen napoti k vod
njaku, kjer utone. Pri Marti-
m Krpanu se zatakne pri sli-
d, kjer Brdavs obleži brez gla-
K in me sin sprašuje, kaj pa 
ezdaj to. Kaj naj rečem: »To 
epa Brdavsova glava, ki mu 
o je odrobil Martin Krpan.« 
•ri Rdeči kapici gre za podo-
m motiv kot pri kozličkih, 
lanko in Metka zabrišeta ča
rovnico v ogenj, kjer se ta 
scvre. Torej? Kaj bi še radi? 
Če imate televizor, ga verjet-
Qo kdaj gledate, verjetno tu-
11 poročila. Se še spominjate 
prizorov iz Ruande, Bosne, 
lačnih iz Etiopije...? Ah, se kar 
prileze kakšen van Damme, 
Ram bo ali pa mogoče boks 
na Fiirosportu, kakšen efek
tiven knock out ali pa mogo-

vojak Ryan, kjer je vse ta
ko kot v resnici, kjer človek 
«di čreva, kjer junakom kri 
l̂ ljukne skozi usta, kjer se mu 
Zenice za hip obrnejo navz
gor, da človek vidi tisto prist
no belino beločnic, smrti. Če 

fe marate tega, lahko preklo-
ite na kakšen drug kanal, kjer 
1 resn ične zgodbe, kjer je vse 
'oresničnih dogodkih. Zgod
ba o očetu, ponavadi pijan-
t̂ ti, iztirjencu, ki muči druži
lo na vse mogoče načine in 
^̂ žni materi, ki v naročje sti-
'l̂ a svojega objokanega otro-
^ in roteče piosi za milost, 
^prasec pa cinično (kako je 
t̂iko takšen do lastnih otrok 
•Mogoče pa sumi, da ni nje-

)0v?), hladnokrvno udarja po 
'^etem, ta pizda (oprostite 
•̂"azu, a ne morem drugače 

^^i, to me zmeraj tako vzne
miri - kdaj pomislite, da bi 
>̂  ubili?). ne zdržite več 
'red televizorjem, vzemite ča-
'^Pis. F-'ino \v malce preleteti 
Nlove , da veš kaj boš bral, 

bo zanimivo: »S sekiro 
potolkel diužino in si sodil 
^ ^ \ « Ali \\r. »Mater kruto 
^or i l in jo vlil v beton!« In 
^teni prebiraš, mater je to 
'^Peto. Ali pa, dragi Ijubite-
"športa, zadnjič je nekdo re-
'̂ '̂  »Dobro se spominjam. 

M O H O R H U D E J 

kako je Ayertonu Senni na 
koncu omahnila glava.« No, 
sam se spominjam, kako so 
izkrvaveli na snežno belih po
ljanah številni smukači, spo
minjam se hokejskih bodič-
kov in ugibanj o tem, če se bo 
xy-hokejist zbudil iz kome ali 
ne. Čudovite so tudi oddaje o 
najbolj nesrečnih primerih v 
ekstremnih športih, kjer je 
običajno vse posneto, tudi ka
ko razčesne piksno tipu na 
bandžiju, ker si je narobe iz
meril razteg vrvi (matemati
ka, matematika dragi moj, si 
šprical?). Tudi živalski svet je 
lep, predvsem prizor kako lev 
počasi, z andohtjo lomi kosti 
še na pol živi antilopi. Mater 
je fino, da se najdejo snemal
ci tam, kjer se umira v živo. 
Samo da akcija kosi vsevprek, 
da se pada, umira, da je smrt 
veličastna, slikovita, pa četu
di samo v pravljici, filmu, špor
tu... Ampak zlo, dragi moji, 
zlo počiva drugje. Za zlo sta 
potrebna dva - moški in žen
ska, ki posnemata strast, ti
sto, ki vam je tako blizu, ki 
ste jo skusili. J E B A je to, dra
gi moji, te se bojte! Teh uma
zanih filmov se bojte, vi in vaši 
otroci. Sramujte se je, sramuj
te se vseh teh umazanih gi
bov, sramujte se, če po po
moti stisnete napačen kanal, 
preskočite srednjo stran No
vic. Ker tam na desni zgoraj 
je pohujšljivost, vključno z 
izrekom pod njo, ki pravi: »-
Sicer sem pa mnenja, da je 
potrebno tam v Noriku po
staviti hmeljarsko-pivovarniš-
ki muzej.« Kato. 

KOMENTIRAMO 

Javna podoba 
čeprav velja celjsko pod

jetje Engrotuš po javno ob
javljenih podatkih za tretje 
največje trgovsko podjetje s 
prehrambenimi izdelki, je 
lastnik tega podjetja Celjan, 
sicer rojen Konjičan, Mirko 
Taš, za večino povprečnih 
ljudi povsem neznana ose
ba. 

Mirko Tuš je začel s svo
jim podjetništvom v osem
desetih letih minulega sto
letja ali prejšnjega tisočlet
ja, kakor se pač komu zdi 
ljubše. Začel je skromno, z 
eno samo trgovino, toda tre
ba je povedati, da so mu bi
le nekatere okoliščine iz pre
hoda samoupravnega socia
lizma v tržno gospodarstvo 
in razmah podjetništva ve
likokrat silno naklonjene. 

Ampak pustimo to ob stra
ni in se raje vprašajmo, za
kaj je fizična podoba Mir
ka Tuša večini ljudi nezna
na, ne poznajo ga niti prem
nogi Celjani, čeprav živijo 
v istem mestu tako rekoč z 
njim. To vprašanje je ob bo
gastvu, s katerim Tuš očit
no razpolaga, še toliko bolj 
umestno, če pomislimo, da 
večina ljudi na cesti zlah
ka prepozna mnoge politi
ke, poslance in druge bolj 
ali manj nepomembne dr
žavne aparatčike. 

Prvi, ampak ne tehtnejši 
razlog od drugega, je prav 
gotovo ta, da ima Tuš zelo 
omejene retorične sposob
nosti, zato mu kakšen Ari
stotel tudi zdaj na stara le
ta ne bi prav nič škodoval. 

Ampak to je le prvi odgo
vor na vprašanje, zakaj Mir
ko Tuš brez vsake izjeme 
preprosto noče nastopati v 
medijih in torej v javnosti. 
Njemu tudi brhke in po

manjkljivo oblečene televi
zijske novinarke ne pride
jo do živega. 

Ob takem ravnanju Mir
ka Tuša do predstavnikov 
sedme sile in javnosti bi lah
ko že zaradi ustavne pra
vice do obveščanja javnosti 
takoj na prvo žogo rekli, da 
nima prav in da ravna v 
nasprotju s sodobnim nači
nom obveščanja. Ampak že 
pri drugi žogi se trditev obr
ne na glavo, ker moramo 
upoštevati pravilne ugoto
vitve tistih, ki trdijo, da so 
mediji in njihovi predstav
niki, torej mi novinarji, po
leg zakonodajne, izvršne in 
sodne dejansko predstavni
ki četrte veje oblasti. Tukaj 
pa moramo na odločitev Mir
ka Tuša gledati iz čisto dru
gačnega zornega kota. Eden 
izmed znancev mi je nedol-
go nazaj dejal, da novinar
ji ustvarjamo kralje, a jih 
po njegovem mnenju tudi si
stematično pobijamo, ko se 
nam to zahoče ali ko nas 
na kaj takega pripravijo 
uredniki. Najprej se mi je 
zdelo, da kolega močno pre
tirava, a sem se spomnil na 
nekatere posameznike, za 

katere pred nekaj leti še sli
šali nismo, nato pa so se 
nam začeli kar naenkrat 
pogosto veselo smejati s te
levizijskih ekranov in časo
pisnih strani. Sčasoma smo 
že s strahom odpirali na
vadne pločevinaste konzer
ve, da ne bi njihovih podob 
zagledali celo med sardela-
mi v olivnem olju. V vsem 
tem niso samo kančki re
snice. Spomnimo se samo 
medijskega umora zaradi 
visoke plače Franceta Ar
harja, zaradi cesarje bil na 
predsedniških volitvah zgolj 
številka, še bolj pa je svež 
primer Zorana Kovača, nek
danjega direktorja Veteri
narske uprave Slovenije, in 
še marsikoga bi lahko naš
li. V tem primeru je lahko 
posameznik kralj ali pa mr
tev princ, če tako želijo me
diji in njihovi predstavni
ki. 

Mirko Tuš bo očitno tako 
zaradi prvega kot drugega 
omenjenega razloga vztra
jal pri živem kraljevanju. 
Z vsemi njegovimi dobrimi 
in slabimi stranmi. Kar je 
njegova pravica. 

B O J A N G R O M 

ODMEV 
Čas je za Mariborsko 
Obvoz čez Teharje? Da, če 

drugače ne gre, a pod pogo
jem, da se naredi vse potreb
no za varnost ljudi. Gre, med 
drugim, za križišče na Tehar-
jah, ki je že zdaj smrtno ne
varno. Na tamkajšnjem ovin
ku so prižgane sveče opozar
jale na smrtno prometno ne
srečo mladega fanta. 

Slaba vidljivost grozi od 
Kidričeve ceste skozi Teharje 
do Štor in naprej. Vidljivost 
zmanjšujejo tudi avtomobi
li, ki stojijo na parkiriščih 
ob cesti. Že dlje časa pa ovi

ra preglednost tudi gora na-
pluženega snega na parkiriš
ču ob križišču. Velika nad
loga za vse uporabnike ce
stišča pa je neurejeno križiš
če, zdaj bi bilo nujno potreb
no tam vsaj začasno posta
viti premakljivi semafor. V 
nasprotnem primeru se bo
do nesreče kar vrstile. Kot 
kaže, se zaradi obnove Ma
riborske ceste obvozu skozi 
Teharje ne bomo mogli izog
nit i . 

IVANKA G O D E C , 
Celje 

PREJELI SMO 
Nekaj je treba storiti! 

Kot smo izvedeli iz me
dijev, je bila te dni posla
na državljanska pobuda z 
nas lovom Nekaj je treba 
storiti, ki so jo s lovenski 
javnosti predstavili Barba
ra Brezigar, Drago Demšar, 
Vaško Simoni t i , Rudi Šeli
go in Aleksander Zorn. Čla
ni društva Civilna družba 
Cel je smo njihovo držav
l jansko p o b u d o skrbno 
preuči l i in prišli do za
ključka, da se je z njihovi
mi ugotovi tvami o stanju 
demokrac i j e v S loveni j i 
mogoče v celoti strinjati. 
Tudi mi smat ramo, da je 
demokracija v Sloveniji v 
globoki krizi in da nam gro
zi vnov ična vzpos tav i tev 
enoumja, za kar gre razlo
ge iskati predvsem v dejs
tvih, ki jih navajajo ome

njeni podpisniki državljan
ske p o b u d e . Po našem 
mnenju je glavni razlog za 
takšno stanje predvsem ta, 
da vladajoča polit ična op
cija poleg ostalega skoraj 
v celoti obvladuje tudi ves 
medijski prostor in da ob
jektivnega in kritičnega no
vinarstva kot predstavnika 
četrte veje oblasti v Slove
niji skoraj ni. Spričo tega 
dejstva smo tudi člani na
šega društva prepričani, da 
je resnično treba nekaj sto
riti, da se takšno stanje od
pravi in že l imo javno izra
ziti podporo zahtevam av
torjev državljanske pobu
de po izvedbi predlaganih 
ukrepov. 

D R U Š T V O C I V I L N A 
D R U Ž B A C E U £ . 
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Štajerski 
d i a l o g s 
i iudičem 

Docent dr. Marjan Turnšek je med teoretiki eksorcizma, 
izganjanja hudiča oziroma hudobnega duha - Nekdanji 
Celjan je rektor mariborskega bogoslovja ter profesor na 

fakulteti 
Ali sodi skrivnostno iz

ganjanje hudiča, kot ime
nujemo eksorcizem po do
mače, v ropotarnico srednje
ga veka? Sploh ne, v zad
njih letih ljudje vse bolj 
znova verjamejo v hudiča, 
v hudobne ali zle duhove. 
Nekateri se odpravijo celo 
do najbližjega izganjalca 
hudiča, zlih duhov. 

Kar sploh ni problem, saj 
ima vsaka slovenska katoliš
ka škofija spet svojega red
nega eksorcista. Praviloma bi 
to moral biti domači škof, 
vendar škofje zaradi pomanj
kanja časa določijo drugega 
duhovnika. »Tak duhovnik 
mora biti primerno izobra
žen, kar ne pomeni nujno 
podiplomskega študija. Biti 
mora predvsem mož molitve, 
pobožni duhovnik,« pravi dr. 
Marjan Turnšek, rojeni Ce
ljan iz Maribora in teoretik 
eksorcizma. 

Kdo je dr. Marjan Turn
šek? Nekdanji Celjan z Os-
trožnega je kot kanonik član 
mariborskega stolnega ka-
pitlja, med najožjimi ško
fovimi sodelavci. V javno
sti je najbolj znan kot rek
tor mariborskega bogoslov
ja, profesor dogmat ike v 
enoti teološke fakultete v 
Mariboru, pomemben sode
lavec v procesu Slomškove 
beatifikacije, vodja Slomš
kove založbe. . . 

Hudič in 
new-age 

Izganjanje hudiča oziro
ma z l ih duhov je le del 
Turnškovega življenja in 
dela, vendar za širšo javnost 
najzanimivejši. Dr. Marjan 
Turnšek obredov izganjanja 
hudiča oziroma zlih duhov 
ne opravlja, vendar je bil 
med njimi že osebno priso
ten. Na obredih, kjer lah
ko začnejo posedeni govo
riti jezike, ki se jih niso ni
koli učili , kjer lahko šibko 
dekle razmeče silake... »Ek-
sorcisti me predvsem obča
sno pokl iče jo na kakšen 
posvet ali zaradi nasveta. Tu 
in tam me povabijo tudi h 
kakšnemu primeru eksor
c izma.« 

Študentom na teološki fa
kulteti predava poleg drugih 
izbirna predmeta Demono-
logija ter Krščanstvo in pa-
ranormalno, za kar je v zad

njih letih veliko zanimanja. 
»Tako se teoretično ukvarjam 
z nenavadnimi pojavi, z de
lovanjem hudega duha. Se
veda se dotaknem tudi eksor
cizma, to je molitve Cerkve 
za izganjanje hudega duha. 
Kajti h krščanski veri spada 
prepričanje, da je zlo v Jezu
su Kristusu že premagano, in 
s to molitvijo izroča posede-
nega posebnemu Jesuzove-
mu delovanju.« V obdobju 
new-agea je zanimanje ljudi 
za takšne teme nasploh zelo 
veliko. Zato je dr. Marjan 
Turnšek po najinem pogovo
ru pohitel na predavanje o 
okultizmu, za najširšo jav
nost. 

D r Marjan Turnšek pou
darja, da je treba ločiti med 
posedenostjo ter obsede
nostjo s hudim duhom, hu
dičem. 

Vse potrebno znanje je pri
dobil večinoma z osebnim 
študijem. Tudi med svojim 
podiplomskim študijem na 
papeški univerzi Gregoriani 
v Rimu je vzporedno sprem
ljal te pojave, vse od new-agea 
naprej. »Pojav new-agea je 
treba spremljati tudi s teo
loškega vidika. Med vsem tem 
je kar nekaj demonskih za
dev, saj se ljudje v stiskah ali 
iz radovednosti spuščajo v 
najbolj čudne avanture in se 
v njih zavestno izročajo skriv
nostnim, a nepoznanim si
lam. Tako sem spoznal, da 
je o tem treba spregovoriti. 
Bodoči teologi morajo ime
ti o teh pojavih vsaj osnovno 
teološko informacijo, da lah
ko ljudem pozneje pomaga
jo.« 

Sodeluje 
zdravnik 

v letih po drugem vatikan
skem koncilu je vesoljna Cer
kev hudiča vse manj omenja
la. Danes je drugače. »V zad
njem desetletju so škofje pre
sodili, da imajo ljudje tudi 
pri nas več težav, ter se zače
li odločati za stalne eksorci-
ste.« V najširši javnosti pre
cej nastopa uradni eksorcist 
primorske škofije, kapucin
ski pater Andrej Mansuet Bo
žič. Zgovorni Božič , ki je 
doktor psihologije, teologi
je, cerkvenega prava, zgodo
vine, hlozofije in metafizi

ke, je lani opravil tri eksor-
cistične obrede. 

Obsedenost so različne 
motnje v zvezi s kraji ali 
osebami, npr. nenavaden 
ropot, premikanje predme
tov, prisluhi, halucinacije. 
Eksorcistova naloga je pre
verjanje, ali gre za bolezen 
oziroma za demonsko za
devo. 

V ljubljanski in maribor
ski škofiji o eksorcistih manj 
govorijo javno. »Dajanje po
datkov je odločitev škofa in 
eksorcista. Ljudje imajo pra
vico do intimnosti, anonim
nosti, podobno kot pri zdrav
niku,« poudarja dr. Turnšek. 
V štajerski škofiji je bil dol
go uradni eksorcist pokojni 
prof. Rafko Vodeb, ki je zad
nja leta preživel v mlinu pri 
Gorici pri Slivnici (občina 
Šentjur). Vodeba je pred le
tom in pol nasledil Marjan 
Vetrnik, župnik v Žicah (ob
čina Slovenske Konjice), se
danji uradni eksorcist, ki je 
lani opravil kar 76 srečanj. 

»Vsak, ki čuti težave, naj se 
seveda najprej obrne na do
mačega župnika,« svetuje dr. 
Turnšek. Ta ga lahko napoti 
k škofu ali uradnemu eksor-
cistu. 

Eksorcist začne nato ugo
tavljati, ali je pri tej osebi ek
sorcizem sploh potreben. 
»Včasih zadoščajo že tako 
imenovane molitve za osvo
boditev, ki niso eksorcizem.« 
Eksorcist se nato začne s po
moči potrebnim človekom 
pogovarjati. Če še ni bil pri 
zdravniku, ga najprej pošlje 
v zdravniško ambulanto. Si
cer pa je v eksorcistovi sku
pini redno zdravnik. 

Izganjalec hudega duha je 
na primer pozoren na to, če 
neka zdravila, ki bi morala, 
ne učinkujejo. Zlasti je po
zoren, če odkrije, da je člo
vek obiskoval različne ma-
ge, čarovnike ali vedeževal-
ce. »Najbolj je lahko nevar
no, če je sodeloval pri klica
nju duhov in satanističnih 
obredih. Na osnovi tega lah
ko eksorcist sklepa, da je ne
kaj tega zla prišlo vanj ter v 

njem deluje, ima neko moč. 
Nevarno pa je tudi vsako dru
go ukvarjanje z magijo, čr
no ali belo, ter izrekanje pre
kletstev ali urokov.« 

Dialog S 
Iiudičem 

»Eksorcist ne sme delati 
pred očmi širše javnosti, kar 
narekuje tudi obrednik ek
sorcizma. To pomeni, da ne 
javno v cerkvi, pred verni
ki.« Ponavadi je obred v za
sebni kapeli. Prisotni so ek
sorcist in njegovi pomočni
ki, lahko tudi sorodniki člo
veka, ki se mu dogajajo čud
ne stvari. 

»Obred se ponavadi začne 
s sveto mašo, ki ji vsi prisos
tvujejo. Lahko je prisotna 
skupina molilcev, tudi v dru
gem kraju, ki daje eksorci-
stu molitveno podporo.« Na
to se začne eksorcistični 
obred, z odlomki iz svetega 
pisma, med njimi iz evange
lijev (tisti, ki govorijo o Je 
zusovem izganjanju hudih 
duhov), ter s številnimi psal-
mi. Odvisno od eksorcisto-
ve presoje ter tudi zdravni
kovega mnenja. Vmes lahko 
opravijo še litanije. 

Med odlomki svetega pi
sma pride do dialoga med ek-
sorcistom in hudim duhom, 
hudičem. »Eksorcist mora 
postavljati hudemu duhu, ki 
govori iz posedenega člove
ka, vprašanja, ki so v obredu 
predvidena. Povpraša ga, ka
ko mu je ime, kdaj in s po
močjo česa je posedel člove
ka ter kdaj ga bo zapustil. Vsa 
vprašanja postavlja v Jezuso
vem imenu, ne v svojem. V 
Jezusovem imenu tudi uka
že: zapusti tega človeka!« Dr. 
Marjan Turnšek omenja, da 
se hudi duh včasih potuhne 
ter človek ostane miren. »Ek
sorcist sicer nikoli ne verja
me hudemu duhu, ker je laž-
nik ter skuša človeka zmani-
pulirati.« 

Izganjalec med obredom 
večkrat uporabi križ, z njim 
pokriža prizadetega človeka, 
ga polaga na prizadete dele 
telesa. Med njegovimi pripo
močki so tudi blagoslovlje
na voda, blagoslovljena sol 
ter blagoslovljeno olje. Dr. 
Turnšek omenja, da je na last
ne oči videl, kako je obsede
ni ločil blagoslovljeno vodo 
od neblagoslovljene ter pos

večeno hostijo od nepos\ 
čene. »To ni le lastnost po« 
denih ljudi, imajo jo lahl 
kot poseben dar tudi sveti 
ki in drugi bogoljubni lju 
je. 

Imela jo je Terezija Ne 
mann iz Nemčije, ki je umi 
leta 1962. Več desetletij 
preživela le ob vsakdanje 
obhajilu, brez vsake druj 
hrane. Ločila je posvečei 
hostijo od neposvečene. »K 
seveda pomeni, da je trel 
biti izredno previden pri pi 
sojanju nenavadnih pojave 
saj lahko imajo različen i 
vor.« 

Zadnja stopnja izredn 
ga delovanja hudega dul 
je posedenost, ko hudi di 
prevzame telo nekega c 
veka in se javlja preko n 
ga. V takšnem napadu i 
primer se nenormalno k 
venčijo udje, človek lahl 
lebdi v zraku, prav tako tu 
predmeti v njegovi prisc 
nosti in podobno. »Pre 
vsem postaja njegovo ži 
Ijenje vedno bolj neznosni 
težko in negativno, vedi 
bolj in bolj protibožje i 
merjeno.« Vse to kaže i 
izjemno duhovno onesn 
ženost, poudarja dr. Tut 
šek. 

Področja človekovega d 
ha so gotovo skoraj povse 
neraziskana, različne sti 
kovnjake čaka še ogromi 
dela. Eksorcisti imajo v za 
njem obdobju največ df 
v okolici italijanskega 1 
rina, razvpitega satanist 
nega področja. Področja c 
lovanja hudega duha, k 
pravi dr. Turnšek, duhovi 
kontaminiranega. Tam P 
haja pri satanističnih sea 
sah, črnih mašah celo 
smrtnih žrtev. »Najbolj 
kane so ženske device 
katoliški duhovniki , ki 
ugrabijo.« 

Štirinajst 
otrok 

In kaj odgovori dr. Marjj 
Turnšek, če mu kdo reče, 
sodijo izganjalci hudič^] 
srednji vek? »Rečem mu-
ima on sam srednjeve^ 
predstave ter drugače ne 
re soditi. Sam pač zaup' 
in verjamem stalnemu î ' 
nju Cerkve, ki se ne ravn3 

Teoretil< elisorcizma, izganjanja hudiča oziroma hudobnega duha docent dr. IVIarjan Turnšel< se l<ot teol 
teoretično ukvarja z raznimi paranormalnimi pojavi. 

Hudič oziroma zli duh kot plod umetniške predstave različnih 
slikarjev 
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j^nutni modi, da je hudič 
ijebno duhovno bitje, ki ga 
^ pog ustvaril kot dobrega 
iî gela, a se mu je uprl in od-
î del od njega.« 
\/ zvezi z izganjanjem du-

so nekateri ljudje resnič-
10 preveč pod vtisom različ-
ijli tilmskih prikazov. Hudiča 

/je duhove si predstavljajo 
, rogovi, repom in izbulje-
linii očmi, kot so si jih pred-
tavjjali slikarji. 
»Eksorcizem je preprosto 

uolitev Cerkve, njen blago-
lov nad človekom,« poudar-
jdr, Turnšek. V slovenskem 
fziku je bilo besedilo obre-
la objavljeno v knjigi Rim-
|(i obrednik iz leta 1936, ki 
[led drugim vsebuje podrob-
le napotke za eksorcista. Zad-
ije, šest let stare posodob-
lene verzije v slovenskem 
ifevodu še ni. 
Glavna teološka znanstve-

la področja dr. Turnška so 
icer kristologija (nauk o za-
;ramentih), ekleziologija 
nauk o Cerkvi) ter mariolo-
|iia (nauk o Mariji). Njegov 
lelavnik je nasploh pester, 
ačne se z vstajanjem ob pol 
estih zjutraj. Ob šestih je na 
isti skupna molitev z bogo-
jovci, nato osebna medita-
jja, sledi vsakdanja maša v 
:apeli. 
Po zajtrku sledijo preda-

anja na fakulteti ali osebni 
tudij, pisanje člankov, raz-
irav ali knjig, različne seje 
la škofiji, vmes prihajajo obi-
ki, ki iščejo različno po-\ 
loč... Popoldne sledijo po-
ovori z bogoslovci, s posa- -
lezniki ter vsemi v letniku, ' 
večer skupna, približno uro i 
olga molitev... 
V bogoslovju, kjer je rek-i 

nv 'O trenutno štirideset fan-
'remalo za potrebe ma-

M\jrske škofije ter veliko 
jlede na trenutno stanje v za
lednem delu Evrope,« ko-
nentira številko. Bogoslov-
i iz celjske regije so razme-
oma dobro zastopani. 
Podobno kot oni je začel 

vojo pot dr. Turnšek, doma 
celjskega Ostrožnega. Izha-
a iz delavsko-kmečke dru-
ine s štirinajstimi otroki, 
ĵer je bil zadnji otrok. Eden 

'd bratov je ostal na domači 
'metiji, dva sta si ustvarila 
'oinove na domači zemlji, 
've sestri sta v Beogradu ter 
Nemčiji, en brat na Rabu, vsi 
'Stali v različnih krajih Celj-
^ega. 

Ministrirati je začel kot 
;^dmošolec, v celjski opa-
'jski cerkvi, kamor se je vo-
•'I predvsem s kolesom. Pet 
kilometrov daleč. Do tretje-
1̂  letnika gimnazije je bil 
'tepričan, da bo študiral me-
''cino, v zadnjem se je od-
°čil za teologijo. Kot kaplan 
^Začel pri sv. Martinu v Ve-
f̂̂ ju, kjer se je zelo dobro 

jočutil. Nato je odšel na po-
'Iplomski študij v svetov-
p s k i Rim. Živel je v nemš-
rm zavodu Collegio Teuto-
Ko, kjer so govorili v nemš-

jeziku, na fakulteti ter 
Sestu je bilo vse v itali-
Nščini . . . 
i Zdaj živi že vrsto let v Ma-
''"oru, od koder se v javno-
J''vse bolj pojavlja tudi kot 
.̂ Ofetik eksorcizma. Sprem-
r različne nenavadne po-

jih teoretično preuču-

B R A N E J E R A N K O 

V lab i r in tu zdravi l 
Izbira je vedno večja - Po nasvet v lekarno - Samozdravljenje je še redkost 

z zdravili se srečujemo 
na vsakem koraku. Če že 
imamo srečo, da jih sami 
ne potrebujemo, pa se ne 
moremo izogniti najrazlič
nejšim reklamam v elek
tronskih in tiskanih medi
jih. Vzpodbujajo nas k na
kupu takšnih in drugačnih 
napitkov in tabletk, ki nam 
bodo zagotovile, če že ne 
večnega življenja, pa vsaj 
zdravje do visoke starosti. 
Bogata ponudba, v kateri so 
seveda tudi nadvse potreb
na zdravila, nas hitro zbe
ga. K sreči ob bolezni pra
vo zdravilo izbere zdrav
nik, drugače se pa lahko 
vedno obrnemo po nasvet 
tudi k farmacevtom v lekar
nah. 

Direktorica Javnega zavo
da Celjske lekarne Lilijana 
Grosek je brez dvoma pravi 
naslov za vprašanja o varno
sti in učinkovitosti zdravil, 
o vplivu cen na njihovo izbi
ro, o mogočih napakah... 

Kaj nam zagotavlja, da 
so zdravila, ki jih dobimo 
v lekarnah, varna in učin
kovita? 

Ločiti moramo zdravila, ki 
se dobijo samo na recept, 
zdravila, ki jih je mogoče do
biti brez recepta samo v le
karnah ter zdravila, ki jih brez 
recepta dobimo tudi v spe
cializiranih prodajalnah. Vsa 
ta zdravila gredo skozi po
stopek registracije, kar po
meni, da morajo bodoči imet
niki dovoljenj predložiti ze
lo obsežno dokumentacijo, 
ki dokazuje sestavo zdravi
la, kako posamezna učinko
vina v zdravilu deluje, sam 
postopek priprave, analize... 
V postopku registracije naj 
bi se ugotovila in zagotovila 
varnost in učinkovitost zdra
vila. 

V Sloveniji je bilo po po
datkih Inštituta za varova
nje zdravja leta 2001 izda
nih približno 12,8 milijona 
receptov, vrednih 68,1 mi
lijarde tolarjev. Največ re
ceptov na tisoč prebivalcev 
so predpisali v mariborski 
(6.881) in celjski (6.813) re
giji, najmanj na območju 
Kranja (5.584). Največ zdra
vil porabijo starejši od 60 
let, ženske več kot moški. 
Najpogosteje so zdravniki 
predpisovali zdravila za bo
lezni srca in ožilja (največ 
jih je bilo namenjenih 
zdravljenju zvišanega krv
nega pritiska), sledijo zdra
vila za bolezni živčevja ter 
infekcije. 

To velja za zdravila, ki 
jih dobimo v lekarnah in 
specializiranih prodajal
nah. Kaj pa vsa druga, ki 
jih prodajajo preko pošte ali 
kar na ulici? 

Za ta zdravila, ki smo jim 
včasih rekli »pomožna zdra
vilna sredstva«, predpisi ni
so tako strogi. Nekatera do
bijo samo dovoljenje Inšti
tuta za varovanje zdravje, zla
sti če gre za dietetične pri
pravke. Pri teh zdravilih je 
najbolj vprašljiv način shra

njevanja do takrat, ko pride
jo v roke kupcu. V lekarnah 
moramo skrbno nadzorova
ti vse pogoje shranjevanja 
zdravil in ostalih izdelkov. Za 
različne ulične prodaje pa se 
lahko upravičeno vprašamo, 
kako vpliva na zdravilo gi
banje temperatur od minus 
10 do plus 30 stopinj Celzi
ja... Vprašljivi so tudi nasve
ti, ki jih bomo dobili od pri
ložnostnih prodajalcev. 

»O tveganju in neželenih 
učinkih se posvetujte z 
zdravnikom ali farmacev
tom« je stavek, ki spremlja 
vsako reklamiranje zdravil. 
Kako poskrbite, da zaposle
ni v lekarnah do podrobno
sti vedo, kaj ponujajo? 

Poleg rednega, obveznega 
strokovnega izpopolnjevanja 
spremljamo različno strokov
no literaturo, kontaktiramo 
z različnimi strokovnimi so
delavci posameznih proizva
jalcev, obiskujemo strokov
na srečanja doma in v tujini, 
kjer pridobivamo dodatne iz
kušnje in nova spoznanja. 

V zadnjih letih se je pri 
nas občutno povečal obseg 
zdravil, ki jih lahko kupi
mo tudi brez recepta. 

Drži. Kupimo lahko zdra
vila, ki so bila včasih samo 
na recept zdravnika ali celo 
samo specialista. Ob dolgo
trajni uporabi so za ta zdra
vila ugotovili, da so varna, 
zato se lahko, ponavadi v niž
jih koncentracijah in manj
ših dozah, uporabljajo tudi 
za tako imenovano samoz-

Lilijana Grosek 

dravljenje. Tako smo stro
kovni delavci v lekarnah do
bili večja pooblastila oziro
ma možnosti za pomoč pa
cientom, hkrati pa se je po
večala tudi naša odgovornost. 
V pogovoru s pacientom mo
ramo presoditi, kdaj ga je tre
ba napotiti k zdravniku, ker 
samozdravljenje ni primer
no. 

Ali narašča število ljudi, 
ki se odločajo za samoz
dravljenje? 

Ne. Število zdravil, ki se 
prodajo brez recepta, se ne 
povečuje. Poleg navajenosti, 
da nam za zdravila ni treba 
plačevati, ima verjetno od
ločujočo vlogo slab standard. 
V drugih evropskih državah 
se ljudje za samozdravljenje 
odločajo dosti bolj pogosto. 

Predlani je Slovenec za 
predpisana zdravila pov
prečno porabil 34.200 tolar
jev. Delež zdravil, izdanih 
brez recepta, dosega 12 do 
15 odstotkov (v Evropski 
uniji do 36 odstotkov). 

Cena zdravila je očitno 
pomembna. Z denarjem je 
povezano tudi razvrščanje 
zdravil na različne liste. Ka
ko se to odraža pri porabi 
zdravil? 

V zadnjih letih je bilo pre
cej premikov zdravil s tako 
imenovane pozitivne liste na 
negativno, kjer je treba zdra
vilo plačati oziroma dopla
čati, če nimaš urejenega do
datnega zavarovanja. Ko ne

ko zdravilo izgubi položaj na 
pozitivni listi, se njegova po
raba drastično zmanjša. Ta
ko zelo, da lahko upraviče
no ugotavljamo, da vsa zdra
vila le niso tako nujna za 
zdravljenje in je tovrstna ra
cionalizacija primerna. Raz
vrščanje zdravil je živ pro
ces. Premiki se dogajajo vsa
kih nekaj mesecev. V vsakem 
primeru je v ozadju delo stro
kovne komisije za razvršča
nje zdravil. Strokovnjaki s po
sameznih področij ocenjuje
jo, kako zelo so določena 
zdravila neobhodna za 
zdravljenje posameznih bo
lezni. Tako obstaja »nabor 
zdravil«, ki bi naj dobro po
kril vsa področja. Večina no
vosti mora zato kar nekaj časa 
počakati, da se uvrstijo na po
zitivno listo. 

Zdravstvena zavaroval
nica nenehno opozarja, da 
porabimo za zdravila pre
več denarja. Gre to na ra
čun cene zdravil ali pove
čane porabe? 

Glede na število izdanih re
ceptov, pa tudi glede na sa
mo število izdanih škatlic 
zdravil, se poraba zdravil ne 
povečuje. Povečan obseg 
stroškov za zdravila gre pred
vsem na račun uvajanja no
vejših, praviloma dražjih 
zdravil. Poleg tega sedaj zdra
vimo marsikatero stanje ali 
bolezen, o katerih pred de
setletji nismo veliko vedeli. 
Značilen primer je osteopo-
roza. Zdravljenje oziroma 
preventiva osteoporoze ter

ja zelo draga zdravila. Seve
da je dobro, da se uporablja
jo, saj zlomi kosti potegnejo 
za seboj dolgotrajno, drago 
bolnišnično zdravljenje, da 
o poslabšanju kakovosti živ
ljenja posameznika ne govo
rimo. Drug tak primer so »sta-
tini« oziroma zdravila, ki zni
žujejo povišan holesterol ali 
trigliceride, ki so posledica 
sodobnega načina življenja in 
prehranjevanja. Tudi ta zdra
vila so draga. Ne smemo pa 
pozabiti, da se prebivalstvo 
pri nas stara. Z daljšanjem 
življenjske dobe potrebuje
mo več zdravil. 

Pojavljajo se nova in no
va zdravila. Ko nam jih pred
piše zdravnik, o njihovi 
primernosti nismo v dvo
mih. Na osnovi česa pa se 
lahko sicer odločamo? 

Vsako registrirano zdravi
lo je učinkovito in varno. J e 
pa drugo vprašanje, kaj lah
ko zdravstveno zavarovanje 
s svojimi sredstvi prebivals
tvu zagotavlja. Oceniti je tre
ba, katera stanja, vrsta zdrav
ljenja in zdravil so tista, ki 
jih moramo in jih tudi lahko 
zagotavljamo, katera pa so ti
sta, k nedvomno prispevajo 
k hitrejši ublažitvi simpto
mom, mora pa zanje posa
meznik poseči v lasten žep. 
Pogosto je odločitev odvisna 
od njegove globine. 

Javno podjetje Celjske le
karne, ki ima v regiji 16 le
karn in 117 zaposlenih, vla
ga veliko denarja v njiho
vo posodabljanje. Letos na
meravajo preseliti lekarno 
na Otoku v nov poslovno 
stanovanjski objekt na 
Ljubljanski cesti in odpreti 
novo lekarno v Planetu Tuš. 
Lani so posodobili lekarno 
Center v Celju, lekarne v 
Šentjurju, Slovenskih Ko
njicah in Zrečah ter zaklju
čili obnovo galenskega la
boratorija. 

Ljudje smo za svoje 
zdravje zelo občutljivi. Tu
di vsaka nepravilnost, na
paka, povezana z zdravili 
povzroči precejšnje vzne
mirjenje. Zadnji tak primer 
je bila iz prodaje umaknje
na serija napačno označe
nih svečk Modolex. So na
pake oziroma nepravilno
sti pogoste? 

Ta dogodek je bil izjema, 
ne pravilo. V lekarnah sem 
že dolgo, pa se česa podob
nega ne spomnim. Zgodi se, 
da občasno zdravstveni inš
pektor odpokliče kakšno se
rijo izdelka, ker je v prilože
nih navodilih kaka tiskarska 
napaka ali pa so bili prema
lo pazljivi pri prevodu. To so 
razlogi za umik zdravila iz 
prodaje, nikakor pa ne ka
kovost posameznega zdravi
la. 

Torej lahko zdravila upo
rabljamo brez dvomov v nji
hovo kakovost - če se seve
da držimo navodil za upo
rabo, shranjevanje in čas 
trajanja? 

Vsekakor. 
MILENA B. POKLIC 
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Petdnevna 
celjska f ešta 

Celjsko pustovanje se bo 
z otvoritvijo razstave mask 
v avli Muzeja novejše zgo
dovine pričelo že jutri. V mi
nulih letih so jih izdelali mla
di na natečaju Pustna šema. 

V soboto dopoldne bodo 
po mestnem središču rajali 
koranti iz Lancove vasi, ki se 
jim bodo pridružili tudi čla
ni celjske folklorne skupine. 
Že zjutraj se bo v Celjskem 
domu pričela tudi tradicio
nalna Brezova metla, na ka
teri bo več kot sto mladih s 
plesom izrazilo svoja pust
na občutja. Najboljši se bo
do predstavili ob 17. uri. 

Pustna nedelja je že tradi
cionalno namenjena pusto-
vanju otrok v dvorani A celj
skega Golovca. Z ansamblom 
Journal bodo najmlajše ma
ske rajale ob 15. uri, nekoli
ko starejše pa bo 17 uri. 

Najbolj norčav praznik bo 
višek doživel v torek. Ob 10.30 
uri se bodo pred Muzejem no
vejše zgodovine ob glasbi Jour-

nala, s krofi, baloni in bonbo
ni predstavile najmlajše šeme. 

Zaradi pustnega sprevo
da bo v mestnem središču 
spremenjen prometni režim. 
Zaprta bodo parkirišča pred 
Prothasijevim dvorcem, na 
južnem delu Cankarjeve 
ulice, v celotni Gubčevi uli
ci. Promet pa bo od 5. ure 
zjutraj zaprt v celotni Pre
šernovi ulici, med 16. in 17. 
uro na Cankarjevi in Gub
čevi, med 15. uro in 16.30 
uro pa bo zaprt promet tudi 
v Gosposki ulici in na Trgu 
celjskih knezov. 

Ob 16. uri pa bo s Trga celj
skih knezov krenil tradicio

nalni pustni sprevod. Posa
mične in skupinske maske se 
bodo predstavljale na odru 
pred Muzejem novejše zgo
dovine, na zvezdi bodo zavi
li v Stanetovo, se obrnili v 
Cankarjevo in Gubčevo uli
co in se po Prešernovi vrnili 
na osrednje prizorišče. Tam 
bodo tudi razglasili najizvir-
nejše maske in jim podelili 
nagrade. Turistično društvo 
bo na prizorišču razglasilo tu
di dobitnike nagrad za naj
bolj pustno okrašene trgovi
ne in gostinske lokale. Ob 18. 
uri se bo začela prva celjska 
pustna zabava na prostem, ko 
naj bi se obiskovalci zabava
li ob obljubljeni dobri gostin
ski ponudbi in glasbi vse do 

20. ure. Oranizatorji obljub
ljajo najbolj noro zabavo. 

Slovenske železnice so za 
soboto, 1. marca, pripravile 
ogled pustovanja v Benet
kah, kamor bo vozil Inter-
City. Ogled slovitega beneš
kega karnevala si lahko pri
voščite za 8 tisoč tolarjev, 
otroci od 6. do 12. leta pa 
bodo plačali 5.300 tolarjev. 
Iz Celja bo vlak odpeljal ob 
5.45 uri, vrnil pa se bo v ne
deljo ob 1.44 uri. V Benetke 
in še kam pa boste šli zastonj, 
če boste nagra jeni na 
sobotnem pustovanju v 
Memphi s c lubu. 

Od letošnjega pusta se bo
mo poslovili na pepelnično 
sredo, ko člani KUD-a Zagrad 
ob 16. uri pred Muzejem no
vejše zgodovine pripravljajo 
pokop pusta. Spored pusto-
vanj so pripravili v Javnem 
skladu za kulturno dejavnost. 

B R S T 

S Cel jani v s r e d n j i v e k 
Izkupiček valčkovega večera za obnovo Trubarjevega spomenika 

Celjsko turistično društvo, 
najstarejše in eno največjih 
društev v občini, se je lani 
razširilo še s srednjeveško 
skupino Celjani in skupino 
mečevalcev. Tudi sicer so lah
ko z lanskim letom zelo za
dovoljni, saj so kljub pomanj
kanju denarja uresničili vse 
zastavljene cilje, so ugoto
vil i na pe tkovem o b č n e m 
zboru . 

V obeh novih skupinah tre
nutno deluje okoli 30 članov, 
ki so krst opravili med lan
skim srednjeveškim dnevom 
Pod zvezdami Celjanov. Le

tos bodo delo skupine še po
živili, saj nameravajo nasto
pati na številnih srednjeveš
ko obarvanih prireditvah po 
Sloveniji, končni cilj pa je, 
da bi bili v prihodnosti spo
sobni izpeljati celjski sred
njeveški dan sami, brez po
moči gostujočih skupin. 

Med letošnjimi nalogami 
je pomembna odločitev, da 
bodo izkupiček tradicional
nega valčkovega večera, ki bo 
8. marca, namenili obnovi 
močno poškodovanega Tru
barjevega spomenika v par
ku ob cerkvi sv. Maksimilja-

na. Prepričani so namreč, da 
lahko s podobnimi, manjši
mi, a zelo konkretnimi ak
cijami prispevajo največ k 
privlačni in urejeni turistič
ni podobi mesta. 

Na občnem zboru so dol
gole tnemu č lanu in enemu 
od pionirjev razvoja turiz
ma v mestu, L u d v i k u Re-
beušku , podelil i naziv čast
nega č lana društva. 

Turistično društvo se letos 
umika iz akcije ocvetličenja 
mesta, ki jo zelo dobro vo

dijo mestne četrti, več spre
memb pa načrtujejo tudi pri 
pripravi tradicionalnega po
letnega srečanja turističnih 
društev s Celjskega območ
ja. B R S T 

MODRI TELEFON 
Smeti po 
čisti cesti 
Bralec, k i se je predstavil 

kot Bošt jan Klenovšek iz 
M a l e Breze pri Laškem, se 
je pritožil zaradi komuna
le v Laškem, ki ni odpelja
la posode za smeti že dva 
meseca. To se dogaja kl jub 
temu, da so bile plačane vse 
položnice . Z a n i m a ga, če
m u je tako. 

R o m a n a Deže lak iz Ko
munale Laško je odgovorila, 
da natančnega podatka ne 
more posredovati, saj v sez
namu uporabnikov storitev 
ni osebe s tem imenom. »Do
puščamo možnost, da odpad
ki res niso bili odpeljani, kar 
je mogoče glede na vremen
ske razmere in očiščenost ozi
roma prevoznost cest. V pri
meru, da na dan odvoza od
padkov na določeni relaciji 
cesta ni očiščena in naše vo
zilo ne more do odjemnega 

Do prihodnjega četrtka bo n 
khce na IVIodrem telefonu sprej 
mal novinar Branko Stamejčič.l 
telefonsko številko 031/569-51 
ga lahko pokličete vsak dan tn 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja 
Modri telefon lahko med ponedi 
kom in petkom zastavite tudi| 

telefonu 42-25-190. 

mesta, le- teh ne odpeljem 
Po Odloku o ravnanju s k 
munalnimi odpadki v Obj 
ni Laško so lastniki cesi 
dolžni zagotoviti prevoznos 
razen v primeru, da je ces 
v upravljanju krajevne sku] 
nosti ali komunale.« [ 

Z vstopnicami 
do donacij 

Celjski rotarijci priprav
ljajo skupaj z Rotaract k lu
b o m iz Mar ibora že tradi
c i o n a l n i dobrode ln i kon
cert. V Narodnem domu bo
do v petek, 28. februarja, ob 
20. uri zazvenel i iz inštru
mentov mladinskega orke
stra 1. gimnazije v Celju zvo
k i g lasbe C l a u d e - M i c h a e l 
Schonbe rga . 

Orkester bo vodil eden od 
soustanoviteljev, Simon Dvor-
šak, kot solisti pa se bodo pred
stavili Gregor Deleja, Nuša 
Drašček, Hana Mačkovšek, 

Polona Dolžan, Saša Menca 
Peter Weber in Boštjan Koo 
šec. Vstopnica, ki stane 2.51 
tolarjev, je hkrati tudi doii 
cija za dobrodelni sklad. 1 
njega bodo donacije prejj 
študentka londonske šole d 
tral St. Martin's College 
Art&Design, Polona Dolža 
študent glasbene pedagogil 
in solo petja Boštjan Koroše 
študent medicine Samo K 
čuvan in plesalka Aleksand 
Vučkovič, ki je na enoletne 
izpopolnjevanju v Avstrali 

Umetnost v vrtcu - razstava vrtca Tončke Čečeve 

Predšolski otrok in umetnost 
v Muzeju novejše zgodovine Celje je do 2. marca na ogled razstava vrtca Zarja O 

Predšolski otrok in umetnost. Danes in jutri dopoldne bodo razstavo predstavili dijake 
Gimnazije Celje - Center. Pred njimi so razstavo na temo Umetnost v vrtcu pripravili t" 
v Vrtcu Tončke Čečeve Celje. Ob razstavi so organizirali tudi številne delavnice in strok' 
no predavanje. Umetnost je eno izmed ostalih kurikularnih področij, ki jih redno izvaja 
v vrtcu. Cilji so naravnani na to, kaj otrok doživlja, spoznava, se vživlja v umetnine, sel 
tem izraža, razvija ustvarjalnost in likovno vrednotenje. . 

S I M O N A B R G L E Z , Foto: G R E G O R K A I 

Sindikat brezposelnih tudi v Celju 
Sindikat brezposelnih delavcev Slovenije je minuli četriek v dvorani Golovec ustano

vil pokrajinski odbor za celjsko regijo. Osnovna naloga sindikata je pomoč pri iskanju 
zaposlitve, pri čemer sindikat sodeluje z zavodom za zaposlovanje, povezuje pa se tudi 
z nevladnimi organizacijami. Na sestanku so omenili tudi projekt cenejše življenje, pri 
katerem gre predvsem za popuste, ki jih imajo člani sindikata. K načrtu je pristopilo že 
šest zdravilišč, poslovna organizacija Era Velenje, skušajo pa pridobiti še potovalne 
agencije, ki bi otrokom članov nudile zastonj letovanja. Trenutno je v sindikatu približ
no 200 članov, od tega 150 aktivnih. Ti so tisti, ki so brezposelni, medtem ko so ostali 
člani simpatizerji sindikata in imajo redni mesečni dohodek. Š O 

Novi vodniki 
Na skromni slovesnosti v stranski dvorani Narodnega doma v Cel ju je celjska sekci

ja Društva turist ičnih vodnikov Slovenije v torek podelila 12 novih l icenc za lokalno 
vodenje . 

Prejeli so jih tisti vodiči, ki so opravili predpripravo za državno licenco in so na tečaju iz 
umetnostne zgodovine, zgodovine, psihologije turističnega vodenja, etnologije in s prak
tičnim prikazom vodenja pokazali dovolj znanja za zahtevno delo. 

Celjska sekcija turističnih vodnikov ima poslej 51 usposobljenih članov za vodenje po 
Celju in Starem gradu. Lani so imeli v Zavodu za turizem Celeia Celje 107 turističnih 
vodstev po Celju, gradu in širšem turističnem območju, večino, kar 60 odstotkov, so opra
vili v tujih jezikih. B S 
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Pustni Boj se ga 
Pustovanja na Vranskem, v Mozirju in še kje - Od mask preko referenduma in povork 

Na V r a n s k e m se je že za
čel, v Mozi r ju začenjajo da
nes, v številnih krajih Spod
nje in Z g o r n j e S a v i n j s k e 

i doline pa pravi pustni čas 
I šele prihaja. 

Minulo nedeljo je pustni 
generalštab na Vranskem 
prevzel oblast in prebral pust
ne zahteve, ki se morajo ure
sničiti do pustnega torka. V 
petek ob 19. uri se bodo maš-
'kare lahko predstavile na ple
su mask, kjer bodo podelje
vali nagrade za najboljšo, ples 
pa pripravljajo v šotoru, ki 
bo postavljen posebej za pust-
ino rajanje. 
I Osrednja prireditev bo na 
Ipustno soboto, karneval, ki 
se bo začel ob 14. uri, pa je 
po besedah predsednika Tu
rističnega društva Vransko in 
enega izmed organizatorjev 
Vlada Rančigaja eden naj
večjih v Sloveniji. Pričaku
jejo več kot 40 vozov, skupi
ne s Ptuja, iz Vira, Lukovice, 
Prebolda in še mnoge druge. 
Posebej se bo predstavila tu
di OŠ Vransko-Tabor, vsak raz
red pa bo predstavljal eno ma
sko. Manjkal ne bo učitelj
ski zbor z ravnateljico Vale
rijo Pukl, ki se bo odela v ob
lačila muslimank. Maske in 
vozove bodo ocenjevali , 
zbrane maškare pa se bodo 
lahko zabavale tudi z godba
mi na pihala. Cesta skozi Vran
sko bo zaprta, organizatorji 
obiskovalce pozivajo, naj pri
dejo malce prej, da ne bo priš
lo do prevelike gneče na za
četku povorke. 

Na pustni torek se bo del 
povorke priključil savinjske
mu pustu v Žalcu, kjer se bo 
pustovanje pričelo ob 15.30 
uri. 

Na pustni 
referendum 

Referendumska manija bo 
glavna tema pustovanja, ki ga 
pripravlja Turistično olepše

valno društvo Lipa Gotovlje. 
Tako so že razpisali predhod
ni posvetovalno zakonodaj
ni referendum o vplivu rde
čega pajka na drstenje ciplov 
v Piranskem zalivu, glasov
nice bodo izpolnili z vpraša
nji o pustu kot državnem 
prazniku, o uvedbi obvezne 
vojaške službe pod moškim 
poveljstvom, o kloniranju žal
skega župana. . . Po trditvi 
pustne volilne komisije pri
haja na njen naslov še mno
žica drugih predlogov, med 
njimi tudi popolnoma nesmi
selnih, kot so zahteva po kru
hu, pitni vodi, kanalizaciji, 
šolanju otrok in drugih ne
pomembnih rečeh. 

Ustavna pustna volilna ko
misija je že imenovala rent-
a-volilni odbor, ki bo v so
boto opravil glasovanje na 
karnevalu na Vranskem, v ne
deljo, ob 10.37 uri v Gotov-
Ijah, na pustni torek pa ob 
15.30 na žalskem karneva
lu. Na pepelnično sredo bo
do pusta pokopali v Vrben-
ski republiki v Vrbju, kjer bo
do razglasili tudi končne 
uradne rezultate referendu
ma. 

iUlozirje -
icarnevaisico 

mesto 
Po pisanih virih bodo mo-

zirski pustnaki letos sto dva-
najstič uganjali pustne nor
čije, mineva pa tudi četrto le
to, kar je Mozirje včlanjeno 
v združenje evropskih karne
valskih mest. Pustni čas seje 
v Mozirju pričel že lani 11. 
11. ob 11.11 uri. Sklop prire
ditev začenjajo danes, na de
beli četrtek, ko bodo ob 17. 
uri pričeli s podelitvijo trš
kih pravic. Vsako leto pust
naki izberejo priseljenca, ki 
je s svojim delom pripomo
gel k razvoju Mozirja. Prire
ditev poteka na slavljenčevem 
domu, kamor se poda vsa 

Mozirski pustnaki 

pustna druščina s pustnim žu
panom in orkestrom Boj se 
ga. 

Vse glasbene prireditve bo
do pustnaki pripravili v ogre
vanem karnevalskem šotoru. 
Jutri, v petek, bo pustni pop 
rok žur s Šank rockom. V so
boto ob 8. uri se bodo pust
naki podali na obhod trških 
meja. Vsi bodo oblečeni v 
pustne uniforme, torej črn 
frak in bele hlače, pokriti pa 
s črnimi cilindri. Obhod trš
kih meja pomeni obisk do
ločenih krajev in domačij, ki 
so na obrobju mozirske ob
čine in so pomembni za kraj. 
Pustnaki tako zaznamujejo 
ozemlje , ki j im pripada v 
kratkotrajnem vladanju. Pri 
vsakem postanku pustni or
kester odigra skladbo, nato 
pustni župan nagovori doma
če, jim predstavi pustno vla
do in na koncu zapleše z gos
podinjo. Sobotna velika ga-
la maškarada se bo pričela 
ob 20. uri, ko bo na pustni 
prireditveni prostor prikora
kal orkester Boj se ga in poob
lastil Malibu, Power Dancers, 
Natalijo Verboten in Davor-
ja Borna, da lahko prevzame
jo njegovo delo. 

Na Polzel i bodo v soboto ob 17. uri pred občinsko stav
bo pustovali č lan i društva upokojencev. V nedeljo ob 14. 
uri bo pustna povorka na Ponikvi , pustovanje na Gori , 
vel ika maškarada z Damjano Golavšek v športni dvora
ni na Polzeli in pustno rajanje v O Š Trje. O b 15. uri bo 
zasedala še vlada vrbenske republike. V torek, na pust
ni dan, bo popoldne v G r i ž a h hokej v maskah . 

V nedeljo ob 15. uri bo tra
dicionalna otroška maškara
da s Spidijem in Gogijem, v 
ponedeljek pa se bo ob 14. 
uri pričelo okol' ofiranje, ko 
bo pustna druščina obiskala 
vse trške hiše. Domačinom 
voščijo veselega pusta, vabi
jo na torkov karneval in do
dajo kakšno pustno na račun 
družine, ki jo obiščejo. Ob 
19. uri bo v šotoru koncert, 
na katerem bodo nastopili Be-
pop, Game Over in Sebastian. 

Najpomembnejši dan celot
nega pustovanja je pustni to
rek, ki se bo pričel ob 7 uri z 
budnico in iskanjem pusta, na
to pa bodo pustnaki prevzeli 
oblast. Prevzemu oblasti sle
di obhod domačega gospodars
tva, kjer so deležni večjih de
narnih donacij. Pust Mozirski 
gospodarstvenike opozori na 
napake, ki so jih zakrivili v pre
teklem letu in jim predlaga re

šitve. Ob 15. uri sledi tradi
cionalna karnevalska povor
ka, na kateri poleg domači
nov sodelujejo tudi gostje iz 
tujine. Karneval na trg privabi 
številne obiskovalce. Torkov 
večer se bo nadaljeval v prire
ditvenem prostoru, kjer bodo 
igrali Okrogli muzikantje. Ob 
22. uri bodo razglasili smrt pu
sta, ki ga bodo na pepelnično 
sredo položili na pare sredi mo-
zirskega trga, pustnaki pa bo
do bele hlače zamenjali s čr
nimi. Ob 15. uri se bo začel 
pogreb, pusta pa bodo zažgali 
na grmadi na Pekovih Lavah. 
Zadnje dejanje je sedmina za 
aktivno sodelujoče pustnake, 
tradicionalno pojedino pa se
stavljajo preste z gorčico, pi
vo in vino. Na sedmini bodo 
prebrali testament in objavili 
poslednje želje Pusta Mozir-
skega. 

Š O , TT, US 

m NA 
KRATKO 
Predsedniic 

Čeiiovin 
člani enega najstarejših ga

silskih društev, P G D Žalec, 
so na 122. občnem zboru pre
gledali lansko delo, sprejeli 
delovni in finančni načrt za 
letos ter izvolili novo vods
tvo. Za predsednika žalskih 
gasilcev so izvolili Andreja 
Čehovina, za poveljnika pa 
Mira Lovreka, ki je to funk
cijo opravljal tudi v prejš
njem mandatu. 

Zbor 
maitešiciii 
iconjeniicov 

člani Društva malteške ko
njenice Polzela, ki so ga us
tanovili lani, so se zbrali na 
prvem občnem zboru. Člani 
društva, v katerega so vklju
čeni lastniki in ljubitelji konj 
iz polzelske in drugih občin, 
so se udeležili večih priredi
tev, za delo v letošnjem letu 
pa so dopolnili svoje načrte. 
Za predsednika so izvolih 
Zvonimirja Zupanca, ki je ta
ko postal tudi stotnik mal
teške konjenice. 

Hmeljarstvo V 
praksi 

žalski Inštitut za hmeljars
tvo in pivovarstvo v sodelo
vanju s KGZS - Kmetijsko sve
tovalno službo jutri, v petek, 
pripravlja 41. seminar o hme
ljarstvu, ki bo v Čebelarskem 
centru Slovenije v Lukovici. 
Glede na pobude hmeljarjev 
bodo razpravljali predvsem 
o perspektivah slovenskega 
hmeljarstva ter tehnologiji 
pridelave in varstvu hmelja. 
Na seminarju bodo predsta
vili vlogo slovenskega hme
ljarstva ob vstopu v EU in no
vosti s področja zakonoda
je, opozorili na napake in po
manjkljivosti, ki so se lani 
najpogosteje pojavljale, ter 
nakazali možnosti za njiho
vo odpravo. 

TT, US 

Jubilej žalskega kluba 
Na jubi le jnem občnem zboru so se ob 30-letnici zbra

li člani Kluba zdravljenih a lkohol ikov Žalec . Spomni l i 
so se leta 1972, ko je M a r i n k a M u c k v Šempetru v Sa
vinjski dolini ustanovila današnji k lub . 

Na Celjskem deluje veliko klubov, prav žalski pa je med 
Najstarejšimi in tudi najštevilnejšimi, saj tri skupine tre
nutno obiskuje 30 zazdravljencev in skoraj enako število 
ijihovih svojcev. 

Jubilejnega občnega zbora se je udeležila tudi Marin-
l̂ a Muck , ki je predstavila začetke delovanja kluba. Bi-

je vesela, da sta njeno delo in pomoč Vike Meglic s 
l^olzele obrodila sadove, ki so vidni še danes. Kasneje 

je pridružila še Darinka Pavlic, ki je še vedno tera-
Pevtka v KZA-ju Žalec. 
. Na občnem zboru so bili tudi [)iiulsiavniki klubov iz 
^•Ttarja, Šentjurja, Celja, Vojnika \\\ Ljubljane, ki so poh
valili tlelo žalskega kluba in |)iedlagali lesneiše sodclova-
^k- Žalski klub bo letošnje aktivnosti usmeril v praznova-
"i*̂ ' ^0-letnice z osrednjo prireditvijo v novembru. Pripra
vili bodo večio kulturnozabavno priretlitev. razstavo, iz-
l̂;̂ li glasilo in na okrogli mizi s[iregovoiili o problemati

ki- ki jo sicer rešujejo na rednih tedenskih sestankih v 
l^lubu. TV 

Labodi na 
Savinji 

Na Savinji pod šempetr-
sk im jezom se že nekaj ča
sa mudi jo za te kraje nena
vadni gostje. Pribl ižno 30 
labodov je deležnih števil
nih občudovalcev, ki priha
jajo z obeh strani reke in 
uživajo ob pogledu na ži
va l i . 

Letošnja zima je večino je
zer prekrila z ledom in tako 
labode prisilila, da so si poi
skali nov življenjski prostor. 
Odkod so prileteli, lahko le 
ugibamo, ljudje pa vedo po
vedati, da naj bi prišli z Ve
lenjskega jezera. Morda pa tu
di s Šmartinskega, saj so tam 
bili še 3. januarja letos, sedaj 
pa jih zaradi zamrznjenega je
zera ni več. D .N . Savinja pri jezu v Šempetru je zaradi labodov v letošnji zimi zelo obiskan kraj. 
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ŽALEC MOZIRJE TABOR VRANSKO 

Dvakrat Ložnica 
J a v n o komuna lno podjet

je Ža lec je lani zak l juč i lo s 
sanaci j sk imi deli na depo
niji k o m u n a l n i h odpadkov 
Ložnica , poročilo o oprav
l jenem delu pa v tem času 
sprejemajo v vseh šestih ob
č insk ih svetih Spodnje Sa
vinjske dol ine. 

Danes, torej v četrtek, bo
do o zakl jučnem poročilu 
razpravljali svetniki v Prebol
du, kjer bodo k slabim 20 mi
lijonom tolarjev, kolikor sta 
veljala sanacija in vzdrževa
nje deponije, po dogovoru iz 

delitvene bilance prispevali 
2,2 milijona tolarjev. Največji 
delež za urejanje deponije 
Ložnica je plačala žalska ob
čina, in sicer skoraj 12 mili
jonov tolarjev, občini Braslov-
če in Polzela sta prispevali 
po 2,4 milijona, Vransko 400 
tisoč tolarjev, pol manj pa še 
občina Tabor. Za nadaljnje 
upravljanje in vzdrževanje 
deponije bo skrbelo JPK Ža
lec, v vseh šestih občinah pa 
bodo nadzorovali njihovo 
delo in zagotavljali tudi po
trebna finančna sredstva. 

Žalski svetniki bodo na 
današnji seji, podobno kot 
v drugih občinah, kjer za 
zbiranje, odvoz in odlaga
nje komunalnih odpadkov 
skrbijo celjske Javne napra
ve, razpravljali o skoraj 15-
odstotni podražitvi odvoza 
smeti. Hkrati s podražitvi
jo bodo sprejemali tudi 
predlog o razpolovitvi pris
pevka za upravljanje zapr
tega odlagališča Ložnica in 
ravnanja z odpadki, plači
la tega prispevka pa kraja
ni Ložnice in dela Podvina 

naj ne bi bili več opraviče
ni. Predlagana podražitev 
odvoza komunalnih odpad
kov in zmanjšanje prispev
ka Ložnica za posamezna 
gospodinjstva, kjer štirikrat 
mesečno odvažajo 120-litr-
ske posode, v praksi pome
ni za 195 tolarjev višjo ce
no. Za dobrih 52 kvadrat
nih metrov veliko stanova
nje v bloku pa bo, seveda 
če bodo sprejete nove cene, 
vsota na položnici višja za 
87 tolarjev. 

U S 

Sožitje z novim 
vods tvom 

Medobč insko društvo za 
pomoč duševno prizadetim 
Sožitje Ža lec združuje 213 
članov in 86 družin , občni 
zbor pa so pripravili v dvo
rani kmet i j ske zadruge v 
Pet rovčah . 

Lanski jubilej, 30 let dela, 
so v društvu kronali z novim 
varstveno delovnim centrom, 
ki so ga januarja odprli v Žal
cu. Predsednik Rihard Ko-
pušar, ki je vodenje društva 
predal Darji Cence l j , je na
nizal še druge uspehe, ki se 
kažejo predvsem v vsestran
ski pomoči za izboljšanje živ
ljenjskih in delovnih pogo
jev oseb z motnjami v dušev
nem razvoju. Na zboru so 
sprejeli tudi nov statut in po
delili priznanja za dolgolet
no delo. Prejeli so jih Dani-

Nova predsednica Sožitja Darji 
Cencelj ^ 

lo Vilč, Nevenka Požin in Mai 
ta Vilfand, za vsestransko po, 
moč pa Samo Sadnik. i 

Milijoni za kilometer i 
V proračunu Obč ine Mozir je , k i je bil na zadnji seji 

obč inskega sveta v prvi obravnavi , načrtujejo nekaj 
manj kot mil i jardo tolarjev pr ihodkov ozi roma tretjino 
več kot lani . 

Dobršen del povečanja proračunskega pogače gre tudi na 
račun 86 milijonov tolarjev, ki jih je država namenila za 
gradnjo ceste od Šmihela proti Planinski ravni, oziroma 
proti Goltem. Cesto bodo razširili in asfaltirali, z deli pa naj 
bi začeli že v začetku marca in zaključili junija. Občina 
Mozirje mora za sanacijo ceste prispevati 48 milijonov to
larjev - skupna vsota pa bo zadoščala za sanacijo in moder
nizacijo dobrega kilometra ceste. Do Planinske ravne bo 
ostalo še 4 kilometre makadamske ceste, dokončno pa naj 
bi jo po oceni mozirskega župana Iva Suhoveršnika ure-i 
dili v treh ali štirih letih. Mimogrede naj omenimo, da je ne 
glede na različna dogajanja na Golteh v teh dneh precej 
obiskovalcev, ki se mudijo predvsem na smučišču v Moravi 
in Mozirski koči. US 

Razstava 
Muhovičevih del 
v Osnovni šoli Rečica je 

še danes in jutri od 10. do 
16. ure na ogled razstava 
del a k a d e m s k e g a slikarja 
Jože fa M u h o v i č a . 

Muhovič je domačin, raz
stava njegovih del pa je Re-
čičanom in drugim obisko
valcem približala drugačne 
razsežnosti likovne umetno
sti. Avtor, sicer tudi doktor 
filozofije, je zaposlen kot 
redni profesor na Akademi
ji za likovno umetnost, kjer 
poučuje likovno teorijo in es
tetiko. Ukvarja se s slikars
tvom in grafiko, objavlja raz
prave in članke s področja li
kovne teorije in estetike, pred 
kratkim je izšla njegova knji
ga Umetnost in religija, hkra
ti pa je pogost mentor likov
nih druženj v Zgornji Savinj
ski dolini. Njegova dela so 
razstavljena v tujini in Slo
veniji, med drugim tudi v 

celjski galeriji sodobne umet
nosti. 

Del umetnin, ki jih je av
tor postavil na ogled v rečiš-
ki šoli, sodijo v opus Mine
vanja, avtorja in njegova de
la pa je ob odprtju razstave 
predstavil akademski slikar 
Lojze Zavolovšek, ki je go
voril predvsem o subjektiv
nem doživljanju in podaja
nju umetnosti. Po mnenju 
Zavolovška so vsi obiskovalci 
soustvarjalci posamezne 
umetnine, saj vsako sliko do
jamejo na svojstven način. 

U S 

Z OBČINSKIH SVETOV 
Čas za amandmaje 

T A B O R - Svetniki so na ponedeljkovi seji dali soglasje na 
predlagano spremembo cen odvoza odpadkov, ki bo višja 
za 14,8 odstotka. Po hitrem postopku pa so sprejeli odlok o 
predkupni pravici Občine Tabor. Proračun bodo sprejemali 
na izredni seji 24. marca, saj imajo trenutno svetniki še čas 
za vložitev amandmajev na predlagan proračun. (ŠO) 

Zelena luč za Grče? 
Ž A L E C - Krajani zaselka Grče v kraju Kale v KS Šempeter 

so že lani začeli z aktivnostmi za preimenovanje dela kraja 
Kale v staro ime Grče. Izločitev zaselka Grče iz naselja Kale 
je že potrdil šempetrski svet krajevne skupnosti, s tem se je 
na javni obravnavi strinjala tudi večina krajanov, zadnjo 
besedo pa bodo na današnji seji rekli žalski svetniki. Če 
bodo tudi svetniki potrdili predlagani odlok o preimenova
nju naselja, bo sredstva za označitev naselja Grče zagotovi
la občina Žalec, stroške za spremembe v osebnih in drugih 
dokumentih ter stroške hišnih številk pa bodo poravnali 
krajani in pravne osebe novega naselja Grče. 

Novi prostori 
M O Z I R J E - Na Praprotnikovi ulici bo društvo upokojen

cev od nepremičninskega sklada najelo prostore, v katerih 
bodo poleg D U še člani društva diabetikov in invalidov ter 
borci. Za preureditev prostorov bodo večino potrebnega de
narja primaknili iz občinskega proračuna, prav tako pa bodo 
preko dotacij društvom sofinancirali tudi najemnino. (US) 

Bodoči čebelarji v dvorani v Žalcu 

Čebelarji s potrdilom 
Razvojna agenci ja Savinja Ža lec je z Zavodom Rogaška dediščina pripravila izo

braževalni modul Čebelarstvo. 
Izobraževanje sodi v projekt Phare 2000 - Aktiviranje neizkoriščenih potencialov pode

želja, tečaj pa izvaja Čebelarska zveza Slovenije. Kandidati se bodo med drugim poučili o 
zgodovini čebelarstva, biologiji čebel, čebelji paši, boleznih, pridelku... Ob zaključku 
bodo tečajniki prejeli potrdila, ki so del zahtevane dokumentacije pri preverjanju in potr
jevanju znanj za nacionalno poklicno kvalifikacijo čebelar oziroma čebelarka. Zanimanje 
za tečaj je v Savinjski regiji precejšen, saj se ga udeležuje 80 slušateljev, večina od njih pa 
se s čebelarstvom že ukvarja. * TT 

Zlatoporocenca pred šrango 
Na V r a n s k e m je že v na

vadi , da zlatoporočne pare 
»šrangajo« možje v oldti-
mer sk i le t ih . Š r a n g a r s k o 
preizkušnjo sta dobro pre
stala tudi zlatoporocenca C i 
ril in Vida Resnik iz Pra-
perč. 

Civilni obred zlate poro
ke je opravil vranski župan 
Franc Sušnik ob pomoči ma
tičarja Henrika Kranjca, mašo 
v župnijski cerkvi pa je bral 
župnik Jože Turinek. Ženin 

Ciril, ki je letos dopolnil 77 
let, se je rodil v Studencah 
pri Kamniku, nato pa se je 
njegova družina preselila na 
Kocjanovo kmetijo v Prapre-
če. Ko mu je bilo 17 let, je 
bil mobiliziran v nemško de
lovno brigado na Češko, na
to pa je kot nemški vojak obre-
del dobršen del Evrope, se 
predal Angležem, bil vojak 
jugoslovanske vojske, osvo
boditev pa dočakal kot bo
rec Gubčeve brigade v Ljub

ljani. Po vojni se je vrnil r 
domačo kmetijo in se zapi 
slil pri gozdnem gospodar 
tvu. V tem času je spoznal d 
vet let mlajšo domačinko V 
do, po poroki pa sta prevz 
la Resnikovo posestvo. Zl 
toporočenca še vedno skrt 
ta za kmetijo, jesen svojej 
življenja pa preživljata zad 
voljno, v delu in radostih, 
jima jih pripravlja hčerka M 
rija z družino. 

t 1 

Vodja šrange Vlado Rančigaj je nevesti izročil smetišnico, vranski oldtimerji pa so na šrangi zbrali kar 7$ 
tisočakov. 



ŠENTJUR LAŠKO RADEČE 15 

Zdravje zdaj 
bližje l judem 
v Šentjurju Diagnostični center s specialističnimi ambulantami in 

prostorom za novo lekarno 
Dragiša Čolovič je kot 

mlad zdravnik prišel v Šent
jur pred tremi desetletji, 
zadnja leta pa je s pridob
ljeno dvojno koncesijo zdra
vil Šentjurčane v splošni 
ambulanti ter kot specialist 
za medicino dela, prometa 
in športa. Zaradi prostorske 
utesnjenosti zdravstvenega 
doma se je konec leta 2001 
lotil zahtevnega, a v dobrem 
letu uresničenega izziva. 
Ob Ulici Dušana Kvedra je 
blizu 200 let staro trško hi
šo nadomestila novograd
nja Diagnostičnega centra, 
v kateri je zdaj Šentjurča-
nom močno približan do
stop do diagnostike. 

»Tehnični pregled smo 
opravili konec decembra, s 
1. februarjem pa smo posto
poma začeli z delom v novih 
ambulantah,« pravi Dragiša 
Čolovič in doda, da se v mreži 
javnega zdravstva, vključno 
z dežurstvi, v Šentjurju s tem 
ni spremenilo drugega kot to, 
da zdaj pač dela na novi lo

kaciji. Najprej so bile odpr
te specialistična zasebna gi
nekološka ambulanta s kon
cesijo, ki jo ima v najemu Fi
lip Simoniti, ter ambulanti 
splošne medicine in medici
ne dela, prometa in športa s 
konzultantskimi specialisti. 
Zaenkrat so sklenili avtorske 
pogodbe o sodelovanju s spe
cialisti kardiologom Ivanom 
Žuranom, urologom Štefa
nom Tislom in okulistom 
Zdenkom Zeličem, diagno
stiko pa bodo zaokrožili še s 
specialistom gastroenterolo-
gom. 

V Diagnostičnem centru je 
v treh etažah na voljo 570 kva
dratnih metrov uporabnih 
površin, v ta sklop sodi tudi 
sejna dvorana, ki bo v veliki 
meri namenjena za preven
tivno zdravstveno dejavnost; 
za različna predavanja ter ne
nazadnje tudi materinsko šo
lo za bodoče starše. V prit
ličju so, zaenkrat še prazni, 
prostori za drugo šentjursko 
lekarno, kot pojasnjujejo v 

Blizu 200 let staro trško hišo je v dobrem letu sredi Šentjurja 
nadomestil Diagnostični center. 

občinski upravi, pa naj bi bil 
izbor koncesionarja in s tem 
novega najemnika prostorov 
znan te dni. »Ideje, kako pro
storsko čimbolj racionalno 
in hkrati pregledno urediti 
center, sem iskal zlasti v tu

jini,« pravi Dragiša Čolovič 
in dodaja, da so z opremo si
cer zadovoljni, a bodo v pri
hodnjih mesecih posvečali 
največ pozornosti prav naku
pu sodobnih medicinskih 
aparatov in opreme. Ultra
zvočni aparat »doopler« za 
diagnostiko sprememb v oži
lju, telesu in možganih, na 
katerega je vezana vrsta sond 
za posamične spcialistične 
preglede, pa so Diagnostič
nemu centru ob odprtju po
darili v podjetju Tuš. 

IVANA S T A M E J Č I Č 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Iz zdravstvenega doma se je v Diagnostični center preselila tudi zasebna ginekološka ambulanta Filipa 
Simonitija. 

Šentjurski ekologi v društvu 
Po neuspelem januar

skem poskusu je okoli 30 
okoljevarstvenikov v četr
tek zvečer v Šentjurju us-
^novilo ekološko društvo 
(ŠKD), ki bo delovalo v ok
viru Zveze ekoloških dru
štev Slovenije. Že za marec 

napovedujejo problem
sko konferenco o deponiji 
s^dre Za Travnikom. 

l^otrebe za ustanovitev ŠED 
številne okoljske proble-

•̂ e v občini je predstavil upo-
'̂ ojeni zdravnik Ivan Moser, 

so ga kasneje tudi izvolili 
^ podpredsednika društva, 
Ustanovnega zbora pa se je 
^Kleležil tudi predsednik Z E D 

Lipič. Delo Š E D bo vo

dila predsednica Marta Sla-
kan, ob njej pa še drugi pod
predsednik Milan Križnik. 
Okvirni delovni program 
društva zajema pripravo pos
vetov in javnih tribun o naj
večjih okoljskih problemih 
v občini, opredelili pa so tu
di deset temeljnih področij 
in imenovali nosilce, ki bo
do zanje pripravili podrob
nejši delovni program. 

Že za marec napovedujejo 
problemsko konferenco o de
poniji sadre Za Travnikom, 
na katero bodo povabili pred
stavnike državnih institucij. 
Cinkarne Celje, občin Šent
jur, Štore in Celje ter priza
dete krajane. Pred tem so na 

vodstvo KS Blagovna naslo
vili dopis, v katerem, sklicu
joč se na pravico do zdravega 
okolja, menijo, da bi KS mo
rala upoštevati pripombe in 
zahtevke vseh krajanov, saj je 
njihovo zdravje in počutje naj
bolj pomembno. »Na prvem 
mestu naj bodo naši zahtev
ki, ne da ima KS Blagovna svo
je za prednostne, vodstvo KS 
pa naj ne trguje,« so med dru
gim zapisali in dodali zahte
vo, da mora vodstvo KS vse 
krajane obveščati o okoljskih 
problemih, ki se že in se še 
bodo pojavili v času izgrad
nje, zlasti glede hrupa, pra
hu, odcednih voda in sevanja. 

IS 

Bo posredovala 
država? 

Občina Radeče in Savske elektrarne tudi po nekaj ted
nih dogovarjanj nista nič bližje dogovoru, kako naj Ra-
dečani poplačajo dolg, ki je z 52 milijonov v letu 1996 
narasel z zamudnimi obrestmi na kar 178 milijonov to
larjev. 

Dolg je nastal po razsodbi ustavnega sodišča zaradi neu
pravičeno zaračunanega nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča, ki so ga Radečani določili z odlokom zato, ker je 
država zamujala z zakonom o koncesiji in Savske elektrarne 
niso plačevale koncesnine. Župan Franc Lipoglavšek pra
vi, da je Savskim elektrarnam, ki so občini iz naslova konce
sije dolžne nekaj denarja, predlagal, da bi se obe strani odre
kli terjatvam do leta 2000, ko je stopil v veljavo zakon o 
koncesijah, kasnejše terjatve pa bi poravnali. 

Savske elektrarne sicer kažejo razumevanje za finančne 
težave Radečanov, saj dolg znaša skoraj polovico občin
skega proračuna, a tega predloga niso sprejele. Rešitev so 
Radečani iskali tudi v pogovorih z davčno upravo ter okolj-
skim in finančnim ministrstvom, ki bo tudi pripravilo us-
klajevalni sestanek med pristojnimi državnimi organi. Ob

l i n o R M e č e i n SavskiLna,e^^ 

Laško 
Uvod v pustovanje pripravljajo v Knjižnici Laško nocoj, v 

četrtek, ob 19. uri s potopisnim predavanjem Francija Hor
vata o Benetkah in beneških maskah. Pustno rajanje za najm
lajše bo v soboto ob 15. uri, osrednji, letos že 5. pustni 
karneval po ulicah Laškega, kjer po etnologu dr. Niku Kure-
tu pravijo našemljencem »maškare ali šeme, pa tudi maško-
rade in larfe«, pa pripravljajo v nedeljo ob 14. uri. Karneval, 
na katerega vabijo zlasti skupinske maske (prijave po tele
fonu 733-89-50 še sprejemajo), za najbolj izvirne pa imajo 
pripravljene bogate nagrade, bodo zaključili z velikim pust
nim rajanjem na Aškerčevem trgu. 

Šentjur 
Pustovanje za otroke pripravljajo v soboto ob 14. uri v 

Kulturnem domu na Ponikvi, v nedeljo ob 15. uri na igrišču 
pri POŠ Blagovna, na pustni torek po 9.30 uri bodo male 
maškare v sprevodu krenile po Šentjurju izpred OŠ Franja 
Malgaja, ob 15. uri pa zarajale pred O Š Dramlje. 

Osrednja »pustna maškarada« z lovom na krofe in nagra
de bo na pustni torek ob 15.30 uri na Mestnem trgu. 

NA KRATKO 
Za grbe do konca aprila 
v Laškem kot najvišji občinski priznanji 

podeljujejo zlati in srebrni grb, priznanji pa 
sta namenjeni posameznikom, družbam, za
vodom, skupnostim ali društvom za življenj
sko delo ali več vrhunskih uspehov in do
sežkov, ki so pomembni za ugled in razvoj 
Občine Laško oziroma za dosežek ali vrhunski 
uspeh v preteklem ali tekočem letu in kot 
vzpodbuda za nadaljnje delo. Vsako leto po
delijo največ dva zlata in tri srebrne grbe. V 
Komisiji za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja so razpis objavili prejšnji teden. 

pisne predloge za letošnjo podelitev priz
nanj pa bodo sprejemali do konca aprila. 

Iz Mionice v Laško 
Slovenijo so konec tedna obiskali pred

stavniki občine Mionica iz Srbije. Vse do 
včeraj je mioniška gledališka skupina po Slo
veniji gostovala s predstavo Don Kihot, v Laš
kem pa so se ustavili v torek. Gledališčnike 
sta spremljala tudi predsednik in podpred
sednik skupščine občine Mionica Miroslav 
Trifunovič in Miodrag Živanovič, ki ju je v 
Laškem sprejel župan Jože Rajh s sodelavci, 
obiskala pa sta tudi T I M Laško. IS 

Pred čebelarskim jubi le jem 
v Čebelarskem društvu 

Šentjur so pregledali minu
lo delo in opozorili na na
loge, ki jih čakajo. Med nji
mi so tudi priprave na ča
stitljivi okrogli jubilej, 100-
letnico čebelarstva. 

Minulo leto so čebelarji 
ocenili za specifično. Tajnik 
Leopold Škorjanc, ki se je 
na občnem zboru za uspe
šno vodenje društva zahva
lil predsedniku Mart inu 
Aužnerju, ocenjuje donos 

medu kot povprečen, okoli 
20 do 25 kilogramov na dru
žino. K temu so pripomogli 
topli pomladanski meseci, 
zaradi hladnega poletja pa 
je razvoj čebeljih družin sko
raj zastal. Takoj po zadnjem 
točenju medu so morali nuj
no zatirati čebeljo varozo, 
sicer bi lahko čebele tako os
labele, da bi padla tudi od
pornost proti čebelji gnilo
bi, ki je že bila ugotovljena 
v občini. 

V Šentjurju še opozarja
jo , da pri zatiranju čebelje 
varoze društva na Celjskem 
niso enotna, zato na veteri
narskem inštitutu nimajo 
natančnih podatkov o čebe
larjih. Slednje se je izkaza
lo ob dobavi zdravila peri-
zin, ki ga čebelarji niso mo
gli kupiti preko čebelarskih 
zadrug, čeprav je bilo zati
ranje čebelje varoze jeseni 
najbolj kritično. 

M M 
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Stoletnica je vsem 
zaželela zdravja 

20. februarja je z i m s k o 
sonce prijetno osvetlilo va
sico Golobin jek , kjer je v 
novi hiši za staro, postav
ljeno leta 1907, dočakala sto
ti rojstni dan Gera Fistrič. 

Rojena je bila na drugi stra
ni Sotle, v Košičkem Humu, 
od koder se je kmalu prese
lila na slovensko stran in tu 
tudi ostala. S pokojnim mo
žem Milanom je živela v le
seni hiši, ki je danes zanimiv 
primerek stavbne arhitektu
re izpred sto in več let. Povi
la je tri otroke, sina Franja, 
ki je že umrl, in hčerki Štef
ko in Ivanko, ki sta danes 
opornici prijazni in še ved
no čili stoletnici. Po praznično 
urejeni hiši, kjer je dišalo po 
dobrotah ih dobrem vinu, se 
je širil smeh sedmih vnukov, 
devetih pravnukov in celo 
enega prapravnuka, dobra 
štiri leta starega Matije. 

V dolgi vrsti tistih, ki so 
prišli izreči dobre želje slav-
Ijenki Geri, so bili tudi žu
pan Podčetrtka Marjan Dro-

Gera Fistrič s hčeriiama Štefko in Ivanko v domači hiši na dan, ko je dopolnila sto let. 

fenik, ravnatelj O Š Bistrica 
ob Sotli Jože Uršič, predstav
niki krajevne skupnosti, upo
kojencev in drugi, vse sku
paj pa so s prijetnim progra
mom dopolnili učenci osnov
ne šole iz Podčetrtka. 

Gera Fistrič je bila vse živ
ljenje gospodinja, opravlja
la je kmečka in druga doma
ča dela, njena največja lju
bezen ob skrbi za moža in 
otroke pa je povezana s ši
valnim strojem, s katerim pri

jateljujeta 73 let. Šivalni stroj 
je še danes v njeni sobi, žal 
pa ga Gera zdaj bolj opazu
je, kot da bi še kaj zašila. 

Gerino življenje je bilo tež
ko, vendar kljub vsemu pri
jetno. Ob sprejemanju čestitk 
je vse pozorno poslušala in 
vsakega »odpravila« z »osta
nite zdravi«! 

T O N E V R A B L 

Ajda na 
K o z j a n s k e m 

d o b r o zor i 
Pred desetimi leti so na 

Kristan V r h u na domači j i 
F rancke J ave r šek ustano
vili Društvo k m e č k i h žena 
Ajda, k i danes združuje 298 
članic iz občin Šmarje pri 
Je l šah , Kozje, Podčetrtek in 
Bistrica ob Sotli. 

Društvo vodi Francka J a 
veršek, ki pravi, da so letos 
pripravile že štiri kuharske 
tečaje, ki se jih je udeležilo 
preko sto kmečkih žena, ter 
tečaja ročnih del na Kristan 
Vrhu in v Bistrici ob Sotli. 
25. februarja so imele pre
davanje o uporabi zdravil in 
zdravilnih zelišč, ob prvem 
ugodnem vremenu pa se bo
do članice odpravile na Ve-
ternik, kjer si bodo ogledale 
peko ajdovega parjeka, to je 
kruha iz ajdove moke, ki ga 

pečeta samo še dve gospodi 
nji. 6. marca bodo v gasi! 
skem domu na Kristan Vrhi 
predstavile dejavnost in ta 
ko praznovale desetletnici 
delovanja. Pripravile bod( 
razstavo ročnih del, predsta 
vile slikanje na svilo in ste 
klo, barvanje velikonočnil 
pirhov in izdelovanje buta 
ric, pripravo adventnih veni! 
kov in božično - novoletnil 
voščilnic, izdelovanje jasli 
iz testa, izdelavo rož iz kre| 
papirja, razstavljene bodi 
pletenice in prikazale bomo 
kako so včasih predli volno 
Veliko bo delavnic, ki bod( 
zanimive za obiskovalce. 

Ob jubileju bodo izdale tud 
brošuro s predstavitvijo Druš 
tva kmečkih žena Ajda ter za 
nimivimi recepti. T\ 

Industrijska cona 
v Bistrici ob Sotli 

V občin i Bistr ica ob Sotli 
bodo m e d n a l o ž b a m i v le
tošnjem letu namen i l i naj
več pozornost i zače tku od
k u p a in pripravi zeml j i šča 
za gradnjo industr i jske co
ne . Z a zače tek so od min i 
strstva za gospodarske de
javnost i že dobi l i 7 mi l i jo
nov tolarjev, p r ib l ižno toli
ko pa še pr ičakujejo . 

Med naložbami bo tudi do
končanje štirih stanovanj ter 
začetek gradnje manjšega 
bloka s šestimi do osmimi sta
novanji, ki bodo namenjena 
mladim družinam strokov
njakov, ki naj bi ostali v do
mačem okolju, in ljudem, ki 
se bodo zaposlili v določe
nih službah ob uvedbi šen-
genske meje. 

Spomladi bodo nadaljeval 
z lani začetima naložbama 
ureditve kanalizacije ter dvel 
vodovodov na Križan Vrhu ii 
v Žagaj u. 

Obnove kulturnega doma il 
osnovne šole letos še ne bo 
saj so na obeh ministrstvih ob 
ljubili finančno pomoč šele pri 
hodnje leto. Župan Jože Pre 
grad je povedal, da želijo v kul 
turnem domu urediti večna 
menski prostor in sobe za de 
javnost posameznih društev 
medtem ko bodo za obnov( 
osnovne šole potrebovali kal 
200 milijonov tolarjev. 

V občini želijo zagotovit 
del sredstev za posamezne in 
vesticije, saj je to pogoj 2i 
uspeh na številnih razpisih. 

T\' 

Biosferna 
zastava v 
Podsredi 
V Kozjanskem regij

skem parku v ['otisredi pri
pravljajo gradivo za mini
strstvo za okolje in pro
stor, ki bo gradivo posre
dovalo Unicefu. Le-ta naj 
bi Kozjanskemu regijske
mu parku dodelil zastavo 
»biosfernega območja«. V 
Sloveniji za priznanje kan
didirata tudi Triglavski in 
Škocjanski park. V Evro
pi pa je že več takih ob
močij, ki z zastavo opo
zarjajo na skrbno varova
na naravna območja. 

TV 

Sami pravilni odgovori 
v kv izu št. 4 smo dobili 

145 pravilnih odgovorov in 
sicer, da se vsako leto odpe
ljemo na izlet s celjskim Iz
letnikom. Tako bo tudi le
tos, 4. in 5. aprila, s končno 
postajo na Bel veder j u nad 
Izolo. Četrta potnica na 31. 
Izletu 100 k m e č k i h žensk 
na morje bo Ljudmila Ant-
lej, Gorica 1, 3224 Dobje. 

Danes objavljamo zadnji, 
rezervni kupon, s katerim lah
ko kandidatke nadomestijo 
morebitno manjkajočo šte
vilko od 1 do 4. Zadnje ku
pone, ki jih bomo uvrstili v 
žrebanje, bomo sprejeli do 
torka, 4. marca. Javno žre
banje bo na izletniški kme
tiji Mlinar v Gotovljah pri 
Žalcu v četrtek, 6. marca, ob 
18. uri. Izžrebali bomo 95 
potnic, pet pa jih bomo do
bili s kvizom, ki smo ga ob

javili ob vsakem kuponu. Le
tos bo v žrebanju manjša no
vost, saj ne bomo žrebali po 
upravnih enotah, ampak po 
občinah, ki jih je na Celj
skem 32, priložnost pa bo
do dobile tudi kandidatke iz
ven Celjskega. Do ponedelj
ka dopoldne smo že dobili 
141 kuponov s številkami od 
1 do 4, ostale pričakujemo 
do 4. marca. 

Sestavljamo tudi program 
sodelujočih na letošnjem 31. 
izletu. V obeh avtobusih bo
sta za veselo razpoloženje skr
bela odlična harmonikarja 
Janko Mogu in Joži Križnik, 
v večernem programu pa bo
do nastopili oktet Studenček, 
Viki Ašič st. z glasbenimi pri
jatelji in čarodej Jani Jošovc. 
Ime glavnega ansambla bo
mo objavili prihodnji teden. 

TV 

Kviz št. 5 
Odlični harmonikarji 

vsako leto skrbijo za pri
jetno razpoloženje v avto
busih, trije pa so sodelo
vali več kot desetkrat. Kdo 
med omenjenimi tremi 
največkrat? 

a) Jož i Križnik 
b) Stanko Mikola 
c) Janko Mogu 

Pravilen odgovor obkro
žite ali napišite na dopi
snico s svojim točnim na
slovom in pošljite na na
slov: Novi tednik, Prešer
nova 19, 3000 Celje s pri
pisom Izlet 100 kmečkih 
žensk na morje, do pone
deljka, 3. marca. 

Kako zbuditi Pilštanj? 
č lan i Turističnega in kul

turnega društva Pilštanj-Le-
sično so na občnem zboru 
povalili delo v lanskem le
tu, vendar še vedno niso za
dovoljni z mrtvilom v sicer 
prijetnem naselju Pilštanj, ki 
ima trške pravice že 600 let. 

Vsako leto pripravijo veli
ko prireditev, ki privabijo 
precejšnje število obiskoval
cev, žal pa potem Pilštanj 
znova postane »mrtvo« in 
prazno naselje. Veliko so si 
obetali od možnosti po ure
ditvi izvenšolskih dejavnosti 
v praznem poslopju šole, 
vendar je ta želja za več let 

dokončno padla v vodo. Na 
občnem zboru so omenili 
možnost sodelovanja z doma
činom iz Gubnega, prof. dr. 
Jankom Belakom, ki bi po
magal pri morebitni uredi
tvi poslopja v evropski cen
ter obšolskih dejavnosti. 

Možnost razvoja vidijo tudi 
v dveh CRPOV programih za 
Lesično in Veternik, ustano
vitvi zadruge za prodajo do
mačih eko izdelkov in pri
delkov ter ureditvi mini vaš
ke klavnice pri Zidarju v Le-
sičnem. 

Letos bodo pripravili tra
dicionalne prireditve, kot so 

razstava likovnih del ustvar
jenih na 10. koloniji, 12. Bin-
koštovanje in decembra glas 
bena prireditev Pod cvetoč^ 
drnulo. 24. maja pripravlj' 
prvo jajčerijado, saj so lan 
na Pilštanju ustanovili Dru5 
tvo jajčarjev, ki združuje Ž' 
635 članov iz vse Slovenija 
Na prazniku jajc bodo pred 
stavili tudi kulinariko, ki j ' 
povezana z uporabo jajc. 

Med osrednjimi letošnjiH" 
nalogami bo priprava gradil 
za izdajo almanaha ob 600-1 '̂ 
niči trga Pilštanj, ki jo bod' 
praznovali prihodnje leto. 

T O N E V R A B I 
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Krhka podoba večnosti 
Protokolarni kelih mesta Slovenske Konjice ima dušo in hvaljeno podobo 

Mesto Slovenske Konji
ce je bogatejše za izjemno 
protokolarno darilo, kelih 
mesta. Strokovnjaki so ga 
ocenili kot izdelek z boga
to dušo, z veliko izpoved
no močjo in hkrati kot bi
ser vrhunske ročne izdela
ve. Oblikoval ga je doma
čin Zlatko Magdič kot pr
vega iz trilogije. Sledila naj 
bi mu še poročni kelih in 
kozarec mesta Slovenske 
Konjice. 

»Za svoje mesto sem želel 
ustvariti nekaj novega in pre
poznavnega. Veliko sem raz
mišljal in skrbno proučil našo 
bogato zgodovino . Že kot 
otrok sem v konjiškem par
ku občudoval kamnito mizo, 
Iki je bila nekoč v Žički kar-
tuziji, danes pa krasi občin
sko dvorišče. Cvetlice z nog 
ite mize na kelihu spominja-
ijo na bogato kulturno dediš
čino in hkrati na današnji na
ziv mojega mesta, mesta cvet
ja in vina. Pečat trga Konjice 
izleta 1580 nam pripovedu
je o bogati zgodovini. To sta 

[bili dve osnovi, dva simbo
la, ki s svojo podobo na keli
hu zrcalita preteklost in se 
spogledujeta s sedanjostjo 
Hgsta,« opisuje osnovo svo-

Konjiški župan Janez Jazbec in avtor keliha, ki je navdušil strokovnjake, Zlatko Magdič. 

jega avtorsko zaščitenega de
la, ki se ga je resno lotil že 
leta 2000, Zlatko Magdič. 

»V kelihu začutimo, da je 
avtor veliko razmišljal, ču
til in ljubil svoje mesto,« do
daja župan J a n e z Jazbec . 
»To je doslej najbolj vredna 
stvar, ki jo lahko mesto po
deli. Protokolarno jo bo po
delilo samo tistim, ki imajo 
Konjice radi in ki so zanje 
pripravljeni tudi kaj naredi
ti.« Prejeli so ga že občinski 

Kelih je v ročno izdelani darilni embalaži Jožeta Ku-
neja iz Podsrede. Priložen mu je unikatni certifikat, ki 
govori o kakovosti avtorsko zaščitenega izdelka, ki je 
tudi oštevilčen. Certifikat je delo Dinocolorja iz Vojnika. 

svetniki in predsedniki kra
jevnih skupnosti v prejšnjem 
mandatu ter ministrica za kul
turo Andreja Rihter. 

Kelih je narejen iz vrhun
skega kristalnega svinčene
ga stekla, ki ga krasijo bo
gata unikatna gravura in 

pozlačeni detajli. V celoti so 
ga ročno izdelali pihalci Ste
klarne Rogaška ter brusilci, 
graverji in zlatarji Studia 
Gry - art delavnice Dekorja 
Kozje . 

Občina Slovenske Konji
ce je zaenkrat naročila iz

delavo 40 kelihov. O ceni 
protokolarnega darila se se
veda ne govori: »Kelih je ne
precenljiv,« je izjavil župan 
J a n e z Jazbec . Tudi o usodi 
poročnega keliha in kozar
ca mesta Slovenske Konji
ce ni bil nič bolj določen: 
»Verjamem, da bomo zmo-
gh najti denar in voljo, da 
bomo šli s trilogijo do kon
ca.« 

M I L E N A B. POKLIC 
Foto: M A T E J NAREKS 

P NA 
KRATKO 

IVluzej 
frankolovskih 

žrtev 
člani Spominskega druš

tva 100 frankolovskih žrtev 
so na občnem zboru podrob
neje spregovorili o načrtova
nem spominskem muzeju. 
Levo od grobov, kjer je ob 
parkirišču opuščena stavba, 
ga bodo pričeli graditi še le
tos. Gradnjo bodo financirale 
občine, od koder so žrtve, 
spominsko društvo in drža
va. Projekt je ocenjen na 30 
milijonov tolarjev. V muze
ju bodo shranjeni spomini na 
drugo svetovno vojno, še po
sebej predmeti, povezani s 
talci. 

Samo Ošlakova 
kovačija 

Občina Zreče je prijavila 
več projektov na razpis za so
financiranje obnove kultur
nih spomenikov. Odobrili so 
jim nadaljevanje del na Oš-
lakovi kovačiji, zavrnili pa 
pomoč pri obnovi cerkve sv. 
Jakoba na Resniku, sv. Egi-
dija v Zrečah ter sv. Lovren-
cija na Stranicah. 

Marca nove 
delavnice 

Poleg računalniške delav
nice za Društvo gluhonemih 
Slovenske Konjice bodo v 
Mladinskem centru Dravinj
ske doline marca pričeli še z 
novinarsko delavnico. Raču
nalniška delavnica bo vsako 
soboto od 11. do 13. uro, vo
dil pa jo bo Igor Gošnjak. No
vinarska delavnica bo ob če
trtkih ob 17. uri, vodila pa jo 
bosta Valerija Motaln in Aleš 
Mrzdovnik. (MBP) 

Denar z Rogle v Zreče 
Pri prvi obravnavi zreš-j 

kega proračuna za to leto 
je bilo izrečenih največ pri
pomb v zvezi z načrtova
nim sofinanciranjem šport
ne infrastrukture v Klimat
sko turističnem centru Ro-
gla v višini 20 milijonov to
larjev. Župan Jože Košir je 
zato za drugo obravnavo 
pripravil konkreten predlog 
porabe teh sredstev. 

Tako bi naj 5 milijonov to
larjev porabili za čiščenje od-. 

padnih voda v okolici jezera 
Vil Terme, 10 milijonov za 
sofinanciranje sanacije ceste 
skozi mesto Zreče vključno 
s sanacijo odcepa k hotelu Do
brava, preostalih 5 milijonov 
pa bi namenili za urejanje me
sta Zreče, ki letos sodeluje v 
evropskem tekmovanju En-
tente florale. 

Občinski svetniki so se v po
nedeljek s tem predlogom 
strinjali in sprejeli odlok o pro
računu. V njem letos priča

kujejo preko 800 milijonov 
tolarjev. Po plačilu vseh ob
veznosti iz preteklih let jim 
za naložbe ne bo ostalo veli
ko. Letos namreč zapade v pla
čilo še zadnji obrok za inve
sticijo v Center šolskih in ob-
šolskih dejavnosti na Gore
nju, še vedno odplačujejo kre
dit, ki so ga najeli za gradnjo 
telovadnice v Zrečah, kar ne
kaj cestnih odsekov, ki so jih 
urejali lani, pa bo prav tako 
treba še plačati. M B P 

Razstava voščilnic 
Božično - novoletne voščilnice 2003, ki so bile nagrajene na natečaju Novega tednika in 

J^dia Celje pod pokroviteljstvom Občine Vojnik, so do 28. februarja še razstavljene v 
S ižn ic i v Vojniku. Vodja knjižnice Marija Senica je povedala, da vlada med ljudmi za 
°8led voščilnic veliko zanimanje, mnogi pa so prav z ogledom dobili navdih za izdelovanje 
^'^ščilnic in tudi sodelovanje na natečaju. TV, foto: BJ 

Almanah 2 0 0 2 
Mladinski center Dravinj

ske doline je pred kratkim 
izdal Almanah 2002, pub
likacijo, v kateri so predsta
vili svoje lanskoletno delo 
in načrte za prihodnost. 

V predgovoru upravnik 
Mladinskega centra Tadej 
Slapnik z zadovoljstvom 
ugotavlja, da so v zadnjih šti
rih letih s trdim delom in ve
likimi prizadevanji ustrezno 
uredili prostore centra, ki va
bi mlade s številnimi progra
mi. Predsednik upravnega 
odbora Kluba študentov Dra
vinjske doline Igor Gošnjak 
pa opozarja, da je dejavnost 
organizacije prerasla njene 
okvire, zato si želi, da bi bili 
v prihodnosti organizirani 
kot zavod, ki se mu zdi mnogo 
bolj stabilna in zakonsko ve
liko bolje opredeljena obli
ka organizacije. 

V almanahu lahko prebe
rete več o kulturnem in šport
nem dogajanju ter o dejav

nosti mladih na področju pre
prečevanja zasvojenosti z dro-
gami. Dobrodošle so tudi os
novne informacije o tem, kje 
lahko mladi s svojih stiskah 
najdejo pomoč. 

M B P 

V Novi Cerkvi pri Vojniku zaključujejo priprave na veliki 
sobotni pustni karneval, ki bo že šestnajstič. Karneval uspe 
privabiti številne obiskovalce z območja od Celja do Konjic ter 
od Velenja do Šentjurja, zato bo na ogled kar petnajst vozov s 
35 točkami. Med temi bodo različni prizori iz sveta občinske, 
državne in svetovne politike, mlekarske afere, norih krav in 
podobno. Poleg krajanov Nove Cerkve in njihove godbe na 
pihala bodo med drugimi sodelovali kulturniki in gasilci iz 
sosednjih krajev, krajani Šmarjete pri Celju, knapi iz Štor, 
kurenti iz Markovcev... Osrednja prireditev, ki jo organizira 
gasilsko društvo, se bo začela ob 14. uri. 

Na pustni torek popoldne pripravlja maškarado v Sloven
skih Konjicah Občinska zveza prijateljev mladine. Po tradi
cionalni povorki skozi mesto bo pustovanje v Športni dvora
ni, najboljše maske pa bodo nagradili. V Zrečah pripravlja 
pustovanje Turistično društvo Zreče. Zbor mask bo ob 14. 
uri na Tržnici. Tudi tu bodo najlepše maske nagradili. 

B J , MBP 

Nov nadzorni odbor Občine Dobrna 
Na Dobrni so imenovali nov občinski nadzorni odbor, s člani, ki so jih [iredlagale 

[lolitične stranke. LDS je predlagala Aleša Štepiharja, SDS Matejo Čerenak, SLS Andre
ja Kravosa ter Z L S D Matejo Kos. Štepihar je sicer vodja Ljudske univerze v Celju, 
Čerenakova tajnica Zavoda za usposabljanje in varstvo Dobrna, Kravos zdravnik v Žalcu 
ter Kosova vzgojiteljica v domačem vrtcu. Za člane nadzornega odbora je pogoi, da imajo 
naiinanj šesto stopnjo izobrazbe ter izkušnje s finančno-računovodskega ali [navnega 
področja. BJ 



Na svetem kraju 
Samostan sv. Katarine na Sinaju je edinstven simbol miru in sožitja 

s kpmolcem zavaljene 
španske turistke med re
bri in sapo italijanskega 
vodiča za vratom se v nez
nosni gneči več sto turistov 
z vsega sveta drenjam po 
enem najbolj svetih kra
jev na svetu. Pri debelih 
štiridesetih stopinjah, po
ten in utrujen, zrem v le
pote najstarejšega stalno 
delujočega samostana na 
svetu, svete Katarine, pod 
sveto Mojzesovo goro, na 
S i n a j u . 

Na mestu, kjer stoji sa
mostan, od zunaj podoben 
sijajno utrjeni srednjeveš
ki utrdbi, naj bi se Mojzesu 
prikazal Bog v obliki gore
čega grma. Kasneje mu je 
na 2285 visoki gori Musa , 
danes Mojzesovi gori, izro
čil deset zapovedi. 

Samostan sv. Katarine je 
danes najmanjša škofija na 
svetu, v lasti grške pravo
slavne cerkve, in hrani eno 
najbogatejših zbirk ikon, pa 
tudi številne dragocene ro
kopise. Gradnjo je leta 330 
ukazala mati cesarja Kon
stantina, Helena. Dvesto let 
kasneje je cesar Just injan 
zaukazal , naj skromno ka
pelo, posvečeno devici Ma
riji, dogradijo v bazil iko in 
jo zaščitijo z visokim, utr
jenim obzidjem, kar naj bi 
ustavilo občasne roparske 
napade beduinskih plemen 
na menihe in puščavnike, ki 
so romali na sveti kraj. Ba
zi l iko so ogradili z dober 
meter in pol debelim obzid
jem, vhod vanjo pa so na
pravili 15 metrov visoko, z 
nekakšnim priročnim dvi
galom. Šele stoletja kasne
je so v obzidje vgradili oz
ka vrata. 

Toda, zdi se, da je bilo pre
vidnost i preveč . Svetost 
kraja, kjer stoji današnji sa
mostan, je bila že sama po 
sebi dovolj za varnost. Priz
nava jo namreč tako krš
čanstvo kot islam in hebrej
ska vera. Po legendi naj bi 
nedotakl j ivost samostana 
zaukazal sam prerok Moha
med, njegovo svetost so spo
štovali Arabci , ki so leta 640 
zavzeli Egipt, samostan je 
preživel diktaturo Leona 
III. , ki je zaukazal uničenje 
vseh simbolov krščanstva, 
preživel je obdobje križar
skih vojn in kratkotrajno 
N a p o l e o n o v o eg ipčansko 
avanturo. 

Postal je, se zdi, nekak
šen simbol miru, svetosti in 
sožitja. Danes, žal, tudi ro
marska Meka množičnega 

turizma, ki se kaj malo ozi
ra na poslanstvo menihov v 
njem in na svetost relikvij, 
v prvi vrsti sadike gorečega 
grma, s katerega hotne ro
ke turistov, za spomin, smu-
kajo zeleno listje in trgajo 
vejice. In sarkofaga, v kate
rem hranijo lobanjo in le
vo roko svete Katarine, alek-
sandrijske mučenice , ki se 
ni hotela odreči krščanstvu 
in so jo zato zverinsko mu
čili in obglavil i . Iz njenih 
ran pa naj bi namesto krvi 
teklo mleko. 

Le nekaj korakov izven sa
mostanskega obzidja, ob hi
šicah, namenjenih prenoče
vanju romarjev, stoji še en 
pretresljiv spomenik - kost
nica vseh menihov, ki so ži
veli v samostanu. V ogrom
nem zaboju so čedno zlo
žene njihove kosti, v dru
gem lobanje, strašljivega vi
deza. 

Še v nečem je samostan 
sv. Katarine prav izjemen 
simbol miru in sožitja ve-
čih religij. Tik ob mogoč
nem zvoniku prelepe bazi
l ike sili k v i šku minaret , 
simbol islamske vere in mo-
l i lnice za vse pr ipadnike 
druge vere, ki bivajo v sa
mostanu, za vse, ki so med 
gradnjo molil i k svojemu, 
drugemu bogu. Res edins
tveno in, vsaj zame, bistve
no bolj prepričljivo kot vse 
bogastvo ikon in relikvij , 
ki jih tako skrbno hranijo 
v bazi l iki . Ta je že davno 
postala žrtev množ ičnega 
turizma in le njena zasno
va, temačnost in mist ika 
verskih prizorov na prele
pih ikonah še dajejo sluti
ti, da je bil (nekoč) v njej 
potreben mir za zbrano mo
litev. 

V gneči turistov z vsega 
sveta grobo vrnem udarec s 
komolcem debeli Španki, ki 
me hoče poteptat i , da bi 
čimprej prišla do ozkih, še
le za potrebe turizma nare
jenih vrat, ki so edini samo
stanski vhod in izhod. Pre
rinem se pred obzidje in z 
očmi p o b o ž a m m o g o č n o 
Mojzesovo goro. Na njen 
vrh vodijo iz samostana tri 
poti, ki se pred vrhom zdru
žijo v eno samo. Vodiči naj
bolj pr iporočajo kamel jo 
stezo, verniki raje uberejo 
pot po 300 granitnih stop
nicah. 

Vsi , ki gredo na goro, ope
vajo njeno divjo lepoto, 
pristnost in prav posebne ob
čutke , ki j ih prevzemajo 
pred vstopom v kapelo, ki 
se je zrasla z vrhom gore. 

kjer naj bi Mojzes prejel de
set zapovedi. 

O b izkušnji z gnečo v sa
mostanu, pri dobrih 40 sto
pinjah, ki cvrejo možgane, 
razumem, zakaj priporoča
jo nočni vzpon na goro in 
lepoto, ki jo na njej, z raz
g ledom na Sinaj in daljni 
Akabski zaliv ponuja sonč
ni vzhod na Mojzesovi go
ri. N imam moči in energi
je za vzpon. Morda, zanes
ljivo, kdaj drugič. S sitnim 
zamahom roke odženem do
mačina, ki bi me do doli
ne, kjer čaka avtobus, na 
vsak način rad spravil na ka
meljem hrbtu. 

V prijetno ohlajenem av
tobusu nemo zrem skozi ok
no v nepopisne podobe si-
najskih gora in puščav. Ug
ledam oazo s tremi palma
mi. Kot privid je. Podobno 
kot samostan sv. Katarine, 
č u d e ž strpnosti , miru in 
sporočil, ki bi jih morali raz
brati. In jih spoštovati. 

B R A N K O S T A M E J Č I Č 
Samostan sv. Katarine pod Mojzesovo goro na Sinaju je najstarejši 

stalno delujoči samostan na svetu. 
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punajski trio v 
Laškem 

jess trio Wien, ki je mi-
puli petek muziciral v Kul-
mniem centru Laško, žal ne 
j,red polno dvorano, a bil 
ečas počitnic, pojasnjuje-
0 organizatorji, je večino 
joslušalcev zelo ogrel, 
glasbeniki, dva brata, J o -
^annes (klavir) in Štefan 
(Selo) ter sestra Elizabeta 
(ropfitsch (violina), ki se
stavljajo Jess trio Wien, so 
je v Laškem predstavili z 
Jeli Haydna, Sarasate, Pa-
janinija, Straussa, Beethov-
ja in Liszta. 
Gre za izvrstne dunajske 

glasbenike, ki so prvič zat
irali skupaj leta 1975 in os-
rojili prvo mesto na avstrij-
ikem državnem glasbenem 
irečanju Mladost in glasba. 
Ime ansambla povezujejo 

začetnice njihovih imen, ki 
so mu dodali skupni končni 
»s«. Glasbeniki so se šolali pri 
znamenitih pedagogih v rojst
nem Dunaju. Poleg svoje iz
jemne glasbene izobrazbe pa 
[o vsi trije na dunajski uni-
p z i doštudirali še: Johan-
hes pravo, Elizabeta in Šte

fan pa umetnostno zgodovi
no. 

Kot solisti so osvojili šte
vilne medalje in priznanja na 
različnih mednarodnih tek
movanjih po svetu. 

Izredno bogata je njihova 
koncertna dejavnost na vseh 

kontinentih sveta. Repertoar 
ansambla je izjemno obsežen. 
Njegova posebnost pa je med 
drugim tudi v ponovnem od
krivanju glasbe Franza Lisz
ta. V Laškem so zaigrali nje
gov Trio v E-duru Karneval v 
Pesti. MP 

Drago Šumnik v svojem ateljeju. 

Križev pot pred praznikom 
1 v Apart hotelu Rosa Olimje v Podčetrtku je do 1 5 . marca na ogled razstava abstrakt
n i slik Draga Šumnika Luke. 
[Avtor razstave se je rodil v Zavodnju pri Šentvidu na Žlebnikovi domačiji, nato pa je 
^renine pognal sredi Šoštanja. Z likovno umetnostjo se je pričel ukvarjati že skoraj pred 
•^ema desetletjema, in kot pravi Šumnik, je v slikah našel mir in izziv, ki ga še vedno močno 
Privlači. Začel je z abstraktnimi slikami, potem pa ga je Zoran Ogrinc iz Radelj navdušil za 
fisdnje na steklo, ki se mu posveča drugo leto. Šumnik ustvarja v enem najmanjših ateljejev 

svetu sredi Šoštanja, v teh dneh pa na steklu dokončuje projekt Križev pot. Opus sakralnih 
bo pred veliko nočjo razstavil tudi v Mestni galeriji Šoštanj. J . M I K L A V C 

Prešernova poezija iz rusice šole 
v Galeriji likovnih del mladih na Starem gradu nad Celjem je še do 8. marca mogoče 

občudovati ilustracije Prešernovih poezij, ki so jih ustvarili učenci Umetniške šole Rostok 
iz mesta Ob v Sibiriji. Prav tako pa dela učencev osnovne šole Vladislav Ribnikar iz Beogra
da. Odprtja razstave so se udeležili: (na fotografiji) mentorica Umetniške šole Rostok proL 
Irina Kroučinina, celjski župan Bojan Šrot, veleposlanik Jugoslavije Ivo Viskovič ob vodji 
galeriji Mihajlu Lišaninu. MP, foto: A Š 

Č r v i i n L o t o s o v o 

j e z e r o 

v mesecu plesa živahni gibi in vrhunski gostje 
Strokovna kritika in ob

činstvo so ob premierni po
stavitvi Črvov v Plesnem fo
rumu Celje z navdušenjem 
sprejeli ta »ritual v gibu in 
plesu« avtorja Davida Če
ha. Po večih ponovitvah ob 
polni dvorani bodo nocoj 
(četrtek) ob 20.uri Črvi zno
va zaplesali. 

Rojstvo, življenje in smrt 
čudnih bitij, črvov, plešejo: 
Maja Kalafatič, Meta Lenart, 
Sanja Milenkovič, Kaja Re-
bek, Tina in Tanja Šentjurc, 
Špela Vodeb. 

V forumu pa pripravljajo 
v soboto, 1. marca, ob 20.30 
uri premiero z naslovom The 
lotuspond (Lotosovo jezero). 
Dogodek predstavljajo kot 
multimedijski mednarodni 
projekt, ki je zasnovan kot 
improvizacija za ples, zvok 
in scensko oblikovanje. Av
tor je T.Taylor. Plešeta Bošt
jan Antončič in Natali Rade-
lič, na sceni, ki jo je ustvari
la Doris Parragh. 

Zgodba Lotosovega jezera 
bo gledalce pritegnila z me
taforo o potovanju plemiča, 
ki s pomočjo vaške deklice 
odkrije več dimenzij pome
na življenja in vse zemeljsko 
veselje... 

V Plesnem foruma pa za 
prihodnji mesec, proglašen 
za mesec plesa, napovedu
jejo še več kulturnih dogod
kov. Tako bo v nedeljo na 

T.Taylor, v Z D A rojeni glasbenik, saksofonist, kompo
nist in avtor projekta živi in dela v Evropi. Njegovi pro
jekti združujejo umetnike z različnih področij. Doris 
Parragh iz Avstrije, je diplomantka salzburške likovne 
akademije Mozarteum. Še posebej jo zanima odrski de
sign in oblikovanje luči. Natali Radelič prihaja s Hrvaš
ke. J e plesalka in koreografinja. Dela z različnimi ko-
reografi v Salzburgu in na Dunaju. Boštjan Antončič 
uspešno končuje salzburško plesno akademijo S E A D . 
Izhaja iz Plesnega foruma Celje, kjer je pet let plesal v 
projektih Goge Stefanovič Erjavec. 

sporedu monodrama z na
slovom Tajni agent, v režiji 
Aleša Novaka, v kateri igra 
Miha Nemec. Nato pa v me
secu plesa načrtujejo še več 
plesnih in glasbenih dogod
kov in gostov, med kateri
mi bo tudi znani igralec in 
pevec Rade Šerbedžija, pa 

Oto Pestner, pripravljajo no
vo premiero Tudi angel i 
imajo.. . Vse do 28. marca, 
ko se začenja območno sre
čanje plesnih skupin, V ple
snem vrtincu, na katerem 
bodo sodelovale tudi plesal
ke foruma. 

M P 

Premiera v Šmartnem 
En dan z Edvardom je naslov komediji Hansa Friedricha 

Kiihnelta, s katero se je dramska skupina Prosvetnega društva 
Dominik Hriberšek Šmartno v Rožni dolini, pod režij
skim vodstvom Anke Dimec, premierno predstavila v svo
jem kulturnem domu prejšnji petek in v nedeljo na prvi 
ponovitvi. Obakrat je bila dvorana šmartinskega kultur
nega doma napolnjena do zadnjega kotička, kar je nespo
ren dokaz, da domače občinstvo ceni in spoštuje delo in 
ustvarjalnost domačih gledališčnikov. Devet članov sku
pine je pripravilo solidno predstavo, ki je urejena tudi v 
celostni podobi, predvsem kostumografsko in scenograf-
sko. • Ž B 

Zvečer z izdelovalcem violin 
, 7^ Celje lahko rečemo, da 

glasbeno mesto. Iz nje-
^ izhajajo številni uspešni 
Slasbeni ustvarjalci in 
^l^etniki. Z nekaterimi od 
JjHh se je celjsko občinstvo, 
'̂ zvesto obiskuje četrtko-

srečanja, ki jih prireja-
p Fit media in kavarna 
^•^opa, že srečalo. Poseb-

doživetje pa je bilo za 
S o g e srečanje z evrop-
^^'11 izdelovalcem violin. 

Jožefom Kantušerjem. Mi
nuli četrtek je pripovedoval 
svojo življenjsko pot, ki ga 
je iz Celja vodila v slikovi
to mestece Mittenvvald v 
Nemčiji. 

Danes skoraj 80-letni iz
delovalec violin in drugih 
instrumentov, celo balalaj-
ko je naredil nekoč, je kot 
mladenič odšel v znameni
ti goslarsko šolo v Mitten-
waldu, a je življenje hote

lo, da tam ostane, deset let 
dela in se uči izdelovati vio
l ine pri mojstru Reiterju, 
nato pa od leta 1955 v svoji 
delavnici. Tudi zdaj, ko je 
upokojen, še naredi dve do 
tri violine na leto. In sešte-
je: naredil je 667 instru
mentov, od tega polovico 
violin, tretjino viol in čela. 
Vse iz najboljšega javorje-
vega in smrekovega lesa. 
Danes je večina violin, ki 

jih je moč kupiti na trgu, 
narejenih serijsko. Mojstrov, 
kakršen je J o ž e Kantušer, 
skoraj ni več. 

Večer v Evropi, kjer je zai
gral tudi mojster Kantušer, so 
obogatili še mlada celjska vio
linistka Gea Pantner Volfand 
in Vasilij Centrih ter violon-
čelist Jaka Stadler, letošnji 
študentski Prešernov nagra
jenec iz Ljubljane. 

M A T E J A P O D J E D 
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V r t o g l a v e m o j s t r o v i n e 
Neutrudni Franci Grahek je s somišljeniki pripravil 

zelo zanimivo predstavo na Celjski koči. Freestyle klub 
Celje je bil namreč organizator druge tekme za sloven
ski pokal v big airu. 

V disciplini freeboard (z desko) se je zvrstilo 11 tekmoval
cev, v freeskiju (s smučmi) pa 17. Večina skokov je bila izve
dena z visoko težavnostno stopnjo. Med deskarji so prevla
dovali domačini, na čelu z Matevžem Petkom, ki je osvojil 
prvo mesto. Njegovi kolegi Marko Ferlan, Martin Lubej in 
Matic Kosmač so se uvrstili med 4. in 6. mestom. V katego
riji do 15 let je slavil njihov klubski kolega Luka Jeromel, 
Anže Kosmač pa je bil tretji. V freeskiju je Nejc Bizjak pri
stal na 5. mestu. Franci Grahek načrtuje še eno tekmo na 
Celjski koči, za zaključek pokalnega tekmovanja. 

D E A N ŠUSTER 
Foto: G R E G O R K A T l Č 
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Prekratke 
počitnice 

Osnovnošolci in dijaki so 
se ta teden vrnili v šolske 
klopi, prejšnji teden pa je 
minil v znamenju zabave, 
zimskih radosti in vsesplo
šnega veselja. Večini je te
den počitnic prehitro minil, 
še posebej tistim, ki so iz
koristili možnosti ponuje
nih aktivnosti. 

Otrokom namreč počitnic 
ni bilo treba preživljati do
ma pred televizorjem z vrečko 
čipsa v rokah, saj so v obči
nah organizirali veliko počit
niških dejavnosti. Športna 
zveza Celje skupaj z Mestno 
občino Celje že tradicional
no prireja aktivnosti med zim
skimi počitnicami, bili pa so 
tudi prvi v Sloveniji, ki so jih 
ponudili brezplačno. Otroci 
so tako lahko drsali, keglja
li, plavali, igrali košarko in 
mali nogomet, vsak dan pa 
so se lahko tudi odpeljali 
smučat na Celjsko kočo. V 
Mladinskem centru Celje so 
otroci izdelovali pustne ma
ske in kostume, skupaj pa so 
izdelali tudi zmaja. Smučali 
so tudi otroci iz Slovenskih 
Konjic, ki so se lahko vsak 
dan brezplačno odpeljali na 
Roglo. V Mladinskem centru 

Zreče so se otroci vsak dan 
med 11. in 13. uro srečevali 
ob poslušanju pravljic, obli
kovali so izdelke iz slanega 
testa, iskali pa so tudi skriti 
zaklad. 

Zelo aktivni so bili tudi 
otroci na Vranskem. Osnov
na šola je bila polna kljub te
mu, da bi se je otroci konč
no lahko rešili. Imeli so ra
čunalniško delavnico, gledali 
so film Gospodar prstanov, 
modelarji so izdelovali leta
la, prvič pa je zaživel tudi kro
žek ročnih spretnosti, kjer so 
izdelovali rože iz krep papir
ja, kar je tudi krajevna tradi
cija. Mažoretke so se že pri
pravljale na bližajoči se pust, 
saj se bodo letos na karneva
lu predstavili prav vsi razre
di šole in tudi učiteljski zbor. 

Osnovnošolci in dijaki so 
torej imeli dovolj možnosti, 
da so svoje počitnice preži
veli aktivno. Večina organi
zatorjev je bila z obiskom za
dovoljna, tako da lahko skle
pamo, da so televizijski ekra
ni letošnje leto prikovali na
se manj otrok kot običajno. 

ŠPELA OSET 
Foto: G R E G O R K A T I C , 

A L E K S ŠTERN 

St. 9 - 2 7 . februar 2 0 0 3 
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Požunovi stari računi 
v soboto prva tekma četrtfinala pokala pokalnih zmagovalcev - Energia z Rastvorcevom v Golovcu - Pajovič spet 

adut? 
Rokometaš i Cel ja Pivo

varne Laško bodo v evrop
s k e m pokalu odigral i dve 
tekmi proti ruskemu pred
stavniku za preboj v polfi-
nale. Pripravljenost naj b i 
bila že na visoki ravni, kar 
je potrdila prepričljiva zma
ga v Trebnjem. 

Vendar trener Miro Požun 
opozarja na previdnost. 

Na prvo zmago 
Strateg Celjanov v prejšnji 

sezoni na klopi Gorenja ni us
pel premagati moštva iz Vo-
roneža. Prvo tekmo v Rusiji 
so Velenjčani izgubili za štiri 
gole, na povratni v Rdeči dvo
rani pa se je končalo s 34:34. 
»Energija je vsekakor zelo kva
litetna in izrazito izkušena eki
pa, ki igra tipičen ruski roko
met s trdo obrambo 5-1 in ob
časno tudi 6-0. Dobro odigra 
tudi na krožnega igralca, nji
hov glavni adut pa je seveda 
Rastvorcev, ki je zelo udaren, 
poleg tega pa tudi dobro razi
grava soigralce. Potrebno se 
bo zelo hitro vračati v obram
bo, ker krili hitro prehajata v 
nasprotne napade. Če jim pro
tinapad ne uspe, potem po

časi napadajo proti postavljeni 
obrambi, kjer so pravzaprav 
brez levičarja. To je moštvo 
poklicnih rokometašev, ki za 
ruske razmere zelo dobro za
služijo. Za primerjavo, v pov
prečju zaslužijo dvajsetkrat 
več od hotelske receptorke. 
Težko jih bomo premagali z 
visoko razliko. Znani so tudi 
po tem, da na tujem ne igrajo 
nič slabše kot doma. Vendar 
imamo kvalitetnejši igralski 
kader in to mora prevesiti 
tehtnico na našo stran,« je raz
lagal Miro Požun, ki se je do
bro pripravil na nasprotnika. 

Energia je odigrala dve tek
mi s SKlF-om iz Krasnodar-
ja. Na prvi (26:25) je devet 
golov dosegel Rastvorcev, na 
drugi (25:25) pa Doronkin. 

Na svojo radost ima v moš
tvu spet Aleša Pajoviča, naj
brž prvega aduta, ki se je zara
di ustreznega zdravniškega 
nadzora in marljivosti pri vadbi 
skoraj rekordno hitro vrnil na 
igrišče po operaciji: »Res sem 
vesel, da lahko spet igram. Pa 
saj sem tudi treniral zelo tr
do. Imam še težave pri dosko

kih, a strah izginja ob redni 
vadbi. Če bo naša predstava do
bra, bomo zmagali. O povrat
ni tekmi pa le misel: cesto smo 
na gostujočem parketu igrali 
bolje kot na domačem!« 

> K l u g o « sezona 
Energia iz milijonskega Vo-

roneža je v vrhu ruskega klub
skega rokometa predvsem v 
zadnjih nekaj letih. Ustanov
ljena je bila leta 1957. Med 
drugimi je zanjo nastopal 
Anatol i j Fedjukin, olimpij
ski prvak in tudi nekdanji tre
ner C S K A . Do leta 1998 je bi
la član druge lige, po uvrsti
tvi v Superligo pa je predlani 
dosegla svoj največji domači 
uspeh, ko je postala podpr-
vak. Prej se je klub imenoval 
Lokomotiva, Trud in Atom, 
od leta 1989 pa nosi ime do
mačega koncema. V zadnjih 
treh sezonah je z dvema na
stopoma v pokalu pokalnih 
zmagovalcev dosegel največ
je uspehe. 

K temu je prav gotovo veli
ko prispeval prihod sedem
najstletnega Alekse ja Ras-
tvorceva leta 1995, ki je da
nes prvi zvezdnik moštva, kot 

prvi strelec ruske Superlige pa 
prevzema eno vodilnih vlog 
tudi v ruski reprezentanci. V 
ekipi izstopa še vodja obram
be, 205 cm visoki orjak Jev-
genij Golomedov. Dirigent 
Alekse j Doronkin zelo do
bro asistira soigralcem, še po
sebej krožnemu napadalcu 
Dmitr i ju Česnokovu. V tej 
sezoni je Energia najprej iz
ločila bosansko Krivajo 
(66:49), nato pa še jugoslo
vanski Lovčen. V Cetinju je 
izgubila s 30:31, nato pa do
ma slavila kar za devet zadet
kov. Trener kluba je od leta 
95 Igor Gritski. 

Srečanje bosta sodila Dan
ca Boye in Jensen, ki sta deli
la pravico v finalu svetovne
ga prvenstva na Portugalskem. 
Vstopnice bodo v predprodaji 
že jutri med 15. in 18. uro. V 
začetku tedna sta bila bolna 
Dejan Peric in Edvard Kok-
šarov, a bosta pripravljena na 
dvoboj. Pivovarji bodo zago
tovo zaigrali zelo zagrizeno, 
saj so na ponedeljkovem se
stanku znova slišali, kaj si od 
njih želi vodstvo kluba. 

D E A N ŠUSTER 
Foto: ALEKS ŠTERN Pajota igralska lista Energie ni pretresla. 

Tino Sotler (Celeia) zaustavlja Jelena Agafonova, akcijo pa spremlja 
»maskirana« Danijela Savič. 

Dani je l in ples z m a s k o 
Lokalni derbi Žalčankam - 11 golov Danijele Savič 

Kar 500 gledalcev je obi
skalo tekmo prve lige med 
rokometaš icami Cele ie in 
Žalca v dvorani Golovec. Der
bi je navdušil, čeprav je bila 
kakovost v ozadju, a igralo 
se je hitro in nadvse bojevi
to. 

Žalčanke so se uspele od
dolžiti Celjankam za poraz v 
1. delu DR 

OdloČile 
izkušnje 

Favoritinje so bile Žalčan
ke, ki imajo boljšo ekipo, pa 
tudi ugodnejši položaj na les
tvici. A to na takšnih obraču
nih ni pravo merilo. Gostje 
so dobile polčas s 13:10, na
to pa po odmoru povedle s 
štirimi goli. Varovanke doma
čega trenerja Mi l ana Ram-
šaka niso popustile. V 44. mi

nuti so izid izenačile (18:18), 
deset minut kasneje pa z go
lom Tine Sotler povedle s 
24:23. 

Vendar je bil to njihov zad
nji zadetek in obenem edini, 
ki ga je prejela vratarka Tanja 
Kočevar. Na parket je stopila 
dve minuti prej (njena kolegi
ca Maja Grudnik je zaustavi
la 11 strelov) in odločilno po
segla v dogajanje s štirimi 
obrambami. Kapetanka Žalca 
Tina Randl je nato izkoristila 
tri protinapade zapored (skupni 
met 7-8), piko na i pa je iz se-
demmetrovke postavila Dani
jela Savič, potem ko je snela 
zaščitno masko (nosno kost so 
ji poškodovale Škofjeločanke). 
Celjanka v dresu Žalca je bila 
izjemno motivirana, skoraj po
polna pa v 1. delu z metom 7-
8. V ključnih trenutkih je svo

je dodala tudi Rusinja Jelena 
Agafonova, ki je izsilila tri se-
demmetrovke. Trener Igor Raz-
gor je bil seveda vesel po raz-
burijivem dvoboju, tudi zara
di hrabre odločitve pri menja
vi vratark. 

Nepopustljive 
Mlade Celjanke kljub pora

zu niso dajale vtisa, da so ra
zočarane. Popustile so pač v 
prelomnih trenutkih, pa čeprav 
na parketu ni bilo več tekmi
ce Nine Potočnik, ki je bila 
trikrat izključena. Mar t ina 
Strmšek je za 8 golov porabi
la kar 20 strelov. Celjska eki
pa je prikazala tekočo igro, raz
log za poraz pa je poiskala Miša 
Marinček: »Manjkala nam je 
še ena razpoložena igralka.« 

Za vratarko Celeie je bilo 
vse v znamenju številke 18: 

tega datuma v februarju je m 
polnila 18 let, ubranila je tc 
likšno število strelov. Pred nj 
je morda še velika kariera, se 
veda pa so jo že davno opazi 
li tudi pri Krimu. Svoje nel 
danje soigralke je pokopala 
Žalcu, tokrat pa so se nanji 
le nekoliko bolj pripravile, 
kar je priznala tudi Randk 
va. 

Pri Celeiji ni več športne^ 
direktorja Ernesta Marguča 
ki je odstopil, razočaran zara 
di odnosov v vodstvu kluba 
Na derbiju sta sodila Velenj-
čana Kočevar in Vrečar. Ob
jektivni opazovalci niso mo 
gli razumeti, zakaj sta tolika 
krat oškodovala gostujoče ro 
kometašice. 

DEAN ŠUSTEf 
Foto: GREGOR KATK 

»Ringa ringa raja, Žalec vam nagaja!« so zaplesale igralke Žalca. 

Dvojni uspeh celjskih hokejistk 
v zakl jučnem delu državnega pi-vens-

tva so hokejistke Celja minuli konec tedna 
v Ledeni dvorani mestnega parka odigrale 
dve tekmi. 

V soboto so premagale Olimpijo s 4:1. Dva
krat je zadela Soigej.i Zinišek, enkrat pa sta 
bili uspešni Uliaii^i l\)savec in Mojca Duh. V 
drugi tekmi [la so bile Celjanke boljše še od 
kranjskega Triglava s 6:0. Zimškova je bila 
us[iešna trikrat, Vickovičeva dvakrat, enkrat 
pa je zadela Duhova. Celjanke, ki jih uspe
šno trenira Marjan Šeško, so neporažene že 
na zadnjih sedmih tekmah. 

Trenutni razplet DP je ocenil tehnični vod
ja ekipe Miran Koštomaj: »Zal smo prepoz
no začeli z dobrimi igrami. Šele v končnici 
smo začeli loviti drugouvrščene Jesenice, ki 

pa so nam dva kroga pred koncem že pobeg
nile s preveliko razliko. V prejšnji tekmi so 
namreč [iresenetljivo [)ienuig<ile [iivouvršCe-
ne Mariborčanke.« Na lestvici vodijo Terme 
Maribor, druge so Jesenice, Celjanke so tret
je pred Olimpijo, Triglavom in Bledom. »Naša 
ekipa je v letošnji sezoni igrala zelo dobro. 
Vratarka Suzana Končan, Sergeja Zinišek, Moj
ca Duh, Sanja Vickovič in Dijana 1'osavec so 
bile nosilke naše igre. Zimškova in Duhova 
sta si tudi zagotovili mesto v reprezentanci za 
svetovno prvenstvo, ki bo marca v Mariboru. 
Kot vodja selekcije [iiiCakujem uspešen na
stop na prvenstvu, v preostalih tekmah DP pa 
se nadejam še nekaj zmag in končnega tretje
ga mesta,« je zaključil Koštomaj. 

J O Ž E K U Z M A . 



ŠPORT 23 

Prvaki? Zakaj pa ne! 
Konec tedna spet prvoligaški nogomet - Era doma, Publikum in Rudar v gosteh 

^li lahko okrepljena 
lliinpija v preostalih 15 
jogih DP zaustavi »Pušni-
ove terierje«? To vprašanje 
5Ji po glavah nogometnih 
jljubljencev po Sloveniji, 
fljani bodo prežali in ča-
jli na svojo prilpžnost 
foti Ljubljančanom, ki so 
jedijsko v ospredju, kar pa 
, lahko voda na mlin pr-
ih. 
Publikum je na devetih pri-

iteljskih tekmah izgubil le 
Olomoucem (0:2), dvakrat 
iral neodločeno (Pohang 
teelers 0:0, Zadar 2:2), šest-
rat pa je zmagal (Aluminij 
:0, Trieste 7:2, Izola 4:1, St. 
eit 6 : 0 , Dravinja 6:0, Krš-
o 2 : 0 ) . 

Spremenjena 
ricipat ambicije 

enaice 
Celjski nogometaši bodo 
pomladanski del sezone odi
rali v nekoliko spremenje-
lizasedbi. Moštvo sta zapu-
tila udarna člana prve enaj-
terice Domen Beršnjak in 
llmir Sulejmanovič. Oba sta 
epridružila belgijskemu pr-
aku in letošnjemu udeležen-
u LP Genku. Ker je prvemu 
ogodba potekla, drugemu 
a je prav pogodba omogo-
ala odhod v tujino ob na-
inčno določeni odškodnini, 
k l u b u odhodov niso mogli 

preprečiti. Ne glede na dejs
tvo, da se bo verjetno njuna 
odsotnost v ekipi poznala, pa 
sta oba prestopa tudi potrdi
tev dobrega strokovnega de
la v vseh selekcijah, saj je prav 
Beršnjak, ki je v Celje prišel 
iz Vranskega, igral za vse Pub-

likumove selekcije od U-16 
dalje. Poleg omenjenih sta 
klub zapustila tudi Samo Vi-
dovič in Andrej Jožef, ki sta 
prestopila v avstrijski SAK. 
In kako bo trener Marijan 
Pušnik skušal nadomestiti 
manjkajoče? 

Celotni članski pogon CMC Publikum. 

Matej Šnofl, ki je nazad
nje igral v Kopru, je brani
lec, katerega kvalitete naj 
bi zapolnile odsotnost Su-
lejmanoviča, povrhu tega pa 
se je izkazal tudi na bočnih 
položajih. Poleg Šnofla je 
branilsko vrsto okrepil Uroš 
Plaznik, redni član mlade 
reprezentance . Mlad insk i 
reprezentant Dejan Robnik 
že nekaj časa velja za enega 
naših najbolj obetavnih na
padalcev. Prvoligaške izkuš
nje si je že s 17 leti nabiral 
v dresu kranjskega Trigla
va, zdaj naj bi prevzel V i -
dovičevo minutažo. Še naj
težje bo zapolniti vrzel po 
odhodu Beršnjaka, kjer pa 
ima Pušnik kar nekaj igral
cev, željnih dokazovanja v 
ofenzivnem delu vezne li
nije, Mitjo Brulca, Dejana 
Plastovskega in Darka Ma-
letiča. Prav za to mesto so 
poz imi zagotovi l i še eno 
okrepitev. Gre za 18-letne-
ga Dareta Vršiča, ki bo do 
konca sezone igral za M u 
ro. Pogodba je že podpisa
na in tudi dostavljena Zdru
ženju klubov 1. S N L . Čeprav 
sta se za mladinskega repre-
zentanta potegovala tako 
Maribor kot Olimpija, je bil 
C M C Publ ikum očitno hi
trejši in spretnejši. Svoji pr
vi profesionalni pogodbi pa 
sta podpisala tudi celjska 
mladinca, soigralca Robnika 
in Vršiča v mladinski repre
zentanci, Dejan Kelhar in 
Dejan Urbanč. Celjani ta
ko nadaljujejo s prakso uve
ljavljanja igralcev iz lastne 

nogometne šole. Pred pom
ladjo je velik optimist pred
sednik kluba Marjan Ven-
gust: »Prepričan sem, da si 
bo naš klub zagotovil nasto
panje v evropskem pokalu. 
Želja pa je seveda osvojitev 
vsaj enega naslova.« 

Šmarčani še 
višje? 

Prvi del prvenstva so za
ključili na 5. mestu, na njem 
bi radi ostali, ker pa je vods
tvo kluba ekipo okrepilo, ob
staja tiha želja po še višji uvr
stitvi. Pogodbe so prekinili 
z Duškom Karanovičem, 
Samirjem Balagičem in To-
nijem Usnikom, Simona 
Koruna so posodili Zagorju, 
Dragana Variča pa Vranske
mu. Dogovarjajo se še o po-
soji izkušenega vratarja Bo
risa Kališka, ki v spomla
danskem delu prvenstva ne 
bo več v Šmartnem ob Paki. 

Novinci pri Eri so Mar
ko Gobec in Matej Milja-
tovič, Brazilec Amaral , Bo
rut Arlič in Ljubljančan De
jan Stefanovič. Po koncu 
zadnjih priprav na Malem 
Lošinju so se v Opatiji pro
ti domači , vodilni ekipi hr
vaške tretje lige razšli z 1:1 
(Arlič). Trener Borut Jarc 
je svoje varovance dvakrat 
odpeljal na Mali Lošinj , ra
zen težavnih razmer v do
mačem okolju, pa s pripra
vami ni imel večjih težav. 
V nedeljo bo v Šmartnem 
gostovala Gorica. »Igrišče je 
že oč i ščeno , pomaga l i so 

nam tudi domači navijači. 
Vendar bo igrišče konec ted
na še zelo težavno, mokro, 
tudi nasprotnik je zelo ne
varen. Naš cilj je seveda 
zmaga. Imeli smo dobre pri
prave in naša ekipa je ned
vomno sposobna dobrega re
zultata,« je napovedi strnil 
direktor kluba Jože Krajnc. 

V boju za 
obstaneic 

Mesto za Šmarčani so uvrš
čeni nogometaši velenjske
ga Rudarja, ki pa dobrega po
ložaja zagotovo ne bodo us
peli zadržati, saj bodo na
stopili v oslabljeni postavi. 
Vodstvo kluba se je razšlo z 
Admirjem Suljičem in Sea-
dom Jahičem, v Šmartno se 
je vrnil Borut Arlič, zaradi 
finačnih težav pa v klubu ni
so iskali nobene ustrezne za
menjave. Moštvu so se pri
ključili nekateri obetavni 
mladinci, ki bodo konkuri
rali za mesto v članski eki
pi. Trener Franci Oblak ta
ko razpolaga z 21, predvsem 
mladimi igralci, ki se bodo 
morali enakovredno meriti 
z izkušenimi igralci v dru
gih slovenskih klubih. Ru
darji so minuli teden nasto
pili na turnirju v Kozini (Ja
dran 0:0, Grosuplje 4:0 - Mu-
janovič 2, Spasojevič, Šmon). 
Dvakrat so se pripravljali v 
Medulinu, zadnje tri tedne 
pa so se morali sprijazniti z 
nemogočimi razmerami v Ve
lenju in okolici. Cilj je ob
stanek v ligi. »Z našim igral
skim kadrom bi vsako me
sto višje od desetega pome
nilo velik uspeh,« je načrt 
pred nadaljevanjem izrazil 
direktor Matjaž Begič. Kna
pi bodo najprej gostovali v 
Ajdovščin i pri Primorju. 
Tam bo tudi že bolj jasno, 
kaj zmore pomlajena velenj
ska ekipa. 

PETRA Š A F R A N 
D E A N ŠUSTER 

Ljubitelji nogometa lahko v Bistroju Točka na štadionu Skalna klet od petka dalje 
'kupite sezonsko vstopnico za ogled vseh domačih tekem v drugem delu sezone 
2002/2003. Cena vstopnice, ki zagotavlja ogled 8-ih prvenstvenih tekem ter 
Polfinalne tekme Pokala Slovenije znaša 7.500 SIT. V primeru, da se N K C M C 
^ublikum uvrsti v finale Pokala Slovenije bo sezonska vstopnica omogočala ogled 
^Udi te tekme. Vsi, ki se boste odločili za nakup sezonske vstopnice za spomladanski 
^el sezone pa boste dobili še poseben popust v višini 4.000 S I T pri morebitnem 
J^akupu celoletne vstopnice za ogled tekem v sezoni 2003 / 2004, ko se bodo le te že 
'8»"ale na novem štadionu. Cena običajne enkratne vstopnice bo v drugem delu 
sezone znašala 1.200 SIT , v predprodaji na bencinskih servisih Petrol pa 1.000 SIT . 
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Š e n t j u r č a n i š e v i g r i 
Pivovarski derbi Olimpiji - Lokalna obračuna Rogli in Kemoplastu -

Zrečani v ligi za prvaka 
Pr ičakovan poraz Lašča-

nov in z m a g a Rogle ter pre
senet l j ivo slavje K e m o p l a -
sta so g l a v n e znač i lnos t i 
sobotn ih koša rka r sk ih te
k e m v Goodyear in prvi slo
v e n s k i k o š a r k a r s k i l i g i . 

Vroče je bilo predvsem v 
Šoštanju , tudi po tekmi , 
med tem ko sta preostala 
dvoboja minila mirno. 

Evans le prišel 
Laščani proti Olimpiji ni

so pr ičakoval i preseneče
nja, kajti razlika v kvaliteti 
ekip je v tej sezoni preveli
ka. Kljub temu pa so bili do
stojen nasprotnik zmajem, 
p rvemu presenečenju v 
Evropi. Dokler je K e n y a n 
W e a k s (19) imel dovolj mo
či, so bili domači pivovarji 
povsem blizu, v ključnem 
delu srečanja pa je obram
ba Olimpije znala ustaviti 
t emnopol tega Amer i čana , 
ob dobrem skoku v napadu 
pa je bilo to tudi dovolj za 
zanesljivo zmago . V Laško 
je v petek le prišla dolgo ča
sa pr ičakovana okrepitev. 
25-letni brani lec L a m o n t 
Evans iz Bahamov naj bi za
polnil vrzel na položaju or
ganizatorja igre, kjer ima 
trener Predrag K r u š č i č že 
vso s ezono največ težav. 
Evans je igral na ameriški 
univerzi Drake, kjer je imel 
v povprečju 7,3 podaje na 
srečanje, in prav ta element 

igre trenutno najbolj manj
ka Laščanom. Proti Ol im
piji je Evans tekmo sprem
ljal na klopi. Najverjetneje 
bo zaigral v 20. krogu, ko 
Laščani odhajajo v Zadar. 

Udarci po 
tekmi? 

v Šoštanju so Šentjurča
ni kljub 26 izgubljenim žo
gam presenetili domačine, 
ki niso znali kaznovati vseh 
napak Kemoplas t a . O b 
sk romnem, 35-odstotnem 
metu, je bilo to tudi težko, 
odločitev pa je padla v zad
njih dveh minutah, ko so 
Šentjurčani ponovno poved-
li, z mirnim izvajanjem pro
stih metov pa tudi obdržali 
zmago v svojih rokah. Ključ 
do uspeha sta bila tudi re
zervista (igrala sta samo zad
njih 10 minut) Urban Palč-
nik , ki je ob odlični igri v 
obrambi dosegel tudi 5 po
m e m b n i h točk, ter Pe te r 
M a č e k , ki je na koncu mir
no zadel 4 proste mete. Z 
zmago se igralci Igorja Puc
ka ponovno borijo za 5. me
sto, na katerem je sedaj He-
lios z dvema zmagama pred
nosti. Prav Domžalčani pa 
prihajajo v Šentjur v zad
njem krogu, ob tem pa Ke-
moplast doma gosti še eki
po Triglava in odhaja v Za
gorje, kjer še ni izgubil. M o 
rebitne tri zmage bi prine

sle tudi ligo za prvaka, če
prav je osnovni cilj še ved
no čim večje število točk v 
boju za obstanek. Na drugi 
strani »električarjem« poraz 
ni preveč škodoval , kajti še 
vedno so trdno na 4. mestu 
in samo zelo neugoden raz
plet j im lahko pokvari na
predovanje v boljši del li
ge-

Srečanje v Šoštanju pa je 
imelo tudi »tretji« polčas . 
A l e k s a n d e r Be l anov ič naj 
bi namreč udaril prvega 
igralca gostov D a m j a n a 
N o v a k o v i č a (26 točk) . Že 
med tekmo je Belanovič s 
komolcem zadel najboljše
ga šentjurskega strelca, za 
kar je dobil nešportno oseb
no napako. Po tekmi je No-
vakovič želel podati roko 
domačinom, kjer naj bi ga 
Be lanov ič m o č n o udari l . 
Uradne osebe tega niso vi
dele, Novakovič je dogodek 
prijavil v poročilo o tekmi 
in bo o njem (tudi na osno
vi posnetka) odločala tek
movalna komisija. 

Rogla uspela 
v Zrečah ni bilo dileme 

o zmagovalcu , kajti Rogla 
je bila premočan nasprot
nik za os labl jene H o p s e 
(zbolel je M a t j a ž C i z e j ) . 
Mirna igra Zrečanov s trdo 
obrambo ter kar 15 skoki 
več je prinesla deseto zma
go in ligo za prvaka. Izka

zala sta se predvsem M a r i o 
D u n d o v i č z novim double-
doublom (15 točk, 13 sko
kov) ter G o r a n Za r i č , ki je 
imel osem podaj. Na drugi 
strani so odpovedali prak
tično vsi, tako da ni poma
galo niti igranje trenerja 
M a t j a ž a Tovorn ika (v 20 
minutah 10 točk). Tudi Hop-
si še imajo nekaj možnosti 
za 5. mesto, čeprav bo to 
zaradi neugodnega razpore
da (gostijo Slovan in Tri
glav, odhajajo v Šoštanj) sila 
težka naloga. Tudi njim pa 
ostaja osnovni cilj še kak
šna zmaga pred morebitno 
ligo za obstanek, kajti eki
pe z dna lestvice so se pre
budile in tudi povsem prib
ližale sredini. 

Rogla bo v nas lednjem 
krogu prosta. Elektra bo po
tovala v Koper, Hopsi bodo 
pričakali S lovana, najbolj 
pomembno srečanje pa bo 
v Šentjurju, kjer bo gosto
val Triglav. 

J A N E Z T E R B O V C 

Peterka kroga: Petro
vič, Novakovič (oba Al 
pos), Zarič (Rogla), Dun
dovič (Rogla), Weaks (Pi
vovarna Laško). Igralec 
kroga: Damjan Novako
vič (A. Kemoplast). Tre
ner k roga : Igor Pucko 
(Alpos) . 

PANORAMA 
KOŠARKA 

GOODVEAR LIGA 
19. krog: Pivovarna Laš

ko - Union Olimpija 68:83 
(48:60,32:38, 17:23); Weaks 
19, Miletič, Dojčin 15, Pa-
vič, Kuqo 6, Popovič 5, Ra-
dunovič 2. Vrstni red: Mac-
cabi 34, Crvena zvezda , 
Union Olimpija 33, Gibona 
31, Krka, Zadar 30, Zagreb 
29, Široki brijeg, Pivovarna 
Laško, Split 26, Borac 24, Bo
sna 20. 

1. SKL - moški 
19. krog: Elektra - Alpos 

Kemoplast 66:71 (54:47, 
30:28,17:13); Ručigaj 18, Ču-
stič 16, Dražovič 11, Tajnik 
6, Belanovič, Divjak 5, La-
tovič 3, Rupreht 2; Novako
vič 26, Petrovič 10, Jovano-
vič 7, Palčnik 5, Novak, P 
Maček 4, Kahvedžič 2. Ro
gla - Savinjski Hopsi 74:57 
(56:45, 34:24, 15:9); Dun
dovič 15, Meško 14, Sivka 13, 
Zinrajh, Mihajlovič 8, Zarič 
7, Temnik 5. Benič 4; Čato-
vič 19, Gržina, Tovornik, Čo-
vič 10, Skok4 , K a d i č 3 , G o d -
ler 1. Vrstni red: Geoplin Slo
van 35, Koper 29, Rogla 28, 
Elektra 27, Helios 26, Alpos 
Kemoplast, Savinjski Hopsi, 
Kraški zidar 24, Triglav, Za
gorje 23, Birokrat 22. 

1. SKL - ženske 
4. krog: Merkur - Sežana 

105:49 (82:35, 62:20, 

Čonkova 13, Markovič 12, 
Jereb 10, Tratsiak, Joc ič 7, 
Potočnik 6, Perlič 5, Ram-
šak 3, Kvas 2. Vrstni red: Mer
kur 8, Jezica, Maribor 7, Je 
senice, Sežana 5, Odeja 4. 

ROKOMET 

1. SRL - moški 
13. krog: Trimo Trebnje -

Celje Pivovarna Laško 24:37 
(14:16); Vugrinec, Pajovič, 
Milosavljevič 7, Rutenka, 
Kokšarov 5, Žvižej 4, Bilbi-
ja 2, Oštir, Maksič 1. Velika 
Nedelja - Gorenje 26:29 
(13:13); Kavtičnik 8, Tamše 
7, Bedekovič 5, Sovič 4, Mla
kar 3, Sirk, L. Dobelšek 1. 
Vrstni red: Mobitel Prule 26, 
Celje Pivovarna Laško 24, Pre-
vent 19, Gorenje 18, Trimo 
13, Termo, Inles 11, Rudar, 
Cimos 9, Velika Nedelja 7, 
Slovan 6, Pivka 3. 

1. SRL - ženske 
10. krog: Celeia - Žalec 

24:27 (10:13); Strmšek 8, Sot
ler 5, Bilič, Čerenjak, Kika-
novič 3, Novak 2, Arnšek 1; 
Savič 11, Randl 7, Agofono-
va, Krajnc 3, Potočnik 2, Ste-
vanovič 1. Vrstni red: Krim 
20, Piran 18, Žalec, Burja 12, 
Olimpija 11, Izola 9, Celeia 
7, Loka kava, Gramiz 5, Sa
va 1. 

POKAL SLOVENIJE 
Osmina finala, druga tek 

ma: Gorišnica - Gorenje 
44:29. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
SOBOTA 1.3. 

IVIALI NOGOMET 
1. S L , 14. krog, Ljubljana: 

Metropol - Dobovec. 

KOŠARKA 
Goodyear l iga, 20. krog, 

Zadar: Zadar - Pivovarna Laš
ko. 

1. S K L - moški , 20. krog. 
Polzela: Savinjski Hopsi -
Geoplin Slovan (20), Šent
jur: Alpos Kemoplast - Tri
glav (19), Koper: Koper - Elek
tra. 

1. S K L - ženske, 5. krog, 
Maribor: RC Maribor - Mer
kur. 

ROKOMET 
P O K A L P O K A L N I H Z M A 

G O V A L C E V 

Četrt ina finala, prva tek
ma, Celje: Celje Pivovarna 
Laško - Energia Voronež 
(17.30). 

1. S R L - moški , 14. krog, 
Velenje: Gorenje - Rudar 
(19). 

1. S R L - ženske, 11. krog, 
Kočevje: Gramiz - Celeia , 
Ljubljana: Krim - Žalec. 

ODBOJKA 
1. D O L , četrtina finala, dru

ga tekma, Šoštanj: Šoštanj To-
polšica - Fužinar (18). 

NEDEUA 2. 3. 

NOGOMET 
1. S N L , 19. krog, Prevalje: 

Korotan - C M C Publikum; 
Šmartno ob Paki: Era - Gori
ca; Ajdovščina: Primorje - Ru
dar (15). 

Najboljši s priznanji Gorenjade 
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NA KRATKO 
Zmaga med dvojicami 

Bogota: Velenjska teniška igralka Katarina Srebotni 
med dvojicami skupaj s Švedinjo Aso Svensson zmago 
ka turnirja z nagradnim skladom 170.000 dolarjev. Pj 
postavljeni slovensko-švedski par je bil v finalu s 6:; 
6:1 boljši od drugih nosilk, Ukrajinke Tatjane Perebi 
in Slovenke Tine Križan. Velenjčanki se med posamez 
ni uspelo prebiti v finale. V polhnalu jo je s 5:7 in 
premagala 528. igralka na lestvici W T A Španka Mec 
Garrigues. 

Odlični celjski »policistitf 
Orleans : Včeraj se je v Franciji zaključil mednarc 

turnir za veliko nagrado v ju-jitsu. Na turnirju je na 
palo 327 tekmovalcev iz petih držav, med njimi tudi 
ni policijskega kluba borilnih veščin. Boštjan Bevc 
kategoriji do 85 kg osvojil drugo mesto. Na tretja mi 
so se uvrstili Peter Bevc, Dragan Milutinovič in Prir 
Manojlovič. V osnovni šoli Ljubno bo v soboto (10) 
žavni turnir v borbah, ki ga bo pripravil klub Samu 
Na tekmovanju bodo sodelovali člani in članice iz tri 
stih klubov, tako da v Ljubnem pričakujejo več kot 
tekmovalcev. 

Kdo na SP? 
Trž ič , L jubl jana : Po šestih nastopih na izbirnih te 

mah za sestavo kegljaške mladinske reprezentance, kil 
maja nastopila v Nemčiji na SP, so zelo blizu uspeha 
celjske mladinke. Barbara Fidel je trenutno na 3. mest 
Sabina Koljič je peta in Zorica Gluv ič šesta. Na zadnj 
dveh tekmah se lahko v reprezentanco z dobrima nast 
poma uvrstita tudi Rada Savič in Dobrila Vučenovič . (JI 

Šest zmag celjskim atletom 
Celje: Minuli vikend so atleti Kladivarja Cetisa na drža 

nih prvenstvih osvojili šest zlatih medalj: Danijela Dum 
na 400 metrov na Dunaju, Sandi Dečman v suvanju krogi 
Živa Majcen v metu diska in Petra Novak v metu kopja 
Kopru ter Boštjan Tratnik v Novi Gorici v skoku v daljino 
v teku na 60 metrov z ovirami. 

Gozdnik se je izkazal 
Žalec : Na odprtem prvenstvu v veleslalomu je nastopi 

kar 141 tekmovalcev in tekmovalk v različnih starostu 
kategorijah. Pri ženskah so zmagale Lina Pušnik, Varja G 
vedič in Katja Jurjevec, pri moških pa Žan Pušnik, Tora 
Velečič, Marjan Laznik in Milan Govedič. 

Najpogumnejši z Mrzlice 
Mrzl ica : Turnega smuka se je v nedeljo udeležilo 31 siit 

carjev. Najboljši čas je dosegel Janko Potočnik (14 minut 
13 sekund). Med ženskami je bila najboljša Mojca Toni 
žin, pri moških do 30 let Matjaž Moškon in pri moških m 
50 let Franček Pungerčič. 

Piki do novega rekorda 
Vransko: Smučarsko društvo Tana je pripravilo meddru 

tvene skakalne tekme na 15- in 25-metrski skakalnici. ' 
tekmovalcev se je pomerilo v petih kategorijah. ZmagovJ 
ci so bili Aleš Pečovnik, Nejc Kokalj, Bojan Jakob in Grej 
Piki, ki je s 25 metri postavil tudi nov rekord skakalnice 

(TI 
Aktivni šahisti 

Žalec : V minulem tednu so bili v okolici Celja trije šahoi 
ski turnirji. V Šempetru je med 16 šahisti zmagal Jože Pete 
nel. V Šentjurju, kjer je nastopilo 40 tekmovalcev, je zn^ 
gal mojster Vladimir Ivačič, v Grižah pa je med 36 šahij 
zmagal domači fide mojster Dani Vombek. (JG) J 

1. Pungartnikov memorial 
Šent i l j : V krajevni skupnosti so po več kot desetih leti 

suhih z im znova priredili tekaško tekmo. Srečanje so t 
kači namenili spominu na velenjskega učitelja Rada Pi" 
gartnika. Po posameznih kategorijah so zmagali Greg< 

Goršek, Andrej Je len , Bral 
ko Ocepek, Milan Goršd 
Monika Cestnik, Tina Ces 
nik, A n i c a Vas le , Slavi 
K o l m a n i č . 

Športniki 
Gorenja n s i 

Rogli 
Velen j e : 200 Ijubitell^ 

smučanja se je v nedc 
udeležilo prvenstva Društ' 
za športno rekreacijo Go^j 
nja v veleslalomu, ki so 
združili s športnimi igr̂ f̂ 
Gorenja in Gorenjado 20^^ 
Najboljša časa sta doscjl 
Varja Govedič in Jani ž'' 
k o . 



RADIO 25 

I TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE 

»Brrr! Le kaj nas čaka čez nekaj minut?« so si mislili čakajoči na avdicijo, preden jih je komisija poklicala 
na govorni preizkus. 

Avdicijo 
preživeli vsi! 

v petek in soboto smo na 
Radiu Celje pripravili avdi
ciji za nove moderatorje. Pri
javljenih je bilo kar 119 fan
tov in deklet, ki so se želeU 
preizkusiti pred mikrofo
nom. Izredno zanimanje je 
presenetilo celo nas, telefo
ni na radiu pa so teden dni 

pred avdicijo zvonili kot no
ri. Prijavljene je zanimalo 
predvsem, kaj neki jih čaka 
na avdiciji, kako dobro ali 
slabo so plačani moderator-
ji, nekateri pa so celo želeli 
izvedeti, kaj je to moderatorl 
Nekateri so se verjetno mal
ce ustrašili, kajti vseh prijav

ljenih na avdicijo ni bilo. Če
prav so preživeli vsi! Zdaj iz
brane čakata še dve avdiciji, 
na katerih bomo od njih zah
tevali vedno več, tako da bo
do na koncu res ostali samo 
najboljši, ki jih boste čez prib
ližno pol leta že lahko slišali 
na programu Radia Celje. 

»Saj nismo tako strogi!« Člani komisije, tonski tehnik Aljoša Bončina, slavist Matjaž Črešnovar in 
urednica Radia Celje Nataša Leskovšek, so pazljivo poslušali branje in interpretacijo besedil vseh prijav

ljenih. 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK, 27. FEBRUARJA, OB 10.10: 

POP ČVEK 

25. obletnica Aleksandra 
Ježa 

v tokratni oddaji Pop čvek bo Simona Br-
glez gostila Aleksandra Ježa, ki nam bo med 
drugim zaupal, da je za koncert, ki ga pri
pravlja v Laškem od dnevu žena, shujšal kar 
10 kilogramov. Zanima ga tudi navtika. Ko 
je prvič upravljal barko, je mislil, da zna, 
po dveh minutah pa ugotovil, da je poleg 
izpita pomembna še praksa. Kljub temu je 
priplul iz Zadra do Lastova. O tem in drugih 
zanimivih stvareh bo govoril v oddaji Pop 
čvek. 

SREDA, 5. MARCA, OB 18.00: FULL 
^ _ _ _ _ J C 0 0 L ^ . „ _ _ 

Klovnesa Mika Maka za dobro 
voljo 

Klovnesa Mika Maka, ki jo slovenski otro
ci že dobro poznajo, saj jim na televiziji pri
poveduje pravljice, na odru pa jih zabava s 
klovnovskimi norčijami, se je tokrat preiz
kusila tudi kot pevka. V dvanajstih Pesmi
cah za dobro voljo, kakršen je tudi naslov 
albuma, je zabavna, nagajiva, živahna in na
smejana, kot se za pravo in povrh še šolano 
klovneso spodobi. Mika Maka je namreč prav 
zares obiskovala šolo za klovne v Moskvi. Z 
njo se bo pogovarjala Simona Brglez. 
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Požig zaradi nasilja? 
Leto in pol po požigu hiše Mirsada Zahiroviča v Vojniku on in njegov mladoletni sin še vedno živita v negotovo^ 

Ker naj bi bil mladostnik žrtev psihičnega nasilja, sodnega postopka verjetno sploh ne bo 
Leto in pol po tem, ko je 

takrat 16-letni mladostnik 
podtaknil požar v očetovi 
hiši na Celjski cesti v Voj
niku, zadeva še ni dobila 
sodnega epiloga. Morda ga 
tudi ne bo, saj so krimina
listi v času preiskave ugo
tovili, da je fant, ki bo kmalu 
dopolnil osemnajst let, de
janje storil zaradi hude no
tranje stiske. Bil naj bi žr
tev psihičnega nasilja - ki 
ga je, še posebej, če žrtev o 
tem ni pripravljena sprego
voriti, izjemno težko doka
zati. Zgovoren je podatek, 
da so strokovnjaki centra 
za socialno delo sodišču 
predlagali, naj postopka zo
per še vedno mladoletnega 
fanta sploh ne prične, kar 
je po besedah predsednika 
Okrožnega sodišča v Celju 
Andreja Pavline izjemno re
dek predlog. 

Ne glede na vse, kar mla
dostnik in njegova mlajša se
stra preživljata po zločinu, 
pa bi lahko sklepali, da - vsaj 
psihično - nasilje nad njima 
še vedno traja. S fantom se 
ves čas po požigu razen kri
minalistov in bližnjih sorod
nikov, o dejanju, ki nad njim 
visi kot hudo breme, ni po
govarjal nihče. 

Požig 
Požar je v hiši izbruhnil 

sredi noči, ko je bil lastnik 
hiše, Mirsad Zahirovič, na 
delu v Rudniku Velenje. V 
času požara je bil v hiši le 
njegov mladoletni sin, ki je 
bil v požaru lažje poškodo
van, požigalci, ki so stene hi
še »okrasili« z nacionalistič
nimi simboli, pa naj bi fan
ta tudi pretepli. Skrivnost
nost kriminalistov je že ta
krat dala slutiti, da se za 
zgodbo skriva nekaj več. 
Kmalu po požigu so krimi
nalisti razkrili, da je ogenj 
zanetil mladoletni fant sam, 
o razlogih, zaradi katerih 
naj bi to storil, pa so Mirsad 
in njegova otroka (ki živita 
pri materi v Velenju) priprav
ljeni spregovoriti šele zdaj. 

Otroka, mladoletna brat 
in sestra, ki sta po ločitvi Mir
sada od soproge v začetku 
devetdesetih let ostala pri 
materi, o dogodku, ki je tra
gične posledice pustil vsem 
družinskim članom, govori
ta dokaj zadržano . Njuni 
zgodbi se v marsičem razli
kujeta od zgodbe očeta - če
prav nas je ravno slednji po-

»Storilec je bil mladoletnik, do obravnave pa še ni priš
lo, ker smo čakali na mnenje pristojnega centra za so
cialno delo (CSD) o storilcu in razmerah, v kakršnih 
živi. V poročilu je zapisano, da gre za urejenega mla
dostnika, ki obiskuje srednjo šolo, se ukvarja s špor
tom, ni storilec kaznivih dejanj in si je nasploh uredil 
življenje, zelo možno pa je, da je bil v času, preden je 
dejanje storil, žrtev psihičnega nasilja,« je povedal An
drej Pavlina in dodal, da je v poročilu CSD-ja zapisan 
predlog, ki je za tovrstna poročila sicer neobičajen: »Stro
kovnjaki CSD-ja predlagajo, naj v zvezi s fantom, nad 
katerim je bilo zelo verjetno izvajano psihično nasilje, 
sodnega postopka sploh ne sprožimo«. 

Hiša na Celjski cesti 2 v Vojniku takoj po požigu. 

klical s prošnjo, da bi razi
skali, zakaj njegov sin na sod
no obravnavo čaka že več kot 
leto dni... 

Otroica 
Nedelja je dan, ko otroka 

običajno obiščeta Mirsada v 
njegovi hišici v Vojniku. Pri
kupna in inteligentna mla
dostnika delujeta prestraše
no, ko je v bližini oče. Ko 
smo sami, se nekoliko spro
stita. Govorita predvsem o 
tem, kaj se je z njima doga
jalo po požigu, v katerem 
fant, razen poškodbe roke, 
ni utrpel hujših posledic. 

»Takrat se je porušilo mo
je življenje. Med požarom 
sem bil poškodovan, vendar 
na srečo ni bilo hujšega. Kri
minalisti so me obiskali, ko 
sem bil v bolnišnici in me, 
po pogovoru s prijateljem, ki 
je pri dejanju sodeloval, pre
prosto vprašali, ali sem jaz 
to storil. Samo prikimal 
sem,« pripoveduje nedvom
no prehitro dozorel fant. In 
doda, da so po njegovem 

mnenju kriminalisti »najpa
metnejši ljudje, kar jih je 
kdaj srečal«. 

Njegova sestra je bila v ča
su požiga stara štirinajst let 
in na obisku pri sorodnikih 
v Bosni. Tudi njo še vedno 
mučijo hudi občutki krivde. 
»Vedela sem, kaj namerava 
storiti moj brat, pa nisem ni
komur povedala. Če bi to 
storila, do požiga verjetno 
ne bi prišlo in danes bi vsi 
živeli drugače,« si očita de

klica, ki pozablja, da je v času 
požiga hodila še v osnovno 
šolo in da je molčala zato, 
ker je skušala zaščititi svo
jega brata. 

On še vedno ne želi govo
riti o vzrokih, ki so ga pripe
ljali do tega, da se je odločil 
požgali hišo. Na vprašanje, 
ali je bil morda kdaj sam žr
tev nasilja, ne odgovori; mi
mogrede le zamrmra: »Ne, 
le tu in tam sem dobil kak
šno klofuto... Bolj vzgojno...« 

In kakšna naj bi bila vzgojna 
klofuta po njegovem mnenju? 
»Kot če imaš psa. Nekateri 
jih nenehno pretepajo in mu
čijo, drugi pa ga brcnejo le 
tu in tam...« Ter, v isti sapi, 
doda: »Sam svojega otroka ne 
bom nikoli udaril...« 

Ko se pozanimamo o vzro
kih, zaradi katerih se sodni 
postopek, ki ga pri Zahiro-
vičevih nestrpno pričakuje
jo, še ni začel, postane jasno, 
zakaj. . . 

ilfiirsad 
»Približno leto pred po

žarom je sin izrazil željo, 
da bi prišel živet k meni,« 
pravi Mirsad , ki ima oba 
otroka nedvomno rad, ven
dar je požig na njihovih sr
cih pustil neizbrisen pečat. 
Čeprav otroka očeta še ved
no obiskuje ta , so odnos i 
med njimi videti nekoliko 
napeti; skorajda ne mine te
den, da se ne bi pogovarjali 
o požaru in tem, kako se bo 
vse skupaj razpletlo. »V ča
su požiga sem bil v nočni 

Na Okrožnem sodišču v 
Celju so v sklopu t. i. pri
pravljalnega postopka pred 
dnevi zaslišali vse vplete
ne, na Okrožnem držav
nem tožilstvu v Celju pa 
bodo v teh dneh odločili, 
ali bodo podali zahtevek za 
začetek sodnega postopka 
proti mladostniku, ki je 
požgal očetovo hišo, ali pa 
bodo od zahteve po prego
nu odstopili. 

izmeni v rudniku, dom 
bil le sin in najprej je iz 
dalo, kot da so ga nap 
neznanci in skušali pož; 
hišo. Kmalu so ugotovili 
je hišo zažgal sin sam,« | 
vi Mirsad, ki naj bi na 
gorišču našel dokaze, ki 
vorijo o tem, da so ga 
meravali celo zastrupiti 
roma ubiti na kakšen d 
način. 

»Prepričan sem, da je 
vsem skupaj stala moja r 
danja žena,« pravi Mirs 
ki je želel o svojih ugoti 
tvah obvestiti tudi krimi 
liste, ki naj ga sploh nt 
poslušal i . Njegova otn 
vpletenost svoje mame v 
žig zanikata; čeprav naj 
kot sta povedala med pc 
vorom, vsi člani družine 
deli, da namerava fant p 
gati hišo svojega očeta. 

Potem 
»Najhuje je bilo v času 

požigu,« opisuje fant čase 
mu je bilo najtežje. »Nis 
vedel, kaj bi s svojim živ 
njem, kaj se bo zgodilo 
daj.« Odgovorov nima niti 
nes; vse, kar ve, je, da di 
nja ne bi nikoli ponovil, 
tem času sem nekako o( 
sel in spoznal, da težav ni i 
goče reševati z nasiljem.' 

Nekaj mesecev po dog 
ku je nameraval napraviti 
momor. »Šel sem na enoi 
višjih stolpnic v Velenju 
hotel skočiti. Tik preden 
to storil, so mi pred oči pi 
le slike treh prijateljev, 
sem jih spoznal v zadnj 
letu. Vedno so mi stali 
strani, tako kot sestra..] 
nenadoma sem spoznal, 
ima življenje veliko vri 
nost tudi, če si enkrat na 
dil napako. Odloči l sem 
da bom za to napako p 
čal, potem pa živel napi 
Ne želim pa, da zaradi fl 
ne še bolj trpijo ljudje, 
me imajo radi,« pripovedi 
o trenutkih, ko mu je i 
Ijenje podarilo nov smis 

»Čeprav sem po poži 
nehal hoditi v šolo in si 
mislil, da je ne bom večc^ 
skoval, sem si pozneje p 
mislil in se ponovno vpis^ 
Zdaj šolo redno obiskuje 
se trudi živeti naprej -
čeprav pod nenehnim I 
t i skom, predvsem žari 
oče tov ih besed. Sledt 
najbrž tudi sam prestraS 
in v negotovosti, ga nam! 
nenehno opominja, da 
moral za svoje dejanje P 
čati, da bo moral v zapo' 
»Naj se zgodi , kar se m' 
zgoditi . Enkrat bom svot 
den in čeprav tega, kar?' 
storil, ni mogoče izbris^ 
verjamem, da si bom Kili 
ustvaril svoje življenje, 
zaposli l , ustvaril družin^' 
zaživel , ne da bi me ol'' 
menjevala napaka, ki 
jo storil v zgodnji ml'i' 
sti.« 

A L M A M . S E D L J 

Foto: G R E G O R K A ^ Mirsad Zahirovič 
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Ropar v priporu 
31-letni F. P., ki naj bi konec januarja oropal poslovalnico Banke Celje v 

Novi vasi, je osumljen tudi drugih kaznivih dejanj 
pobre tri tedne po ropu po-

Lalnice Banke Celje v No-
ivasi so celjski policisti v 
,tek k p r e i s k o v a l n e m u 

^iiiku privedli 31-letnega 
p., ki je osumljen ropa te 

jjjke. Ker naj b i storil tu-
številna druga kazn iva 

ijaiija, so ga dlje časa is-
Ijludi policisti drugih po-
ijskih uprav po Sloveni-

F. P. je pred ropom v ne-
sredni bližini banke najel 
inovanje. Na dan ropa, 29. 
luarja letos, se je do ban-
pripeljal s kolesom, vsto-
1, zavpil »Daj pare, daj pa-
k, zagrozil s pištolo in pre-

)|odl leseno predelno steno, 
blagajne je vzel za okoli 
: milijona tolarjev, 3.770 

jn in 2.120 ameriških do-
jev. Potem je sedel na ko-
in se odpeljal. 
Kot je na novinarski kon-

jrenci v ponedeljek pove-
načelnik Urada krimina-
t̂ične policije pri PU Ce-
' Robert Mravljak, je 31.-
Ini F. P. slovenski držav-
n, ki v Sloveniji nima pri-
Ivljenega stalnega in ne za-
|siiega prebivališča, neneh-

pa je spreminjal tudi ime 
priimek, zaradi česar ga 
bilo še težje izslediti. »Na 
aju ropa in na poti, po ka-

e pobegnil, smo našli 
4r nekaj sledov, ki so pri-
fmogli k uspešni preiska-

pomagala pa so tudi ob-
itila občanov in maskirna 
p̂a, ki jo je izgubil med 

m iz banke,« je dejal Ro-
krt M r a v l j a k in povedal. 

Iskanje sledi na kraju ropa je bilo očitno uspešno. 

da gre za človeka, ki je ute
meljeno osumljen tudi dru
gih kazn iv ih dejanj. »Gre 
predvsem za vlome v stano
vanja in stanovanjske hiše ter 
drzne tatvine, policisti PU 
Maribor pa so ga iskali, ker 
je osumljen tudi posilstva,« 
je povedal načelnik celjskih 
kriminalistov, ki ocenjuje, 
da je bil F. P. že pred ropom 
banke v Novi vasi tatinsko 
zelo dejaven tudi na Cel j 
skem: »Doslej smo ga ute
meljeno osumili vsaj sedmih 
vlomov ali tatvin...« 

Celjski policisti so F. P. 
pridržali minulo sredo, dva 

Leta 2001 je bilo na območju PU Celje storjenih 4.909 
kaznivih dejanj zoper premoženje, lani pa je ta številka 
narasla na 5.528. Leta 2001 so celjski policisti zabeležili 
72 ropov, lani pa 41, kar pomeni , da je število ropov upad
lo za 43 odstotkov. Raziskanost ropov v lanskem letu je 
bila 58-odstotna; policisti so med drugim uspešno razi
skali bančna ropa v centru Celja , je na ponedeljkovi novi
narski konferenci povedal direktor PU Celje Edvard Mlač-
n i k . 

dni pozneje je preiskoval
ni sodnik zanj odredil pri
por. Natančnejša preiskava 
o tem, katera kazniva deja
nja naj bi osumljeni še za
grešil, se nadaljuje. Zanimi
vo je, da storilec dejanja ni 

priznal, policisti pa ukra
denega denarja in pištole, s 
katero je ropar zagrozil us
lužbenkam banke, še niso 
našli . 

A L M A M . SEDLAR 
Foto: A Š 

Maratonski proces v luči 
pritožb in vprašanj 

četrtega marca bo minilo 
let, odkar se je v Tekače-
pri Rogaški Slatini zgo-

Jeden največjih zločinov na 
Kenskih deh, umor štirih 
Nolžnih ljudi. Umora iz ko-
ploljubja je bil štiri mesece 

tem obtožen Kristijan Ka
mnik iz Slovenskih Konjic, 
^uarja naslednje leto pa se 
fia okrožnem sodišču v Ce-
h začelo sojenje. G lavna 
ravnava se je potem še tri-

na novo začela in bila 
'̂̂ l̂ înjena 28. januarja letos. 

^ se obeta, da se bo soje-
Začelo še petič, a je tudi 

•̂̂ "g tega ponovnega soje-
nastalo kup zapletov. 
3̂ zadnji glavni obravnavi 
'̂î eni januarja letos je pred-

'̂ 'lica senata, okrožna sod-
!^ Ingrid Lešnik, presene-

s predlogom o samoizlo-
in ta predlog posredova-

, predsedniku celjskega 
^ '̂̂ ožnega sodišča Andreju 
i^|'''ni. Lesniko va je pri tem 
^p'''«gu sledila ustavni odloč-

leta 2002, saj se je pre-
1̂ '̂î ila kot »okuženo« z listi-
I j^' iz sodnega spisa iz ob-

)3 predkazenskega postop

ka (npr. Kamenikove izjave po
licistom pri hišni preiskavi). 
S predlogom o izločitvi, kar 
bi pomenilo ponovni začetek 
sojenja, se odvetnica Marje
tica Nosan, ki zagovarja ob-
dolženega Kamenika, ni stri
njala, kako, zlasti pa kdaj se 
bo predsednik Pavlina odlo
čil glede predloga sodnice Le-
šnikove, pa je še vprašanje. 

Te dni je namreč odvetnica 
Nosanova vložila predlog o iz
ločitvi predsednika okrožnega 
sodišča Andreja Pavline in 
podpredsednika sodišča, 
okrožnega sodnika Milka Ško-
bemeta. Nosanova svoj pred
log utemeljuje z oceno, da sta 
predsednik in podpredsednik 
javnosti posredovala nekaj iz
jav, ki govorijo o njuni pristran
skosti. O predlogu Nosa nove 
bo zdaj odločal predsednik viš
jega sodišča Franc Dušej. Pred
sednik Pavlina se bo lahko urad
no odločil glede izločitve pred
sednice senata Lešnikove šele 
po tem, ko bo znana odločitev 
predsednika Dušeja, sicer pa se 
ve, da je Andrej Pavlina naklo
njen aktualni slovenski sodni 
praksi v primerih »okuženosti« 

sodnikov, zato je njegova (mo
rebitna) odločitev predvidlji
va: izločitev sodnice Lešniko
ve in s tem celotnega senata, 
določitev novega sodnika, ki bi 
prevzel »zadevo Tekačevo« in 
ponovni začetek sojenja. Kak
šnega posebnega navdušenja za 
novo senatno krmilo med celj
skimi okrožnimi sodniki ni, ni 
pa izključena tudi možnost, da 
se bo sojenje nadaljevalo v kak
šni drugi slovenski sodni pala
či. 

Odvetnica Marjetica Nosan 
seje prejšnji teden pritožila tudi 
na sklep preiskovalnega sodni
ka Zorana Lenovška, ker je 
iz sodnega spisa izločil dolo
čene listine iz predkazenskega 
postopka (odločitev tega sena
ta uradno še ni znana), Nosa
nova pa je poslala pritožbo tu
di na mednarodno sodišče v 
Strasbourgu. V pritožbi se skli
cuje na kršitve pravice svojega 
varovanca do razsodbe v razum
nem roku. Glede na to, da je 
od začetka prve glavne obrav
nave do danes minilo že do
brih pet let, nadaljevanje soje
nja pa spremlja še vrsta nego
tovosti, je ogorčenost Kameni

kove zagovornice več kot ra
zumljiva. 

M A R J E L A AGREŽ 

Pri r o p u naj 
b i pomagala 
uslužbenka 

Pred vel ikim senatom Okrožnega sodišča v Celju se je 
včeraj (v sredo) začelo sojenje vpletenim v rop Krekove 
banke v Celju maja lani. Šlo naj bi za največji bančni 
rop v Sloveniji doslej, k i je še toliko bolj poseben zato, 
ker naj bi storilcem pri izvršitvi ropa pomagala tudi us
lužbenka, ki je bila v času ropa zaposlena v banki , 

Krekovo banko na Prešernovi ulici v Celju naj bi 29. 
maja lani oropala Danijel Borojevič in Edis Nuhanovič, 
Hajni Košir, fant nekdanje uslužbenke banke Barbare Knep, 
pa naj bi jima pri tem pomagal z nasveti in tako, da naj bi 
priskrbel obleke, ki naj bi jih uporabljala v času ropa. 
Barbari Knep obtožnica očita, da naj bi Hajniju Koširju 
sporočila, kdaj je primeren trenutek za rop. V urah pred 
ropom naj bi napisala nekaj položnic in plačala lasten 
kredit ter tako banko, v kateri je bila zaposlena, oškodo
vala še za dobre 4 milijone tolarjev. Na ukaz Borojeviča 
pa naj bi roparjema v banki napolnila nahrbtnik z okoU 
30 milijoni tolarjev oziroma z vsem denarjem, ki je bil v 
času ropa v banki. 

Medtem ko sta Edis Nuhanovič in Hajni Košir začetek 
obravnave dočakala v priporu, se Barbara Knep brani s 
prostosti. Ukradenega denarja in Danijela Borojeviča, ki 
je na begu, policisti še vedno niso našli, sojenje pa se bo z 
zaslišanjem prič nadaljevalo danes. A M S 

MINI KRIMIČI 
Oicradel optiko 

Iz garderobne omarice v or
dinaciji Optike Irman v Žal
cu je v ponedeljek nepridi
prav ukradel žensko in moš
ko denarnico in ročno uro. 
Njegov plen je vreden okoli 
210 tisoč tolarjev. 

Utišala sireno 
v ponedeljek zvečer sta nez

nana storilca napadla stano
vanjsko hišo v Spominski uli
ci v Celju. S stene nad teraso 
na zadnji strani hiše sta odtr
gala sireno alarmne naprave, 
potem pa sta s kamnom raz
bila steklo na vratih terase. Ker 
ju je opazila soseda, sta zbe
žala brez dobička, vseeno pa 
sta povzročila za okoli 60 ti
soč tolarjev materialne škode. 

Odnesel 
metadon 

v ponedeljek je neznanec 
vlomil v metadonsko ambu

lanto Zdravstvenega doma Ve
lenje. Vse, kar je potreboval, 
je bila steklenička metado-
na, vredna okoli 1.500 tolar
jev. 

CVETKE 
• Gospo zdravnico je med 
hišnim obiskom v hiši sredi 
Celja neprijetno presenetil sin 
njenega pacienta, ki jo je ver
balno in fizično napadel. Ker 
ga policisti niso uspeli pre
pričati, da pretepanje dam ni 
najbolj galantno početje, mu 
bo nekaj lekcij iz lepega ve
denja dal sodnik za prekrš
ke. 

• Dama, ki se s svojim psom 
sprehaja po Golovcu, je po
liciste obvestila, da so ji tri
je moški že večkrat grozili, 
da jo bodo pretepli. S tremi 
mušketirji so se plavi angeli 
srečali iz oči v oči, ogrožena 
dama pa ima nekaj dni časa, 
da se odloči, ali bo podala 
predlog za pregon. 

• Kavalir, ki je svojo damo 
povabil v znano celjsko pi-
cerijo, je skušal romantiko 
oplemeniriti še z nakupom 
vrtnice, ki jih je prodajalka 
rožic prodajala po tisoč to
larjev. Cena, ki jo je plačal, 
pa je postala nekoliko višja 
potem, ko je prijazna proda
jalka »skočila« zamenjat nje
gov bankovec za 10 tisoč to
larjev. Za njo je izginila vsa
ka sled. In za denarjem tudi, 

• Delavec garažne hiše Gla-
zija je bil nemalo presene
čen, ko je ugotovil, da so nez
nani fantje odtrgali eno od 
zapornic, ki omogočajo par
kiranje le tistim, ki zanj od
štejejo težko prislužene to-
larčke. Ali so bili fantje po
tem še tako predrzni, da so 
avto brezplačno parkirali, 
lahko le ugibamo - so pa ver
jetno brezplačno parkiranje 
omogočili kakšnemu druge
mu vozniku... 

Ars Medica 
zaposli dva kandidata na delovno mesto 

asistenta prodaje in področnega 
managerja- teiemarketing 

za p o d r o č j e CELJA IN ZASAVJA 

Pričakuiemo izpolnievanie naslednjih pogoiev: 
• trgovska izobrazba 
• veselje do terenskega in t imskega dela 
• izpit B-kategorije 
• komunikativnost, urejenost, zanesljivost ter pozitivno 

usmerjenost. 

Vaše naloge bodo: 
• dnevna potovanja 
• asistiranje na reklamnih promoci jah 
• vodenje prodajnih evidenc 
• dnevna telefonska komunikacija s stalnimi strankami. 

Nudimo vam: 
• profesionalno izobraževanje 
• stimulativno nagrajevanje 
• redno delovno razmerje z enomesečnim poskusnim delom 

ter delo v regiji bivanja. 
Javite se na naš oglas, napišite prošnjo, kratek življenjepis, 

priložite sliko in vse pošljite na naslov: 

Ars M e d i c a M a r k o L a p a j n e s.p. 
S tane tova 2 8 , 3 0 0 0 Cel je 

e -mai l : a r s m e d i c a @ e m a i l . s i 

mailto:arsmedica@email.si
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Sinhronizacija: drugič 
Mišek Stiiart Little 2 je lani razvnel debate. Sinhroni

zacija v slovenščino: da ali ne? Kljub ugovorom so di
stributerji tvegali in nazadnje tudi uspeli. Mišek je bil -
povsem tržno gledano - ena od večjih uspešnic lanskega 
leta, za precej odstotkov je povečal raven gledanosti otroš
kega filma, in seveda: znižal je starostno raven prvih 
filmoljubcev. Da ne govorimo o povsem praktičnih po
sledicah, kot je recimo ta, da se ob ogledu Miška kino ni 
spremenil v šepetalnico. 

Letos je nenadoma prišla 
v javnost novica, da bodo di
stributerji sinhronizirali ja
ponski animirani film Spiri-
ted away ali Čudežno poto
vanje. Čudežno potovanje je 
prehodilo precej čudno pot. 

Film je lanski zmagovalec 
Berlinskega festivala. Že ne
kajkrat se je govorilo o tem, 
da je odkupljen, pa spet, da 
ni... Toliko govoric morda 
zato, ker takšna risanka za 
distributerja predstavlja tve

ganje. Kajti risank za odra
sle pri nas ne sprejemamo 
preveč dobro. Kar je za Ja
ponsko, tudi Ameriko, mor
da - tudi s pomočjo Berlina 
- za Evropo danost, je pri nas 
čista eksotika. To je morda 
prvi razlog, da se je distribu
ter odločil za sinhronizaci
jo. Risanko je hotel narediti 
bolj otroško. Razširiti je ho
tel tržišče. Drugi razlog se ri
ma s prvim: če se je Mišek 
Stuart Little 2 dobro tržil, po
tem se bo tudi Čudežno po
tovanje, ali ne? 

Morda. Čudežno potova
nje ima sicer konec, ki je po
vsem primeren tudi za otro
ke, vendar je po drugi strani 
izredno kompleksen in bar
vit film, nabit s podrobnost
mi. Česar ne more prikriti no
bena sinhronizacija. Otro
kom bo film rahlo nerazum
ljiv - vsaj ciljni skupini pred
šolskih otrok. In zato ga mno
žice ne bodo drle gledat. Kaj 
pa odrasli? 

Animirani filmi imajo tu
di pri nas oboževalce, čeprav 
jih ni veliko. Prišlo bo tudi 

nekaj radovednežev. Tistim 
prvim bo sinhroniziranje 
Čudežnega potovanja primer
ljivo s sinhroniziranjem, re
cimo. Gospodarja prstanov. 
Nekaj jih bo film apriori za
vrnilo; drugi bodo za silo za
dovoljni. Vsekakor pa film 
ne bo pridobil posebnega 
kroga gledalcev - sploh, ker 
ni pravilno predstavljen. Da, 
berlinski zmagova lec igra 
pri nas, vendar zaradi ne-
pretehtane odločitve ni ni
ti za otroke niti za odrasle. 
Bolj odkritosrčna kampanja 
bi morda pridobila manj 
»nepravih« gledalcev, zato 
pa bi ohranila oboževalce 
in pridobila še več radoved
nežev. 

Precej verjetno je, da bo 
gledanost Potovanja sama po 
sebi dala misliti (distributer
jem) . Po vsem povedanem je 
namreč težko zagovarjati 
mnenje, da se bo številka gle
dalcev povzpela do številke 
približno 60 tisoč gledalcev 
(v Sloveniji), ki je nujna, da 
upraviči stroške. 

PETER Z U P A N C 

Ostržek 

Piše: PETER ZUPANC 

Ostržek je bil sanjski 
projekt režiserja, scena
rista in igralca Roberta Be-
nignija. Ostržek je bil vlo
ga, za katero so mu že le
ta govorili, da je rojen za
njo. Ostržek je bil film, 
za katerega promocijo je 
prodal svoja politična pre
pričanja ve l ikemu itali
janskemu medijsko poli
tičnemu šefu Berlusconi-
ju. Stvar patriotizma, je 
dejal ob tem, in nazadnje 
se je tudi film ustavil tam: 
gledan je bil le v Italiji. 

Že po prvih vtisih iz tu
jine smo se bali, 
da je Benigni pre
malo kritičen do 
sebe in nenačrtno 
smešen, ko se kot 
50-letnik pretvar
ja, da je leseni 
otrok, ki v paja
cu skače naoko
li. D o neke mere smo 
imeli prav. Benigni je si
cer dovolj živahen, da ver
jamemo, da je otročji, to
da nikoli dovolj preprič
ljiv, da bi verjeli, da je 
lesena lutka. A kasting ni 
edina težava filma. Benig
ni je svoje sanje pripeljal 
na trdna tla, ne da bi j im 
prej dovolil , da zaropo
tajo po resničnosti, in ta
ko ugotovil, kako sploh 
funkcionira jo . Česa se 
morajo odreči, kaj pou
dariti, kaj spremeniti in 
kaj racionalizirati, da bi 
njihova fantastičnost po
stala verodostojno orod
je za razpošiljanje neke
ga univerzalnega sporo
čila - kar je vendarle na
mera tega določenega fil
ma. Skrajnosti original
ne zgodbe pisatelja Car-
la Collodija (lahkomisel
nost in neumnost proti 

ubogljivosti in pridnosti 
so ostale nerazčiščene, n( 
naostrene, nepreizpraš< 
ne. Sicer pa - četudi j 
Benigni dejal, da je hoti 
le zabavati ali biti nadrei 

l ističen - m 
ni uspelo. Oi 
tržek je ene 
stavno preve 
r a z p r š e n 
Fi lm - lahki 
r ečemo, d 
kar Benigni 
saj ga je filii 

prepoln - se lovi med Mui 
novim moraliziranjem, k 
mu je zabava pekel, mei 
bizarno satiro (sodniki 
ki ližejo ukradene lizike 
in lahkotno, nepremišlje 
no fantastičnostjo. Razpi 
šen je v različne smei^ 
nazadnje pa od njega os 
tanejo predvsem pisanos 
in lepe obleke. Odrasli! 
gledalcev, na katere je Be 
nigni računal, to ne mo 
re zadovoljiti; ne more za 
držati njihove pozorna 
sti. Njegov Ostržek je td 
rej, recimo, dovolj pisa 
in lahkoten (vendar zek 
redko smešen!) , da zada 
volji otroke. A še zanjf 
izpade bolj ali manj kol 
pokvarjena didaktičn; 
igračka v morju bolj do 
delanih igrač, ki bolj pra 
sketajo, so bolj živih ban 
in se premikajo hitreje.1 

PETER ZUPANC 

Vzgoja in spoznavanje pretelciosti 
Aktualni Roberto Benigni se gre Ostržka, medtem pa si 

lahko v art kinu ogledate njegov največji samostojni uspeh: 
Življenje je lepo. Ena najbolj zanimivih podrobnosti glede 
Življenja je njegova dvodelnost - najprej je komičen in nato. 
tragičen; pa vendar učinkuje kot celota. Življenje je tudi, 
film, v katerem Benigni »uči pozitivne vzgoje otrok« in 
katerem kot za šalo spremeni okoliščine druge svetovne 
vojne v Chaplinovski gag. To sicer zbuja nekatere nefilmske 
dvome, pa vendar lahko rečemo, da se je Benigni s tem 
filmom kvalificiral kot mojster režiserskega komičnega ti-
minga. 

Vsebina: Italija ob prebujanju nacizma. Nekateri se še 
zavedajo ne, kakšne spremembe prinaša nova vlada, nov 
red. Dokler preganjanje Židov ne postane neznosno... .] 

Zadnji film v ciklusu Obrazi daljnega vzhoda smo si v 
Celju že ogledali, čeprav bolj na kratko. Pot domov je reži
serjeva hvalnica preteklosti in zidanje mostov med prete
klostjo in sedanjostjo: opomin, da korenine obstajajo in da 
njihov vpliv sega v sedanjost. Film je sentimentalen, nostal-
gičen, očitno zaljubljen v glavno igralko - in predvsem lep. 
Za kitajskega režiserja Zhang Vimoua še en velik uspeh v 
letih, ko so nagrade kar deževale; Pot domov je namreč 
dobil nagrado v Berlinu 2000. Letos se je Yimou na istem' 
festivalu predstavil s Herojem. j 

Vsebina: Vushenga, mladega poslovneža, obvestijo, da je 
umrl njegov oče, ki je živel na podeželju. Njegov pragmatizem' 
ne razume zahtev njegove matere glede pogreba... dokler mu 
mati ne pove zgodbo o tem, kako sta se z očetom spoznala, j 

/ ivliei i ic le lepo (La vita e bella, Italija) 
Rezija: Roberto Benigni 
Vloge: Roberto Benigni, Nicoletta Braschi 

Ciklus: Obrazi daljnega vzlioiJa 
Pot domov (VVt) de fn gin nui (|iii, Kitaiska) 
Režiia: Zhang Vimoii 
Vloge: Zhang Ziyi, Sun Honglei 
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TAE-BO 

Telovadba 
stolet ja 

Sabina Muhič, trenerka tae-boja, bivša vice prvakinja 
taekvvondoju, predstavlja nekaj osnovnih vaj »telo-

[adbe stoletja«. 

VI. vaja: vaja za stranske 
trebušne mišice in za zadnjico 

Slika 6a 
-stopimo v razkorak 
•levo roko damo na bok 
I-desno roko dvignemo v 
zrak 
-desno roko odročimo 
•s prsti desne noge se ko
majda dotikamo tal 
-trebušne mišice so nape
te 
-prenesemo 80 odstotkov 
teže na levo stran telesa 

slika 6b 
-istočasno, ko spuščamo 
roko, dvigujemo koleno 
-in se vrnemo v položaj sli
ke 6a 
-vajo ponovimo 20-krat 

Foto: MN. 

Hmeljarska 1, 3310 Žalec, tel . (03) 713 -26 -21 /15 

ZAPOSLIMO 
Mednarodno podjetje MARTIN, specializirano za prodajo insta
lacijskega materiala in sanitarne opreme ter keramike, išče 
sposobne delavce za opravljanje del in nalog na lokaciji SALON 
KERAMIKE ADRIAKER C E U E , Bežigrajska 9 (poleg Interspa-
'̂ a) za nedoločen in določen čas, s polnim delovnim časom in 
Preizkusnim delom. 

• POSLOVODJA MALOPRODAJE (pogoji: izkušnje in znanje 
; Z delom V salonu keramike, znanje angl. ali italijanskega jezi-
• ka, vozniški izpit B kategori je, vsaj V. stopnjo izobrazbe us

trezne smeri , znanje uporabe računalnika WIN in OFFICE, 
pozitivno opravljen test znanja iz del pred interno komisijo.) 

• TRGOVEC (pogoji: izkušnje in znanje z delom v salonu kera
mike in prodaje instalacijskega materiala, znanje angl. ali 
italijanskega jezika, vsaj IV. stopnjo izobrazbe ustrezne sme
ri, znanje uporabe računalnika WIN in OFFICE pozitivno oprav
ljen test pred interno komisijo.) 

• KOMERCIALIST s področja keramike, lepil in veziv ter sani
tarne opreme (pogoji : ustrezna strokovna izobrazba, znanje 
angl. ali italijanskega jezika, znanje uporabe računalnika WIN 
in OFFICE, vozniški izpit B kategorije, znanje in izkušnje s 
t rgom keramike.) 

'^isne vloge z dokazil i, kratkim opisom znanja in izkušenj ter 
'^orebitnimi priporočili pošljite na naslov podjetja najkasneje do 
' 3. 2 0 0 3 . Na osnovi pisnih vlog bomo izbrane poklicali na 
Razgovor in nadalje na preizkus znanja. 

MESTNA OBČINA CELJE 
ODDELEK ZA DRUŽBENE DEJAVNOSTI 

Trg celjskih knezov 9 
3 0 0 0 Celje 

Na podlagi 2 1 . č lena Zakona o lokalni samoupravi (Uradni list 
RS, št. 7 2 / 9 3 , 6 / 9 4 , 4 5 / 9 4 , 5 7 / 9 4 , 2 0 / 9 5 , 6 3 / 9 5 , 9 / 
9 6 , 3 9 / 9 6 , 4 4 / 9 6 , 2 6 / 9 7 , 7 0 / 9 7 , 6 8 / 9 8 , 7 4 / 9 8 , 1 2 / 9 9 , 
1 6 / 9 9 , 5 9 / 9 9 , 7 0 / 0 0 in 1 0 0 / 0 0 ) , 8. člena Statuta Mestne 
občine Celje (Uradni list RS, št. 4 1 / 9 5 , 7 7 / 9 6 , 3 7 / 9 7 , 5 0 / 
98 in 2 8 / 9 9 ) , Sklepa o začetku postopka zbiranja predlogov 
za sofinanciranje kulturnih programov in projektov v Mestni ob
čini Celje v letu 2 0 0 3 , št. 6 6 0 0 0 - 0 0 0 0 7 / 2 0 0 3 - 0 0 0 5 - V K z 
dne 2 5 . 2 . 2 0 0 3 in skladno s 114. č lenom Zakona o uresniče
vanju javnega interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 9 6 / 0 2 ) 
Mestna občina Celje, Trg celjskih knezov 9, 3 0 0 0 Celje, objav
lja 

J A V N I R A Z P I S 
za zbiranje predlogov za sofinanciranje kul
turnih programov in projektov s področja lju
biteljskih kulturnih dejavnosti v Mestni občini 

Celje v letu 2003 

Namen razpisa je izbira programov in projektov s področja ljubi
teljskih kulturnih dejavnosti, ki bodo v letu 2 0 0 3 sofinancirani iz 
proračuna Mestne občine Celje. Mestna občina Celje bo pro
grame oziroma projekte ljubiteljskih kulturnih društev, ki bodo 
izpolnjevali razpisne pogoje, ocenila glede na postavljene krite
rije ter v skladu z razpoložljivimi sredstvi odloči la o višini sred
stev, s katerimi bodo sofinancirani izbrani programi in projekti v 
letu 2 0 0 3 . 

1. Mestna občina Celje bo v letu 2 0 0 3 sofinancirala programe 
in projekte društev s področja ljubiteljskih kulturnih dejavno
sti v Mestni občini Celje. 

Okvirna vrednost razpisanih sredstev za sofinanciranje kul
turnih programov in projektov zanaša = 1 3 . 0 0 0 . 0 0 0 , 0 0 
SIT 

Dokončna višina sredstev namenjenih za sofinanciranje kul
turnih programov in projektov bo opredel jena s proračunom 
za leto 2 0 0 3 . 

2 . Programi in projekti , sofinancirani na podlagi tega razpisa, 
morajo biti izvedbeno in f inančno realizirani najkasneje do 
3 1 . decembra 2 0 0 3 . V kolikor predlagatelji predlagajo za 
sofinanciranje večletne projekte, morajo natančno opredeliti 
del projekta, ki bo realiziran v letošnjem letu. 

3 . Na razpis se lahko prijavijo ljubiteljska kulturna društva , ki 
izpolnjujejo naslednje pogoje: 

• na območju Mestne občine Celje izvajajo kulturne progra
me ali opravljajo kulturno dejavnost, ki je predmet razpisa, 
imajo na tem območju sedež oziroma stalno bivališče, 

• prijavijo program, ki je predmet razpisa, 

• so registrirani in imajo kulturno dejavnost opredel jeno v 
svojih aktih 

• imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in 
organizacijske pogoje za uresničitev prijavljenih programov, 

• imajo izdelano f inančno konstrukci jo, iz katere so razvidni 
prihodki in odhodki izvajanja programa, delež lastnih sred
stev, delež javnih sredstev, delež sredstev uporabnikov in 
delež sredstev iz drugih virov, 

• so najkasneje do 28 . februarja 2 0 0 3 oddali poroči lo o 
realizaciji projektov sofinanciranih v letu 2 0 0 2 (velja le za 
predlagatelje, ki so prejeli sredstva na podlagi razpisa v letu 
2 0 0 2 ) . 

4 . Programi predlagateljev, ki se bodo sofinancirali na podlagi 
tega razpisa, bodo vrednoteni in izbrani skladno z merili, ki 
so za posamezno področje razvidna iz razpisne dokumenta
cije. 

5 . Razpisna dokumentaci ja je na voljo v tajništvu Oddelka za 
družbene dejavnosti Mestne občine Celje, Trg celjskih kne
zov 9, 3 0 0 0 Celje, vsak delovni dan med 9. in 12. uro, v 
sredo pa tudi med 14. in 16. uro, do vključno 3. aprila 2 0 0 3 
do 12. ure. 

6. Rok za prijavo na razpis je 3. april 2 0 0 3 , do 12. ure. 

Prijava mora zadovoljevati zahteve, navedene v t e m razpisu 
in v razpisni dokumentaci j i . 

Prijavo je potrebno oddati v zaprti ovojnici z oznako »NE 
ODPIRAJ - kulturni programi in projekti s področja Ijubitelj-
skifi kulturnih dejavnosti v Mestni občini Celje v letu 2003« , 
osebno ali po pošti , na naslov: Mestna občina Celje, Odde
lek za družbene dejavnosti. Trg celjskih knezov 9, 3 0 0 0 
Celje. 

7. Predlogi, ki ne bodo prispeli pravočasno, ne bodo opremlje
ni in pripravljeni skladno z zahtevami tega razpisa in razpisne 
dokumentaci je, bodo izločeni iz nadaljnje obravnave takoj, 
ko bo evidentirano odstopanje. 

8 . Predlagatelji bodo o izbiri obveščeni najkasneje do 2 1 . aprila 
2 0 0 3 . 

MESTNA OBČINA CELJE 
ODDELEK ZA DRUŽBENE DEJAVNOSTI 

Trg celjskih knezov 9 
3 0 0 0 Celje 

Na podlagi 2 1 . člena Zakona o lokalni samoupravi (Uradni list 
RS, št. 7 2 / 9 3 , 6 / 9 4 , 4 5 / 9 4 , 5 7 / 9 4 , 2 0 / 9 5 , 6 3 / 9 5 , 9 / 
9 6 , 4 4 / 9 6 , 2 6 / 9 7 , 7 0 / 9 7 , 6 8 / 9 8 , 7 4 / 9 8 , 1 2 / 9 9 , 1 6 / 
9 9 , 5 9 / 9 9 , 7 0 / 0 0 , 1 0 0 / 0 0 in 5 1 / 0 2 ) , 8. č lena Statuta 
Mestne občine Celje (Uradni list RS, št. 4 1 / 9 5 , 7 7 / 9 6 , 3 7 / 
9 7 , 5 0 / 9 8 , 2 8 / 9 9 , 1 1 7 / 0 0 in 1 0 8 / 0 1 ) i n Sklepa župana št. 
0 2 5 0 2 / 0 2 / 2 0 0 3 5 M L z dne 17. 0 2 . 2 0 0 3 Mestna občina 
Celje, Trg celjskih knezov 9, 3 0 0 0 Celje, objavlja 

J A V N I R A Z P I S 
za zbiranje predlogov za sofinanciranje pro
gramov oziroma projektov društev s področ
ja socialne, humanitarne in invalidske dejav

nosti v Mestni občini Celje v letu 2003 
Namen razpisa je izbira programov oziroma projektov društev 
s področja socialne, humanitarne in invalidske dejavnosti, ki 
bodo v letu 2 0 0 3 sofinancirani iz sredstev proračuna Mestne 
občine Celje. 

1. Mestna Občina Celje bo iz sredstev proračuna za leto 2 0 0 3 
sofinancirala programe društev socialne, humanitame in 
invalidske dejavnosti, katerih vsebina so predvsem: 
• rehabilitacijski in postrehabilitacijski programi, k i j ih druš

tva organizirajo za svoje članstvo (npr. terapevtske skupi
ne, organizirana športna vadba, organizacija tematskih 
delavnic, organizacija delovne terapije in podobno), 

• program samopomoči , namenjen odpravljanju socialnih 
stisk posameznikov, 

• program izobraževanja posebnih skupin občanov, 
• program socializacije posameznikov. 

2. Okvirna vrednost razpisanih sredstev za sofinanciranje pro
gramov društev, ki delujejo na področju socialne, humani
tarne in invalidske dejavnosti je 5 . 5 7 6 . 0 0 0 , 0 0 SIT, do
končna višina sredstev za sofinanciranje programov bo znana 
po sprejemu proračuna Mestne občine Celje za leto 2 0 0 3 . 

3. Programi in projekti , sofinancirani na podlagi tega razpisa, 
morajo biti izvedbeno in f inančno realizirani do 3 1 . decem
bra 2 0 0 3 . 

4 . Na razpis se lahko prijavijo društva, ki so registrirana za 
izvajanje socialne oziroma humanitarne in invalidske dejav
nosti ter izpolnjujejo naslednje pogoje: 
• svojo dejavnost izvajajo na območju Mestne občine Celje 

in imajo na njenem območju sedež ali enoto; 
• prijavijo program, ki je predmet razpisa; 
• imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in 

organizacijske pogoje za uresničitev prijavljenega progra
ma; 

• program izvajajo v skladu s kodeksom etičnih načel v so
cialnem varstvu; 

• imajo izdelano f inančno konstrukcijo, iz katere so razvidni 
prihodki in odhodki izvajanja programa, delež lastnih sred
stev, delež javnih sredstev in delež sredstev uporabnikov 
ter delež sredstev iz drugih virov; 

• najkasneje do 28 . februarja 2 0 0 3 oddajo poroči lo o rea
lizaciji projektov, financiranih v letu 2 0 0 2 (velja za predla
gatelje, ki so prejeli sredstva na podlagi razpisa v letu 
2 0 0 2 ) . 

5. Zainteresirana društva lahko oddajo predlog za izvedbo sa
mo enega programa. 

6. Predlogi oziroma projekti društev bodo ocenjeni v skladu z 
naslednjimi merili: 
• število članov društva s stalnim bivališčem na območju 

Mestne občine Celje, 
• že izvedeni programi v zadnjih treh letih, 
• sodelovanje uporabnikov in prostovoljcev v programu, 
• f inančna konstrukcija programa in delež zahtevanih sred

stev, 
• čas delovanja društva, 
• status društva v javnem interesu. 

Programi bodo ocenjeni po zgoraj navedenih kriterijih in 
na način, ki je natančneje opredeljen v razpisni dokumen
tacij i. 

7. Razpisna dokumentaci ja je zainteresiranim društvom na 
voljo v tajništvu Oddelka za družbene dejavnosti Mestne 
občine Celje, Trg celjskih knezov 9, 3 0 0 0 Celje, in sicer 
vsak delovni dan med 9. in 12. uro, v sredo pa tudi med 
14. in 16. uro, vkl jučno do 27. marca 2 0 0 3 , do 12. ure. 

8 . Rok za oddajo predlogov je 27. marec 2 0 0 3 , do 12. ure. 
Predlogi morajo v celoti izpolnjevati zahteve po tem razpi
su in v razpisni dokumentaci j i . 

9 . Predlagatelji oziroma društva lahko oddajo predloge po 
pošti ali osebno. Predlog mora biti v zaprti ovojnici, na 
kateri je naveden naslov: M e s t n a o b č i n a Ce l je , O d d e 
lek za d r u ž b e n e d e j a v n o s t i , Trg c e l j s k i h k n e z o v 9 , 
3 0 0 0 Cel je , s pripisom: »NE ODPIRAJ - p r o g r a m i s o 
c i a l n e , h u m a n i t a r n e in inva l idske d e j a v n o s t i v le tu 
2003«. 
Na hrbtni strani ovojnice mora biti naveden naziv in naslov 
predlagatelja. 

10. Predlogi, ki ne bodo prispeli pravočasno, ne bodo oprem
ljeni in pripravljeni skladno z zahtevami tega razpisa in raz
pisne dokumentacije, bodo izločeni iz nadaljnje obravnave 
takoj, ko bo to evidentirano. 

11 . Društva bodo o izbiri obveščeni najkasneje v roku 15 dni 
po izteku roka za oddajo predlogov. 
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KAJ BI DANES KUHALI 
Dušena čebula 

z jetri 
Za 4 osebe potrebujemo: 

4 velike čebule, 60 g marga
rine, 3 žlice sesekljanih vlo
ženih paprik, 300 gpiščančjih 
ali govejih jetrc, peteršilj, sol, 
poper, 1 žlico mlete, sladke 
paprike, 1/4 litra belega vi
na ali mesne juhe iz kocke, 
lovorjev list, 2 del kisle sme
tane, 70 g paradižnikove 
mezge. 

Č e b u l o o lup imo. Vsaki 
odrežemo pokrovček. Notra
njost izdolbemo, da ostane 
še centimeter debela zuna
nja plast. Izdolbeni del če
bule sesekljamo in ga popra-
žimo na 20 g margarine. Pre-
praženo čebulo zmešamo z 
narezano kislo papriko, s se
sekljanimi jetri in s peterši-
Ijem. So l imo in popramo. 
Z nadevom polnimo čebu
le, vsako pokrijemo z odre
zanim pokrovčkom. Čebu
le popečemo na preostali 
margarini, zalijemo z vinom 
ali z juho, dodamo lovorjev 
list in dušimo v pokriti po
sodi na majhnem plamenu 
45 minut. Čebule vzamemo 
iz kožice, v omako pa zame
šamo paradižnikovo mezgo 
in kislo smetano. Prevremo, 
po okusu začinimo in ponu
dimo k čebulam. Za prilo
go damo krompir v kosih in 
solato. 

Kruhovi cmoki 
Iz starih žemelj ali starega 

belega kruha pripravimo 
cmoke. Ponudimo jih za pri
logo h golažu ali pa h kisle
mu zelju in klobasam. Lah
ko jih tudi zamrznemo, da 
imamo nasitljivo in okusno 
prilogo pri roki tudi takrat, 
ko ne utegnemo kuhati. 

Za 4 osebe (8 cmokov) po
trebujemo: 5 starih žemelj, 
1/8 litra mleka, 1 čebulo, 20 
g masla ali margarine, šo
pek peteršilja, 3 jajca, sol, po
per, 1 žlico moke. 

Zemlje narežmo na koc
ke. Prelijemo jih z vrelim 
mlekom, saj ga za razliko od 
hladnega takoj vpijejo. 
Zemlje naj se namakajo v 
mleku 10 minut. Medtem 
olupimo čebulo in jo drob
no sesekljamo. Prepražimo 
jo na maslu ali margarini, 
da postekleni . D o d a m o 
drobno sesekljan peteršilj in 
oboje zmešamo z namoče
nimi zemljami in z jajci. So
limo in popramo. Iz zmesi 
obl ikujemo z mokrimi ro
kami 8 cmokov. Če je testo 
premokro, dodamo žlico mo
ke. V kožici zavremo vodo 
in jo solimo. Vode naj bo pre
cej, da cmoki plavajo v ko
žici. Na majhnem plamenu 
jih kuhamo 20 minut. Po
nudimo jih takoj, ko so ku
hani. Lahko jih tudi prepra
ž imo na maslu in drobtina-
mi. Zamrznjeni in odtajani 
cmoki pa so sploh okusnej-
ši, če jih prepražimo z ma
slom in drobtinami. 

Goveja 
pečenka z 

rižem 
Mlado govedino polnimo 

z rižem in zelenjavo. Pečen
ka je okusna, nasitljiva z njo 
pos t režemo ob posebn ih 
priložnostih. Za 4 do 6 oseb 
potrebujemo: 1 kg mlade 
govedine, narezane v tanek 
in ploščat kos, sol, poper, 
mleto papriko, 100 g čebu
le, 1 žlico nastrganega hre
na (vloženega), peteršilj. Za 
nadev: 100 g pora, 100 g ko
renja, 70 g gnjati, 40 g ku
hanega riža, peteršilj, eno 
jajce, 1 žlico drobtin, 20 g 
mehkega masla ali marga
rine, 4 žlice olja, 50 g če
bule, 3/8 litra mesne juhe 
iz kocke, 1/8 litra belega vi
na, 2 žlici moke, 2 žlici ki
sle smetane. 

Meso razgrnemo. Solimo 
ga in popramo z obeh strani, 
s papriko pa ga potresemo sa
mo po vrhnji strani. Čebulo 
olupimo in drobno seseklja
mo. Čebulo, hren in sesekljan 
peteršilj namažemo na me
so. Pripravimo nadev. Zele
njavo očistimo. Polovico je 
prihranimo za omako, polo
vico jo drobno sesekljamo. 
Tudi gnjat drobno narežemo. 
Zmešamo sesekljano zelenja
vo, riž, gnjat, peteršilj, jaj
ce, drobtine in mehko ma
slo. Nadev porazdelimo na 
meso. Na vseh robovih pu
stimo 2 do 3 cm praznega pro
stora, da nam med pečenjem 
nadev ne uhaja iz pečenke. 

Piše: M A J D A KLANŠEK 

Pečenko zvijemo in poveže
mo s sukancem. V kožici s 
tesno prilegajočim pokro
vom segrejemo olje. Na olju 
popečemo zvito pečenko z 
vseh strani. Dodamo čebulo 
in zelenjavo, malo prepraži
mo, nato pa zalijemo z malo 
juhe in vina. V pokriti koži
ci duš imo pečenko 2 uri. 
Vmes jo večkrat zalijemo z 
vinom in z juho. Pečenko 
vzamemo iz kožice. Omako 
pretlačimo, zgost imo jo z 
moko, ki jo gladko razme-
šamo s kislo smetano. Pečen
ko ponudimo z dušenim ri
žem in s solato. 

Zeljna solata s 
korenjem 

Za 4 osebe potrebujemo: 
1 kg zelja, sol, 400 g korenja, 
1 por, 100 g sladke smetane, 
lonček jogurta, žlico nastrga
nega hrena, 1 žličko gorči
ce, poper 

Zelje narežemo na zelo tan
ke rezance, poselimo in te
meljito premešamo s prsti. 
Korenje grobo nastrgamo, 
por očistimo in narežemo na 
tanka kolesca ter ju zmeša
mo z zeljem. Zmešamo sme
tano in jogurt, dodamo hren, 
gorčico in poper. S tem pre
livom zabelimo zeljno sola
to. Pustimo stati najmanj eno 
uro. Ponudimo s kruhom in 
maslom za večerjo. 

Biokotiček 
Korita, pladnje in plastične lončke pred setvijo očistimo z milom in toplo vodo ter 

dobro izperemo. Lahko pa si preskrbimo šotne lončke in tablete, ki jih kasnej^ 
skupaj s sadiko posadimo v vrtu. | 

Pozimi si za svež vir zelenjave in vitaminov vzgojimo kalčke. 
Uporabimo nerazkužena semena, na primer krese in lucerne, ki 
jih dobimo tudi v vrtnem centru Kalia na Kidričevi cesti v Celju. 
Poleg tega, da krešo sejemo za kalčke, jo lahko vzgajamo tudi za 
rezanje in uporabimo kot dodatek zeleni solati ali za različne na
mene. 

Kompostni kup lahko premečemo tudi, če je zamrznjen: razbi
jemo ga na velike grude, ki jih obrnemo in damo na kup. 

Za bolj zgoden pridelek zelenjave že zdaj postavimo plastenik (tunel), da se pod 
njim tla še nekoliko ogrejejo. Č e imamo prostor, pa si lahko omislimo tudi toplo 
gredo, ogrevano s hlevskim gnojem. Več o načinu postavitve tople grede boste našli 
na spletnih straneh Semenarne Ljubljana (www.seiTienarna.si), svetovali pa vam 
bodo tudi \^ rodaja lnah in vrtnih centrih Kalia. 

http://www.seiTienarna.si
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Po pustno 
opravo v svojo 

omaro! 
Brez večjih posegov v denarnico v nekaj urah do duhovitega, izvirnega 

in atraktivnega oblačila 
Ponekod se gredo nore 

pustne šeme že nekaj ča
sa, čez dan ali dva pa se bo 
lahko čisto legalno »strga
lo« tudi vsem nam! Malim 
in velikim, mladim in sta
rim, suhim in debelim! 

Lahko bomo postali nek
do drug; nemara tisto, kar si 
že vse življenje skrivaj želi
mo. Skriti za masko bomo 
lahko ponagajali kakšni puš
čobi, ki nam vse dni v letu 
greni življenje... Te dni, ko 
se odganja z imo in kliče 
pomlad, je torej dovoljeno 
biti smešen, hudomušen, na
gajiv, zapeljiv... Skratka vse; 
razen hudoben ne, seveda. 

Samo tega ne recite, da bi 
šli na karneval ali sobotni 
pustni ples, pa nimate čisto 
nobene ideje, v kaj se naše
miti. Najbolj dobre ideje lah
ko odkrijete kar v svoji oma
ri, shrambi, na podstrešju... 
Še posebej, če vas misel na 
nekajurno potenje in lovlje
nje zraka pod težko masko 
ne navdušuje najbolj! 

Nagajive 
modofilke 

ž e veste, kje vam namera
vamo pomagati z efektnimi 
idejami? Seveda, lahko se za 
najbolj prismuknjeno zaba
vo prelevite v strastno mo-
dofilko, ki s svojo pustno 
opravo pomenljivo sporoča 
svoje želje in razpoloženja, 
istočasno pa se malce pošali 
še na račun modnih novosti 
oziroma norosti... 

Kajti v vsaki izmed pred
laganih lahko najdemo vzpo
rednice z nekaterimi super-
trendovskimi idejami emi-
nentnih modnih kreatorjev. 

Bršljanova kraljica: be
la platnena obleka, morda 
nadgrajena z rustikalnimi 
čipkami, kakršne so bile v 
modni milosti v osemdese
tih letih, bo krasna osnova. 
Dodelajte pa jo z vrvicami, 
v lase in okrog zapestij pa 
ovijte še nekaj bršljanove-
ga listja... 

Neukročena miška: iz le
penke izdelano šablono miš
ke polagajte na črno krilo in 
posprejajte z belo barvo. Tu
di »mišjo« ogrlico in uhane 
si lahko izdelate iz otroške 
modelirne mase. 

Riba, ki se je ujela: ne v 
mrežo, temveč v nize in ni
ze morskih biserov... Luske 
na krilu so izrezane iz zlate 
folije. 

Sadni bonbonček: Imate 
radi sladkarije? Torej bodi
te na pustni zabavi bonbon
ček! Krilce je izdelano iz ne
kaj pol krep papirja v slad-
ko-kislih barvah, zavijte pa 
se z velikansko pisano pent
ljo! Uživajte! 

Pripravila: 
V L A S T A 

C A H ŽEROVNIK 
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Aprila mercedes ET 
Mercedes Benz je prva 

(fjvansko izvedenko (T) 
I jfeda E postavil na cesto 
J1978 in od tedaj izdelal 
I tisoč avtomobilov. Se-
: je nared četrta genera-
3 ki je seveda nastala na 
jovi lani predstavljene li-

I [zine razreda E. 
vsakem primeru je ta ET 

ij( kos avtomobila, saj v 
ilžino meri 485 centime-
i kar je res spodobna dol-
13, To je za tri centimetre 
;kot meri limuzina, ven-
pa sta ostala višina in ši-
)enaka. Kot se za tako ve-

I avtomobil spodobi, je ve-
; tudi prtljažnik, ki v os
mi postavitvi meri 690 li-

I v, s podiranjem zadnje se-
žne klopi naraste na 1950 
ov. Tudi ta številka je za 
litrov večja kot pri pred-

'dniku. 

I fcrcedes pri tem avtomo-
u ponuja vrsto zelo upo-
mih dodatkov, ki jih je tre-
zvečinoma doplačati. Med 
dnje spada tudi premična 
iščad, ki se pomakne iz prt-
inika za 40 centimetrov in 
o olajša nalaganje tovora 
iroma prtljage. Nanjo je 

mogoče naložiti kar 200 ki
logramov. Za dodaten denar 
si je mogoče omisliti tudi po
sebno škatlo, v katero je mo
goče spraviti vrednejše pred
mete, poleg tega ponujajo so-
voznikov sedež, pri katerem 
je mogoče zložiti naslonjalo. 

Sicer pa se karoserija do
kazuje z ugodnim količni
kom zračnega upora (0,32). 
Avto je nasploh opremljen z 
vrsto novosti oziroma tehnič
nih domislic, med katere so
dijo tudi tako imenovani bik-
senonski žarometi, ki se vsaj 

Novi bavarski karavan - mercedes ET 

delno obračajo v smeri za
voja, pa sedež, pri katerem 
zračno napihljive blazine skr
bijo za ustrezen oprijem te
lesa med vožnjo v zavojih ipd. 

Motorjev je šest, trije ben
cinski in trije dizelski. Os
novni bencinski je znani 200 
kompressor s 163 K M , sledi 
agregat z gibno prostornino 
2,4-litra (177 KM) in ta hip 
najmočnejši ET z oznako 320 
(224 K M ) . Dizelski motorji 
so iz znane serije C D l . 220 
razvije 150 K M , 270 ponuja 
177 K M , 320 pa 204 K M . Ob

ljubljajo seveda močnejše 
motorje, med njimi 400 C D l , 
osemvaljnik z gibno prostor
nino 4,0-litra in s 260 K M . 
Moč je v vseh primerih spe
ljana k zadnjemu kolesnemu 
paru, na voljo pa bo tudi šti
rikolesna izvedenka z ozna
ko 4matic. Zraven si je mo
goče omisliti tudi tri različ
ne vrste oprem. 

Kot kaže sedaj, se bo novi 
ET v slovenskih trgovinah po
javil aprila, pri čemer naj bi 
najcenejša izvedenka stala ne
kako 10,4 milijona tolarjev. 

Na Hrvaškem avtomobili kot vroče žemljice 
Medtem ko drugje avto-
obili na najdejo dovolj 
ipcv, se na Hrvaškem do-
ia nekaj povsem drugega, 
m so januarja prodali 
!42 novih osebnih avtomo-
lov, kar je za 1.230 več kot riarja lani. Kot pravijo, 

bi bila to predvsem po-
'dica ugodnih posojil, ki 
iponujajo banke. Sicer pa 
največ prodal Opel (741), 
edil m u je Renault s pro-
ijo 652 avtomobilov, na 
Jtjem mestu je bil Citroen 
79 vozil) . Najbolje je šel 
nuarja v promet opel cor-
.na drugem mestu je bil 
itpunto, na tretjem pa re-
iult clio. Najbolj priljubljen na Hrvaškem - opel corsa 

Razkošnejša škoda fabia 

Novi modeli 
in izvedenki pri Škodi 

l̂̂ oda je pri nas nekako v ozadju, kar ni razumljivo, saj imamo dva 
^^'opnika (Avtoimpex in Porsche Slovenija). Kljub temu pa Škoda v 

času povečuje ponudbo svojih avtomobilov. Tako je octavia 
J'̂d časom dobila tudi dizelski motor s 130 K M , za povrh pa še posebno 
Zdenko collection, ki osnovno ceno poveča za 1.700 evrov (v serijski 
'''̂ ^mi so ksenonske luči, 16-palčna platišča, dvoprostorska klimatska 
oprava ipd.). Hkrati so začeli ponujati tudi posebno izvedenko fabie z 
./•^ko classic, ki ima ob vsem drugem še stranski zračni blazini, po 

nastavljiv volan, pa voznikov sedež ipd. 

Chrysierji na pregled 
Nepredvidene težave pri izdelavi avtoinobila so v začet

ku letošnjega leta očitno zadele ameriški Chrysler, po
memben del koncema DaimlerChrysler. Kot sporoča to
varna, bodo na izredni pregled poklicali kar 1,2 milijona 
chryslerjev, od tega pretežno 300 M , pa LHS, tudi posa
mezne izvedenke dodgea (Dodge je tovarna znotraj Chry-
slerja) idp. Razlog? Morebitni problemi s sovoznikovim 
sedežem. Sedaj še ni jasno, koliko chryslerjev naj bi pre
gledali v Evropi oziroma v Sloveniji. 

P r e n o v l j e n a i m p r e z a i n S T I 
Subaru je v zadnem času zamenjal nekaj zastopnikov na 

slovenskem trgu, sedanji, ljubljanski Interservice, se zdi do
volj resen in prizadeven, da se utegnejo subaruji bolj »prijeti« 
kot prej. Precej stavijo na malenkost prenovljeno imprezo, 
avto, ki ima skoraj izjemen ugled predvsem med pristaši športne 
vožnje. Tako ima avto nekoliko drugačne luči spredaj in za
daj, spojlerj)rav tako spredaj in zadaj, serijsko stranski zrač
ni blazini. Se posebne pozornosti je vredna impreza STI. Ta 
avto ima stalen štirikolesni pogon, pa zaporo diferenciala, 
šeststopenjski menjalnik, motor s turbinskim polnilnikom 
in zato kar 265 K M in še kaj. Seveda je impreza STI povsem 
v vrhu cenovne lestvice, saj stane 8,48 milijona tolarjev. 
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Ob obloženi mizi smo kramljali (od leve proti desni) Simona Brglez, Dean Šuster. Nataša Krajnc, Dejan Peric, Nina Huš, njena mamica Brigita, 
Zdenka Blagotinšek ter Nataša Leskovšek. 

Nataša in Dejan tudi sicer pogostokrat prihajata v gostišče Asad 
sta sedela za isto mizo, pa smo poskrbeli celjski radijci. 

K: 

Dejan Peric je pojedel tudi korenček, v upanju, da bo v soboto i 
videl žogo. 

Srčki in med za Dejana Perica ter Natašo Krajni 

Nagrajenki in gosta v družbi z lastnikom gostišča Asado, Srečkom Kukovičem, ki rad prisluhne osebju pri 
klepetu, kdo je stregel Nataši, kdo pa Dejanu. Zdenka nam je zaupala, da je strastna navijačica, da se ob 
gledanju tekme zelo razburi in zato tekme ponavadi gleda v svoji sobi. Pred leti je bila tudi sama vratarka 
rokometne ekipe. Igrala je za Osnovno šolo Laško in so jo tudi po končani osnovni šoli še nekaj časa »švercali« 
iz gimnazije na tekme. Priznava, da se je s športom vedno več ukvarjala kot z lepoto. Danes aktivno deluje tudi 

v Klubu ljubiteljev laškega piva. Nini je bolj všeč odbojka, rada pa tudi smuča, rola in plava. 

Dejan ima dober občutek za mlade in se v prihodnosti vidi tudi kot trener mladih rokometašev. Nim je v 
spominsko knjigo napisal čudovit verz ter zraven narisal tudi gondolo. Zelo rad namreč riše, Nini pa je 
zaupal, da je včasih igral kitaro in da je imel v osnovni šoli zelo rad biologijo. Nataša je Nini v spomin prav 
tako napisala lep verz, zaupala pa ji je tudi nekaj zanimivosti o tem, kako je bilo na izboru za miss Slovenije 

oziroma miss sveta. 

Poslušalki Radia Celje Ni
na Huš in Zdenka Blagotin
šek, ki sta na Valentinovo v 
nagradni igri našli zlata pr
stana, sta si prislužili tudi 
večerjo z rokometnim zvezd
nikom, vratarjem Dejanem 
Peričem, ter miss Slovenije 
Natašo Krajnc, Zdenki je bil 
prstan prav, medtem ko ga 
bo Nina še nekaj let nosila 
na verižici. 

Četrtošolko Nino, ki je za 
to priložnost izdelala srčke, 
je na večerjo pospremila ma
mica Brigita, Zdenka pa nas 
je presenetila z domačim me
dom za lepoto in zdravje. Te
ga si bo v prihodnjih dneh še 
posebej privoščil Dejan Peric, 
ki se je kljub bolezni odzval 
našemu povabilu ter skrbel za 
dobro voljo. 

V gostišču Asado v Levcu so 
nas razvajali s školjkami, mor
skimi krožniki in različnimi 
juhami, odličnim šardonejem, 
nato pa smo se ob pogledu v 
jedilnik malo zresnili in izbrali 
glavne jedi. Nina si je naroči
la krožnik Pinochio, Zdenka 
in športni novinar Dean Šuster 
sta si po nasvetu Dejana Peri
ca privoščila vsak pol romba, 
rokometni zvezdnik se je od
ločil za orado, naš fotograf je 
izbral brancina, urednica Ra
dia Celje Nataša Leskovšek in 
avtorica tega besedila pa sva 
se odločili za morski list. Miss 
Slovenije Nataša Krajnc je dol
go razmišljala, nato pa se ven
darle odločila za purana s si
rom in gobami ter mešano so
lato. Čeprav sta mobilna tele

fona Dejana Perica in Nataše 
Krajnc pogostokrat zvonila, se 
zvezdnika nista pustila motiti 
in sta se posvetila dmžbi in pre
dala sproščenemu klepetu, ki 
bo vsem ostal v res lepem spo
minu. 

S I M O N A BRGLEZ 
Foto: G R E G O R KATIC 
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